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 جواد آقایی پور 
گزینه جانشین مغانلو

خطر »کادمیوم و سرب« 
در کمین اصفهانی ها

ستادهای  بچه های  از  برخی  می زدم.  قدم  چهارباغ  در 
انتخاباتی کاندیداهای مختلف مشغول گفت وگو با مردم 
هستند. از لابه لای صحبت ها، گزاره های جالبی را می شنوم 

که در ادامه به آنها پرداختم.

دولت در گردشگری
  نقش حکمروایی دارد

نه اجرایی

با افزایش ۵ برابری نسبت به مدت مشابه سال گذشته

صادرات اصفهان به روسیه از مرز یک میلیون دلار گذشت
 اصفهان استانی راهبردی برای ایجاد و تقویت روابط میان ایران و روسیه است و صادرات محصولات اصفهان به روسیه طی 2 ماه امسال

 از مرز یک میلیون دلار عبور کرد
سرمقاله.سرمقالهسرمقالهسرمقاله

     ادامه در صفحه 2

   پرستاری از آینده 
پرستاران                                  
حـالا اگـر مابین اعضـاء تیم فوتبـال یا 
هر ورزش دیگری خواسـته یا ناخواسـته 
تبعیض قائل شـوند حداکثـر مخاطراتی 
کـه می تواند به همراه داشـته باشـد گل 
بی تفاوتـی  براثـر  متعـدد  خوردن هـای 
بازیکـن یـا بازیکنانی اسـت که مـورد بی مهـری و تبعیض 
قـرار گرفته انـد و خسـارتی کـه دارد اگرچه موجـب کدورت 
هـواداران می شـود امـا لطمـات جبران ناپذیـری بـه همـراه 
نخواهـد داشـت درحالی کـه محمـد شـریف مقـدم، دبیـر 
کل خانـه پرسـتار، اعترافاتـی از موقعیـت این قشـر دارد که 
حکایـت از حضور تبعیض هـای خطرآفرین می کند. او گفته: 
»بـه دلیل شـرایط بد کاری، برخی از پرسـتاران به مشـاغل 
دیگـر روی آورده انـد. تعـدادی از آن ها راننده اسـنپ شـدند. 
برخـی هـم مهاجـرت و خانه نشـینی را انتخـاب می کننـد. 
کمبـود پرسـتار در کشـور یعنی افزایـش مرگ ومیـر مردم. 
قانونـی را کـه در سـال 86 نوشـته شـد بعـد از ۱۵ سـال به 
قـول خودشـان اجـرا کردنـد کـه ای کاش اجـرا نمی کردند! 
آنچـه اجـرا شـد به قـدری حداقلی بود کـه اصـاً نمی توان 
نـام آن را تعرفـه گـذاری گذاشـت. اجرای تعرفه گـذاری به 
ایـن شـکل، بـه  جـای آنکه امیـدی بـرای بهبود معیشـت 

پرسـتاران باشـد، آن هـا را بیشـتر ناامید کرد. 

حسن روانشید
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 نمایش بهترین زبان برای
 آموزش فرهنگ به کودکان

 تفاهم نامه خواهرخواندگی اصفهان 
با استانبول امضا می شود

زمین در آپادانای اصفهان
باز  فروریخت

 موضوع مزایده:  مزایده  فروش 3 پلاک زمین ویلایی شماره 37-29 -38
 واقع در زون3 و30 واقع در دهکده زاینده رود

سازمان عمران زاینده رود درنظر دارد املاک و مستغلات تحت اختیار خود را از طریق مزایده عمومی و با جزئیات مندرج 
در اسناد مزایده ،  با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت setadiran با شماره مزایده 1403/1613به صورت 

الکترونیکی اقدام نماید.

ف
دی

ر

توضیحاتقیمت پایه کارشناسی )ریال(متراژ زمینشماره زمین 

فروش به صورت اقساط 6 ماهه می باشد200.000.000.000 ریال129-3733/27

فروش به صورت اقساط 6 ماهه می باشد260.000.000.000 ریال237-301543

فروش به صورت اقساط 6 ماهه می باشد420.000.000.000 ریال338-301200

زمان انتشار در سایت :  1403/04/09
مهلت دریافت اسناد مزایده : ساعت 19 مورخ  1403/04/16 

تاریخ بازدید : از تاریخ انتشار تا ساعت 14/30 مورخ 1403/04/16 
آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت:  تا ساعت 19 مورخ 1403/04/27 

زمان بازگشایی: ساعت 10 صبح روز پنج شنبه مورخ 1403/04/28
 زمان اعلام به برنده:  تا مورخ 1403/05/06 

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی می باشد: 
1-برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرایند مزایده شامل خرید و دریافت 
اسناد مزایده ) در صورت وجود هزینه مربوطه ( پرداخت تضمین شرکت در مزایده ) ودیعه( ، ارسال پیشنهاد قیمت ، و اطلاع 

از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم این طریق امکان پذیر می باشد.
2-کلیه اطلاعات املاک و مســتغلات شامل مشخصات، شــرایط و نحوه فروش در برد اعلان عمومی سامانه مزایده ، قابل 

مشاهده ، بررسی و انتخاب می باشد.
3- علاقه مندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت مزایده الکترونیکی ) توکن( با شماره های ذیل 

تماس حاصل نمایند:
مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه :41943 -  021 و شماره 1456 

 اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام ســایر اســتانها ، در سایت ســامانه  setadiran.ir» بخش ثبت نام / پروفایل مزایده گر« 
موجود است. 

 4- در صــورت بروز هر گونه اشــکالی و یا ســوال از فراینــد انجام ثبت نــام ، متقاضیان می توانند با شــماره 1456 
مرکز پاسخگویی ستاد معاملات الکترونیک دولت تماس حاصل نمایند.

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه:       
www.ioz.ir آدرس سایت سازمان

info@ioz.ir ایمیل سازمان
تلفن سازمان: 32673080-  32673010 

آگهی  مزایده عمومی فروش املاک و مستغلات 
شماره   2003095853000008

 مسعود منتظری نجف آبادی 
 مدیرعامل سازمان عمران زاینده رود

نوبت دوم

 موضوع مزایده:  اجاره یک غرفه با کاربری هایپر مارکت  واقع در دهکده زاینده رود 
به شماره سیستمی 1403/1915

سازمان عمران زاینده رود به استناد آیین نامه معاملات سازمان و مصوبه هیات مدیره محترم در نظر دارد نسبت 
به اجاره یک غرفه با کاربری هایپر مارکت واقع در دهکده زاینده رود را از طریق مزایده عمومی برگزار نماید. 
بدینوســیله از کلیه متقاضیان دعوت می شود در صورت تمایل و دارا بودن شرایط لازم با در نظر گرفتن مراتب 

زیر در مزایده شرکت نمایند.

مدت قراردادمبلغ کل پایه کارشناسیمساحتفهرست کاربری ها و مشخصاتردیف

یکسال3308/760/000/000 متر مربعغرفه هایپر مارکت1

زمان انتشار در سایت :  1403/04/13
مهلت دریافت اسناد مزایده : ساعت 19 مورخ  1403/04/21 

تاریخ بازدید از محل: از تاریخ انتشار تا ساعت 14/30 مورخ 1403/04/21
آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: تا ساعت 19 مورخ 1403/05/07

زمان بازگشایی: ساعت 10 صبح روز پنج شنبه مورخ 1403/05/08
زمان اعلام به برنده: تا مورخ 1403/05/11

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: ضمانتنامه به ارزش 5 درصد قیمت پیشنهادی
1- دریافت اسناد مزایده )در صورت وجود هزینه مربوطه( پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه(، ارسال 

پیشنهاد قیمت، و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر می باشد.
2- کلیه اطلاعات املاک و مستغلات شامل مشخصات، شرایط و نحوه فروش در برد اعلان عمومی سامانه مزایده، 

قابل مشاهده، بررسی و انتخاب می باشد. 
3- علاقه مندان به شــرکت در مزایده می بایســت جهت ثبت نام و دریافت مزایــده الکترونیکی )توکن( با 

شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:
مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه: 41943-021 و شماره 1456 

 4- در صورت بروز هر گونه اشــکالی و یا سوال از فرایند انجام ثبت نام، متقاضیان می توانند با شماره 1456
 مرکز پاسخگویی ستاد معاملات الکترونیک دولت تماس حاصل نمایند. 

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه:
www.ioz.ir آدرس سایت سازمان

info@ioz.ir ایمیل سازمان
تلفن سازمان: 32673080-  32673010 

 آگهی مزایده شماره مزایده
 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت: 5003095853000006

 مسعود منتظری نجف آبادی 
 مدیرعامل سازمان عمران زاینده رود

نوبت اول
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در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
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مدیریت کارآمد مؤثرترین راهکار حل مشکلات کشور است
امام جمعـه اصفهان گفـت: مدیریت کارآمـد مؤثرترین 

راهکار حل مشـکات کشـور اسـت.
به گـزارش مهر، آیت الله سیدیوسـف طباطبایی نژاد در 
دیدار وزیر کشـور با اشـاره به پیگیری های انجام شـده در 
مـورد پروژه آب ماندگار و تصفیه خانه و سـنگینی مقدمات 
اجـرای ایـن پـروژه هـا اظهار کـرد: اسـتان اصفهـان نیاز 
فراوانـی بـه آب دارد، زیـرا اصفهـان زمین زیادی داشـته و 
حتـی می تـوان با ایـن آب، هوای منطقه را تعدیـل کرد. او 
بـا بیان خدمات شـهید جمهـور به ملت و کشـور و ضایعه 
نبـود چنیـن خادمانـی بـرای کشـور و قدرندانسـتن نعمت 
وجـود این شـهید گفت: شـهید آیـت الله رئیسـی در دوران 
خدمـت خـود به گونـه ای عمل کـرد که کار گذشـتگان به 
فراموشـی سـپرده شـد و کار بـرای افـرادی کـه در آینـده 
در مسـئولیت قـرار می گیرنـد دشـوار شـد. عضـو خبرگان 
رهبـری برخـی حوادث تلـخ را زمینـه تحقـق رخدادهایی 
بـه نفـع جبهه حق عنـوان کـرد و ادامـه داد: به عنوان مثال 
دربـاره امـام رضـا )ع( می گوییـم حضـرت غریـب الغربـا 
هسـتند و در تبعیـد به شـهادت رسـیدند، امـا اگر حضرت 
در مدینـه بـه شـهادت می رسـیدند آثـاری کـه اکنـون 
وجـود دارد بـه جـا نمی مانـد و لـذا اکنـون ایـران و شـیعه 
بـه وجـود امـام رضـا )ع( قـدرت یافته انـد. او در ادامـه بـا 
تأکیـد بـر اینکـه در جبهـه جنـگ و دوران دفـاع مقـدس 
نیـز افرادی کـه در جبهه حضور داشـتند اندکی از جمعیت 
کشـور بودنـد و همـه مـردم درگیـر جنگ نبودنـد تصریح 
کـرد: در قـرآن کریـم نیـز خداونـد می فرماید تـو هر چند 
جهـد و ترغیـب در ایمـان مردم کنـی باز اکثر آنـان ایمان 
نخواهنـد آورد. او افـزود: اگر تعداد مؤمنین اندک نیز باشـد 
تـا زمانـی کـه بدانند چـه کاری انجـام دهند کثـرت مهم 
نیسـت، لـذا بایـد افراد خـوب و کارآمـد را انتخـاب کنیم و 
بـه حـزب و گـروه و رفیـق اعتنا نکنیـم. او اضافه کـرد: از 
مدیریـت کار زیـادی بـر می آید و آن مقدار کـه از مدیریت 
کاردرسـت می شـود از بودجـه و پـول برنمی آید و لـذا باید 
فـردی مدیـر، مدبر و حکیـم انتخاب کرد و بـه کار گرفت، 
چـرا که این افـراد همیشـه کارکرده اند و ازاین دسـت افراد 

در کشـور داریـم و تنهـا باید آنهـا را پیدا کنیـم. امام جمعه 
اصفهـان شـرایط کنونی را بـرای مشـارکت و حضور پای 
صندوق هـای رأی مهـم دانسـت و گفـت: زمان آن اسـت 
کـه به شـدت پـای صنـدوق حاضر شـویم و فـردی که با 
انقاب و امام )ره( زاویه نداشـته باشـد را انتخاب نمائیم. او 
با اشـاره به تعبیر شـهید بهشـتی )ره( درباره خدمت عنوان 
کرد: شـهید بهشـتی فرمودند ما شیفتگان خدمت هستیم، 
نـه تشـنگان قـدرت لـذا افـرادی کـه بـه دنبـال خدمـت 
هسـتند و هـر فردی کـه می توانـد کاری انجـام دهد باید 
انتخـاب شـوند و برخی در مکتب شـیفتگان خدمـت قرار 
دارنـد و قـدرت بـرای آنهـا مطـرح نیسـت. او با بیـان آیه 
۱۲۰ سـوره مبارکـه بقـره و عدم تبعیت از یهـود و نصاری 
و دشـمنی آنهـا با اسـام گفت: بایـد قوه و فهـم مقابله با 
دشـمن و زیـر بار غیر خـدا نرفتن را داشـت و این مختص 
انسـان های زنـده اسـت. امام جمعـه اصفهان عنـوان کرد: 

مقهورغیرخـدا، مـرده اسـت و ما بایـد این مبانی اسـام را 
در ادارات و مراکـز مختلـف توضیـح دهیـم و این مسـئله 
بیـان شـود کـه ما بـرای حکومـت خـود نیامده ایـم، بلکه 
بـرای حاکـم شـدن اسـام آمده ایـم. او افـزود: فـرق مـا 
بـا غـرب در همیـن نکتـه اسـت، درحالی که ایـن مکتب، 
مکتب الهی اسـت و این همه شـهید برای این مسـیر داده 
شـد کـه اسـام حکومـت کنـد و لـذا مـا درصـدد جابه جا 
نمـودن افراد در مناصب نیسـتیم. او درنیافتـن و عدم فهم 
خـط انبیـا و امامـان را سـبب نشـناختن هـدف جهادهـا و 
شـهادت ها بیـان کـرد و افزود: این مسـیر نیـز باید اصاح 
شـود همچنـان که پـس از انقـاب بسـیاری از انقابی ها 
ریـزش کردنـد و یـا پس از جنـگ، بسـیاری از اهل جبهه 
ریـزش نمودنـد. در ابتـدای این دیدار سـردار وحیدی، وزیر 
کشـور با اشـاره بـه افتتـاح برخـی از پروژه هـای اصفهان 
اظهار داشـت: امروز افتتـاح دو واحد کارخانه کاشی سـازی 

رقـم خـورد کـه از جملـه پروژه هایـی بـود کـه پـس از 
سـال ها رکـود؛ طـی دو سـال گذشـته مجدد فعال سـازی 
شـده انـد. او افزود: هم چنیـن برخـی از پروژه های مهم و 
اولویت دار اسـتان که سـال ها مـردم اصفهان چشـم انتظار 
آن بودنـد و نیـاز بـه پشـتیبانی هایی داشـت به ثمر رسـید 
کـه شـامل پروژه هـای آبـی اسـتان نیـز بـود. وحیـدی با 
اشـاره بـه پـروژه تصفیه خانـه و مطالعـات و بحث هـای 
فنـی و درگیـر بودن پروژه بـا برخی از مسـائل اجتماعی و 
پیگیـری مسـائل آن توسـط دولت گفـت: در زمان تکمیل 
سـعی می شـود بخش اعظمـی از ایـن آب در فراوری های 
معدنـی اسـتفاده شـود. او تأکید کـرد: هم اکنـون در حوزه 
گیاهـان آب شـور نیـز سـرمایه گذار وجـود دارد و مذاکـره 
کرده و مایل هسـتند که در منطقه از شـورآبه ها اسـتفاده 
کننـد و لـذا ابهامی کـه درباره آب اصفهان وجود داشـت با 

آب مانـدگار رفع می شـود.

کارت ملی قدیمی برای 
رأی دادن معتبر نیست

رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان با اشاره به ضرورت 
وجود شناسنامه یا کارت ملی هوشمند برای شرکت در انتخابات 
گفت: افراد در صورت داشتن کارت ملی قدیمی باید با شناسنامه 
برای رأی گیری در شعبه ها حضور یابند و صرفاً با کارت ملی 
قدیمی نمی توانند رأی دهند. محمدرضا جان نثاری در جلسه 
مشترک ستاد انتخابات استان و کارگروه های اجرایی انتخابات 
شهرستان ها ادامه داد: افراد فاقد شناسنامه که کارت ملی آنها 
نیز قدیمی است تا روز پنجشنبه چهاردهم تیر فرصت دارند تا 
به ادارات ثبت احوال سراسر استان مراجعه و شناسنامه المثنی 
دریافت کنند. او همچنین با اشاره به برگزاری جلسه مشترک 
ستاد انتخابات استان با فرمانداران شهرستان ها اظهار داشت: 
این نشست به صورت ویدیوکنفرانس با حضور فرمانداران و 
اعضای اجرای انتخابات در شهرستان ها برگزار شد و در آن 
میزان آمادگی استان به منظور برگزاری مرحله دوم انتخابات 
مورد بررسی قرار گرفت. معاون سیاسی، امنیتی استانداری 
اصفهان بر ضرورت هماهنگی همه جانبه با فرمانداران استان 
تأکید کرد و گفت: استان اصفهان برای رأی گیری و انتخابات 
آمادگی کامل دارد. او ساعت هشت صبح امروز پنجشنبه، 
چهاردهم تیر را پایان زمان تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری 
اعام کرد و از تمام ستادها و هواداران نامزدها خواست تا پس 
از پایان زمانی قانونی تبلیغات انتخابت، در فضای حقیقی و 
مجازی از هرگونه فعالیت تبلیغی خودداری کنند. جان نثاری، 
آغاز زمان رأی گیری مرحله دوم انتخابات را ساعت هشت صبح 
جمعه پانزدهم تیر عنوان کرد و گفت: مدت زمان رأی گیری ۱۰ 
ساعت است و در صورت لزوم ساعات رأی گیری توسط وزارت 
کشور تمدید خواهد شد. رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان 
از مردم خواست تا در ساعات اولیه صبح به شعبه های اخذ رأی 
مراجعه کنند و رأی خود را به صندوق بیندازند. او اظهار داشت: 
تعداد و محل شعبه های اخذ رأی مانند مرحله نخست انتخابات 
ریاست جمهوری در تاریخ هشت تیر است و تعداد و نشانی آنها 

تغییر نکرده است

۵۳۰ واحدی تولیدی در 
اصفهان توسط دولت سیزدهم 

احیا شد
استاندار اصفهان گفت: بیش از ۵۳۰ واحد تولیدی راکد در 
استان که به دلیل برخی سوء تدبیر و حمایت ها تعطیل شده بود 

در دولت سیزدهم به چرخه فعالیت بازگشت.
افتتاح و  ایرنا، سیدرضا مرتضوی در حاشیه  به گزارش 
راه اندازی مجدد شرکت کاشی اصفهان با حضور وزیر کشور 
افزود: یکی از سیاست هایی که رئیس جمهور شهید آیت الله 
رئیسی داشت احیاء واحدهای تولیدی راکد و نیمه فعال بود 
که در اصفهان نیز، این موضوع با جدیت دنبال شد. او اظهار 
داشت: از مجموع ۵۳۰ واحد تولیدی احیاء شده، بیش از ۲۰۰ 
واحد در غرب استان واقع شده است. استاندار اصفهان یادآور 
شد: یکی از واحدهای بزرگ استان که در سال های گذشته 
درگیر حواشی و متوقف مانده بود مجموعه کاشی اصفهان 
است که از واحدهای تولید کاشی بسیار ویژه و ممتاز کشور در 
دهه های اخیر و در برهه هایی بزرگ ترین کارخانه تولید کاشی 
کشور بود. او با بیان اینکه با توقف این مجموعه حدود 8۰۰ 
نیروی مجموعه کاشی اصفهان بیکار شدند، کفت: طی سه 
سال گذشته ظرفیت بسیاری برای بازگشت این واحد تولیدی 
به مدار خدمت به میدان آمد و جلسات متعددی در استان 
با برگزاری ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و شورای تأمین 
برگزار شد. مرتضوی خاطرنشان کرد: درنهایت با پیگیری های 
مجدانه ای که در شهرستان نجف آباد انجام شد و با مذاکره 
و ورود سرمایه گذار جدید این واحد تولیدی به چرخه فعالیت 
بازگشت. او یادآور شد: در زمان حاضر ۲ خط تولید از این 
مجموعه فعال و راه اندازی مجدد شده است و افق استان 
بازگشت کامل این مجموعه با همه خطوط تولیدی به چرخه 
فعالیت است. استاندار اصفهان افزود: در زمان حاضر حدود ۲۰۰ 
نفر از کارکنان و کارگران این مجموعه به فعالیت بازگشتند و 
درصدد هستیم با حمایت های بعدی شرایطی را فراهم کنیم تا 

تمامی کارگران به فعالیت بازگردند.

امسال 4 هزار درخواست 
رسیدگی با ماده ۱۰۰ در اصفهان 

ثبت شد
از  اصفهان  شهرداری   ۱۰۰ ماده  کمیسیون  سرپرست 
دریافت ۴ هزار و 8۳8 درخواست رسیدگی در سال ۱۴۰۳ به 

کمیسیون ماده صد شهرداری اصفهان خبر داد.
مهرداد محلوجی، سرپرست کمیسیون ماده ۱۰۰ شهرداری 
اصفهان در گفت وگو با فارس اظهار داشت: در سه ماه اول 
سال جاری تعداد ۲ هزار و ۲۲8 آرا صادر شده که از این تعداد، 
هزار و 8۳۴ آرا مورد بررسی و ۳9۲ مورد تجدیدنظر بوده است. 
او تصریح کرد: از اول سال ۱۴۰۳ تا پایان خردادماه تعداد ۴ 
هزار و 8۳8 درخواست رسیدگی تخلف شهری به کمیته ماده 
صد ارسال شده است و آرای صادره مشتمل بر ۱۴ هزار و 6۳۵ 
بند تخلف بوده که از این تعداد ۱۲ هزار و 8۱ مورد جریمه و 
۳۲۴ مورد رفع تخلف و ۲ هزار و ۲۳۰ مورد سایر آرا بوده است.

 محلوجی ادامه داد: اضافه ساخت مازاد بر پروانه با ۲8۱8، 
تبدیل با ۲۰۱6، احداث بالکن مازاد بر پروانه در گذر با 9۱7، 
مورد رأی به ترتیب در جایگاه یک تا سوم با بیشترین فراوانی 

تخلفات شهری اصفهان قرار دارند.
 سرپرست کمیسیون ماده ۱۰۰ شهرداری اصفهان عنوان 
کرد: بر اساس آمار موجود، در بازه زمانی سه ماه نخست سال 
جاری ۱۴ هزار و 6۳۵ تعداد ریز آرا در حوزه تخلفات ساختمانی 
در کان شهر اصفهان صادر شد که در مقایسه با آمار مشابه در 
سال ۱۴۰۲ با ۱۴ هزار و ۵۳۱ مورد تغییر محسوسی ماحظه 
نمی شود و نسب به سال ۱۴۰۱ با ۱۲ هزار و ۳۱۴ مورد روند 

نسبتاً افزایشی داشته است.

هشدار هواشناسی اصفهان؛ 
گرمازدگی در کمین است

باتوجه به اعام هواشناسی اصفهان در خصوص روزهای 
است  کمین شهروندان  در  گرمازدگی  رو،  پیش  گرم  بسیار 
مرکز  رئیس  امینی،  گیرد.لیا  قرار  ویژه  موردتوجه  باید  که 
پیش بینی و مخاطرات جوی اداره کل هواشناسی اصفهان با 
اشاره به وضعیت هوای استان اظهار داشت: بررسی نقشه های 
هواشناسی بیانگر گرادیان فشاری مناسب در نیمه شمالی و 
شرقی استان از امروز تا روز یکشنبه خواهد بود. او افزود: این 
شرایط سبب افزایش سرعت وزش باد و فعال شدن کانون های 
گردوخاک داخلی و کاهش دید خواهد شد. امینی بیان کرد: 
بالارفتن شاخص  و  هوا  کیفیت  کاهش  افقی،  دید  کاهش 
آلودگی هوا در بخش هایی از شرق، شمال و مرکز استان مورد 
انتظار است. رئیس مرکز پیش بینی و مخاطرات جوی اداره کل 
هواشناسی اصفهان گفت: در مناطق غربی استان نیز شرایط 
افزایش ابر و وزش باد لحظه ای وجود دارد. وی با اشاره به تداوم 
شرایط باد و گردوخاک از پنجشنبه چهاردهم تا یکشنبه ۱7 تیر 
ماه در استان گفت: در این مدت وزش باد به نسبت شدید تا 
شدید همراه با گردوخاک محلی و کاهش شعاع دید و افزایش 
غبارآلودگی هوا در مناطق شرق، شمال، مرکز و جنوب استان 
به ویژه آران و بیدگل، اردستان، انارک، چوپانان، بادرود، خور و 
بیابانک، برخوار، کاشان، کبوترآباد، کوهپایه، لنجان )زرین شهر(، 
مبارکه، مهاباد، شاهین شهر و میمه، نائین، نجف آباد، نطنز، ورزنه 

و شهر اصفهان را فرا خواهد گرفت.

پرستاری از آینده پرستاران                                  
ادامه از صفحه یک:  البته ترک خدمت محدود به پرستاران 
رسمی نمی شود و حتی پرستاران شرکتی را هم در برمی گیرد، 
اما خب، چون قرارداد این پرستاران، موقت و کوتاه مدت است، 
معمولًا صبر می کنند تا موعد قراردادشان سربرسد و بعد کار را 
ترک می کنند. در مورد پرستاران رسمی، اما اینگونه نیست؛ آن ها 
وقتی درخواست استعفا می دهند، معمولًا به دلیل کمبود نیرو و 
اینکه موافقت با استعفا به معنای عدم نیاز به نیرو تلقی می شود، 
با استعفایشان موافقت نمی شود و در صورت پافشاری بر خواسته 
خود و عدم حضور در بیمارستان، ترک خدمت می خورند.  اگر 
کادر پرستاری را در سیستم دولتی ۱۵۰ هزار نفر حساب کنیم، 
۱۵ درصد این رقم بالای ۲۰ هزار پرستار می شود که رقم 
بالایی است.« در فروردین ماه بود که رسانه ها خبر از استعفای 
دسته جمعی ۲۰ پرستار در بیمارستان چالوس را دادند که البته 
بعداً توسط سخنگوی وزارت بهداشت تکذیب شد درحالی که 
کمبود پرستار و فشار کاری به آنچه که هستند موضوع تازه ای 
نیست زیرا سال هاست گله مندی ها همچنان تکرار و تذکرها 
دراین باره داده می شود زیرا هر مقدار کمبود در این زمینه همراه با 
مرگ ومیرهای بیشتر در بیمارستان ها خواهد بود و تأیید و تکذیب 
خبرها هم دردی را دوا نمی کنند، امروز استاندارد موجود در جهان 
برای استفاده از خدمات پرستاری مشخص است که مثا در اروپا 
به ازای هر هزار نفر ۱۰ پرستار وجود دارد، در بعضی از کشورها 
این عدد به ۱۲ هم می رسد که در جمع میانگین آن بین 6 تا 
هفت پرستار است. سازمان بهداشت جهانی حداقل این رقم را 
عدد سه تعیین کرده است، یعنی اگر به ازای هر هزار نفر کمتر 
از سه پرستار وجود داشته باشد، مردم دچار خسارت می شوند 
و مرگ ومیرها بالا می رود که تعداد پرستار با میزان مرگ ومیر 
بیماران ارتباط مستقیم دارد و در ایران رقم بین ۱/6 تا ۱/7 
پرستار به ازای هر هزار نفر جمعیت یعنی نصف حداقل استاندارد 
جهانی است! که موجب شد تا جامعه خدمات شایسته ای در این 
زمینه دریافت نکند و مراقبت ها به نصف تقلیل یابد و از سویی 
مراکز درمانی ناگزیر شوند از کادر خود در شیفت های متوالی 
و طولانی بهره ببرند و به آن ها اضافه کار تحمیلی بدهند که 
رقم هر ساعت آن ۲۰ هزار تومان ناقابل است! و جرقه هایی 
چون استعفا و مهاجرت را در مغز هرکدام می زند. البته رئیس کل 
سازمان نظام پرستاری گفته است: »مبلغ ریالی تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری ۵۰ درصد افزایش یافته است، به این ترتیب 
مبلغ ۲۰ هزار و ۱۰۰ تومان در سال گذشته به ۳۰ هزار و ۲۰۰ 
تومان افزایش یافت. همچنین ارزش نسبی خدمات پرستاری به 
میزان ۱۵ درصد نسبت به سال گذشته افزایش یافته است.« اما 
مسئله قابل توجه اینجاست که وقتی اینهمه جاروجنجال برای 
تعرفه پزشکان به پا می شود و چانه زنی هایشان اصلی ترین 
بخش افزایش مزد درمان است، کمتر نهادی به دفاع از حقوق 
پرستاران برمی خیزد و آن ها هم که حربه ای برای حمایت از خود 
ندارند تنها راه را استعفا و مهاجرت می دانند. درحالی که حضور و 
مراقبت هایشان اصلی ترین بخش زنجیره درمان بیماران است. 
آن ها تنها به مقایسه و اختاف میان ۱۰۰ تا ۳۰۰ برابر شدن 
حقوق دریافتی و حقوق پزشکان با خودشان می اندیشند؛ زیرا در 
اغلب کشورها این اختاف حدود سه برابر است نه سیصد برابر! 
اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری هم که مصوب 
سال ۱۳86 بود، حالا به شکلی پیاده می شود که نتواند این 
جامعه زحمتکش را راضی نگه دارد. اگرچه اجرای تعرفه های 
ترجیحی در مناطق محروم می تواند بر ماندگاری پرستاران در 
اینگونه مناطق و افزایش کیفیت خدمات پرستاری تا حدودی 
اثرگذار باشد. یوسف رحیمی، معاون توسعه و منابع سازمان 
نظام پرستاری، با عنایت به اینکه وضعیت درآمدی پرستاران 
جوابگوی هزینه های امروزی نیست، می گوید: »هرروز ما شاهد 
این هستیم که بیمارستان های تهران خالی از پرستار می شوند، 
درواقع پرستاران یا تغییر شغل می دهند یا به مهاجرت روی 
می آورند. در حال حاضر وضعیت معیشت پرستاران اصاً خوب 
نیست و با یک بحران واقعی در خصوص معیشت پرستاران 
روبه رو هستیم که دولت هم به این نتیجه رسیده که باید توجه 
ویژه تری به پرستاران کند، زیرا طبق آمار هایی که از مهاجرت 
از خروجی  بیشتر  یا حتی  داریم حدود یک چهارم  پرستاران 
دانشکده های پرستاری در حال مهاجرت هستند.  گاهی برای 
گروه های مختلف چه در حوزه سامت چه در خارج از حوزه 
سامت؛ مزایایی پرداخت می شود، اما وقتی به حوزه پرستاری 
می رسد، احساس می شود میان اجرای حقوق و منافع پرستاران 
و تصمیم گیران فاصله وجود دارد.« و این همان نهایت تبعیض 

در بستری است که می تواند خطرآفرین باشد.
ادامه دارد

رئیس اداره بهبود تولیدات گیاهی مدیریت جهاد کشاورزی 
کاشــان گفت: آتش زدن باقی مانده گیاهی بعد از برداشــت 
محصــول، موجب آســیب به خاک و بافت آن شــده و در 
بلندمدت نابودی خاک حاصلخیز کشاورزی را به همراه دارد. 
کشاورزان، بعد از برداشت محصول از مزرعه به سنت دیرینه 
خــود، باقی مانده های گیاهی را آتش می زنند بر این باور که 
زمین قوت بگیرد و هزینه جمع آوری محصول یا پاک کردن 
زمین کاهش پیدا می کند و این در حالی است که آتش زدن 
باقی مانده محصول های کشــاورزی یکــی از موضوع های 
چالش برانگیز در حوزه مسائل زیست محیطی است و باعث 

نابودی تدریجی خاک می شود.
زهره زارع صدری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: خاک 
به عنوان بســتر تولید و توسعه پایدار بخش کشاورزی است 
و بهترین روش برای جبران کمبود مواد آلی خاک، استفاده 
از روش های خاک ورزی حفاظتی اســت. او افزود: آتش زدن 
باقی مانده محصول های کشــاورزی پیامدهــای زیان باری 
مثل کاهش مواد آلی، افزایش خطر آب شــویی و فرسایش، 
تلفات عنصرهای نیتروژن، کربن و گوگرد، پراکندگی سموم 
شیمیایی، افزایش اسیدیته خاک و کاهش پایداری خاکدانه ها 
را به همراه دارد. رئیس اداره بهبود تولیدات گیاهی مدیریت 
جهاد کشاورزی کاشان، تصریح کرد: دگرگونی شرایط فیزیکی 
و موجودات زنــده خاک در بلندمــدت از دیگر آثار مخرب 
آتش زدن باقی مانده محصول های کشاورزی بر خصوصیات 
خاک اســت که به مرورزمان باعث کاهش کمیت و کیفیت 
محصول می شود. زارع صدری تأکید کرد: آتش زدن باقی مانده 
محصول های کشاورزی بر اساس ماده ۱6 قانون حفاظت از 
خاک، جرم است و تخریب کنندگان عاوه بر توقف فعالیت و 
بازسازی خاک، به جزای نقدی دو تا پنج برابر خسارت وارده 
محکوم می شوند. او گفت: بر اساس ماده 688 قانون مجازات 
اسامی، ماده ۲۲ قانون جلوگیری از آلودگی هوا، ماده 6 قانون 
پســماند و ماده ۴۵ قانون حفاظت و بهره گیری از جنگل ها، 
آتش زدن بقایای گیاهی جرم محســوب شده و مرتکبان به 

جزای نقدی و زندان تا یک ســال محکوم می شــوند. زارع 
صدری افزود: بخش مهمی از عناصر غذایی و هیدروکربن ها 
که ترکیبات اساسی در تقویت خاک و رشد محصول هستند 
با آتش زدن آنها از بین می رود و در دنیای امروز بقایای گیاهان 
را آتش نمی زنند؛ بلکه با سیستم های علمی، به عنوان بهترین 
کــود دو بار به خاک بر می گردانند. او اظهار کرد: خاک ورزی 
حفاظتی روشی اســت که بقایای گیاهی را پس از برداشت 
محصول در سطح زمین حفظ می کنند تا حفاظت خاک در 
برابر فرسایش افزایش یافته و کاهش میزان تردد ماشین آلات 
و ادوات و یــا حذف عملیــات خاک ورزی فشــرده؛ مانند 
برگرداندن لایه سطحی خاک مورد توجه قرار گرفته است. 
رئیس اداره بهبود تولیدات گیاهی مدیریت جهاد کشاورزی 
کاشــان گفت: ایران، کشوری اســت که در ناحیه خشک و 
نیمه خشک جهان قرار گرفته است که کمبود و توزیع نامناسب 

بارندگی، و تبخیر و تعریق زیاد از مشــخصات اصلی اقلیم 
این منطقه محسوب می شــود. زارع صدری افزود: مدیریت 
اصولی باقی مانده گیاهان و حفظ آن در سطح خاک مزرعه 
با استفاده از خاک ورزی حفاظتی برای افزایش ظرفیت ذخیره 
و نگهداری رطوبت خاک بسیار حائز اهمیت است ضمن آنکه 
تخریب و کاهش حاصلخیزی خاک از مسائل اصلی و مهم در 

مناطق نیمه خشک است.
باقیمانده گیاهان، مانع از گسترش ریزگردها می شود

همچنین یک فعال زیست محیطی گفت: باقیمانده گیاهان 
به نوعی مالچ طبیعی یا غیرنفتی است که در کشورهایی مانند 
چین با حفظ این پوشــش، رطوبت خاک را حفظ می کنند و 
مانع از گسترش ریزگردها می شوند. علی خالویی نوش آبادی 
اظهار کرد: آتش زدن بقایای محصول، نوعی کاهش پوشش 
گیاهی و یا مالچ طبیعی اســت که منجر به کاهش سرعت 

آستانه فرسایش بادی می شود و نتیجه آن، خشک شدن سطح 
خاک است. او افزود: افزایش ریزگردها، ممکن است تا چند 
روز متوالی در عرصه های طبیعی باقی بماند که با حفظ بقایای 
گیاهی می توان، هم به رطوبت سطحی خاک کمک کرد و 
هم مانع تعلیق و خیزش ذرات ریز خاک شد، به خصوص در 
شمال دشت کاشان که جنس ذرات خاک، عموماً از دانه های 
رســی تشکیل شده است. این فعال زیست محیطی تصریح 
کرد: کاهش بارندگی ها ازیک طرف منجر به کاهش رطوبت 
سطح خاک شده و باعث کاهش پوشش گیاهی نیز می شود 
که حاصل این دو فرایند، باعث خواهد شد تا »سرعت آستانه 
فرسایش خاک« به شــدت کاهش یابد و این پدیده شومی 
اســت که در دشت کاشان اخیراً شاهد آن هستیم. او تأکید 
کرد: وقتی سطح خاک خشک شد، هرگونه تردد انسان، دام، 
ماشین و حتی راه رفتن حیوانات حیات وحش نیز سطح خاک 
را آسیب پذیرتر می کند که حاصل آن، کاهش آستانه فرسایش 
بادی است که حفظ بقایای گیاهی به خصوص صیفی جات، 
راهکار خوبی برای حفظ رطوبت سطح خاک در شمال دشت 
کاشــان است. این کارشناس منابع طبیعی، گفت: ما باید به 
شیوه هایی که می توانیم گسترش ریزگردها را کاهش دهیم 
و دانه های ریز خاک را به تله بیندازیم تا از سطح خاک بلند 
نشــود. این هدف، با افزایش رطوبت سطح خاک و افزایش 
گونه های گیاهی مرتعی به خصوص گونه های بوته ای ها میسر 
می شود. او افزود: کشت سنتی محصولاتی مانند صیفی جات، 
باعث افزایش برداشــت آب از اعماق خاک می شــود که به 
معنی افزایش فشار ساکنان این حوزه آبخیز بر منابع طبیعی 
تجدیدناپذیر و تجدیدپذیر است که تخریب منابع زیستی را به 
همراه دارد. خالویی نوش آبادی تأکید کرد: کشاورزانی که از 
نایلون برای کشت پاستیک استفاده می کنند پس از برداشت 
محصول باید این نایلون های فرسوده را جمع آوری کنند در غیر 
این صورت در اثر تابش آفتاب به ذرات ریزی تبدیل می شود 
که دام مصرف می کند یا ریز شده آنها را تنفس می کنیم که در 

هر دو حالت می تواند به افزایش سرطان منجر شود.

سوزاندن بقایای گیاهی باعث نابودی تدریجی خاک می شود

سـفیر فدراسـیون روسـیه در ایـران گفـت: اصفهـان 
اسـتانی راهبـردی برای ایجـاد و تقویت روابط میـان ایران 
و روسـیه اسـت و صادرات محصولات اصفهان به روسـیه 
طـی ۲ مـاه امسـال از مـرز یک میلیـون دلار عبـور کرد.

بـه گـزارش مهـر، لکسـی ددوف در دیـدار با اسـتاندار 
اصفهـان اظهـار کـرد: ظهر چهارشـنبه قبل از هر سـخن 
حادثـه دردناکـی کـه باعـث درگذشـت آقـای رئیسـی 
رئیس جمهـور ایـران و آقـای امیـر عبداللهیـان وزیـر امور 
خارجـه جمهـوری اسـامی شـد را تسـلیت می گویـم. او 
ادامـه داد: چندیـن مرتبـه با آقای رئیسـی ماقات داشـتم 
و خاطـرات بسـیار خوبـی از ایشـان به یـادگار دارم. سـفیر 
فدراسـیون روسـیه در ایـران عنوان کـرد: از ایـن خبر تلخ 
همـه مردم روسـیه بالاخص رئیس جمهور روسـیه شـوکه 
و اندوهگیـن شـدند. الکسـی ددوف گفت: امیـدوارم مردم 
ایران در انتخابات ریاسـت جمهوری حضور پرشوری داشته 
باشـند و در برگـزاری انتخابـات موفـق باشـید. او بـا بیان 
اینکه امیدواریم مسـیری که جناب رئیسـی برای ارتباطات 

دو کشـور تبییـن کردنـد ادامه یابـد، اظهار کرد: دو کشـور 
در حـال تنظیـم یک معاهـده همکاری راهبردی هسـتند 
کـه تنظیـم این معاهـده در مراحـل پایانی اسـت و تاش 

می کنیـم در آینـده ای نزدیـک ایـن قـرارداد مهـم را بـه 
امضا برسـانیم. سـفیر فدراسـیون روسـیه در ایران با اشاره 
بـه اینکـه اسـتان اصفهان اسـتانی راهبـردی بـرای ایجاد 

و تقویـت روابـط میـان ایـران و روسـیه اسـت، گفـت: بر 
اسـاس گزارش هـای گمرک ایـران صـادرات محصولات 
اصفهان به روسـیه در دو ماهه نخسـت سـال جاری از مرز 
یـک میلیـون دلار عبور کرده که نسـبت به مدت مشـابه 
سـال گذشـته نزدیـک بـه ۵ برابـر افزایش داشـته اسـت. 
او افـزود: هـر چنـد صـادرات روسـیه بـه ایـران و اصفهان 
افزایش داشـته اما بایسـتی ظرفیتی را ایجاد کنیم که این 
صادرات نیز رونق یابد. سـفیر فدراسـیون روسـیه در ایران 
بیـان کـرد: بـا امضای معاهـده راهبـردی میان دو کشـور 
شـاهد افزایش گردش کالا میان جمهوری اسـامی ایران 
و روسـیه خواهیم بود. او ادامه داد: در مورد آمار گردشـگری 
نیز شـاهد رشـد دوبرابری رفت وآمد گردشـگران دو کشور 
هسـتیم البتـه بـا آمدن بـه اصفهـان متوجه شـدم که چرا 
این شـهر برای گردشـگران کشـور مـا محبوب اسـت. او 
در پایـان بـر نقش آفرینـی اصفهـان در انجـام راهبردهای 
اساسـی دو کشـور در گسـترش تعامـات و ارتباطـات 

بین المللـی تأکیـد کرد.

صادرات اصفهان به روسیه از مرز یک میلیون دلار گذشت
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اصفهان
  شهر   استان

نجات ۱46 شهروند از حریق 
و حوادث توسط آتش نشانان 

اصفهان
گروه اصفهان: ســخنگو و رئیس اداره ارتباطات سازمان 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان گفت: هفته 
گذشــته ۳۵۰ مورد اعزام تیم های عملیاتــی امداد و نجات از 
ایستگاه های بیست وهفت گانه شهر اصفهان انجام شد که تعداد 
نجات یافتگان از حریق و حوادث ۱۴6 نفر گزارش شده است. 
محمد شــریعتی با اشاره به آمار حریق و حوادث هفته گذشته 
شــهر اصفهان اظهار کرد: در این مدت ۱۳ هزار و 679 مورد 
تماس از سوی شهروندان با سامانه همیشه بیدار و پاسخگوی 
۱۲۵ برقرار و منجر به ۳۵۰ مورد اعزام تیم های عملیاتی اطفا 
یا امداد و نجات از ایستگاه های بیست وهفت گانه شهر اصفهان 
شده است. او با بیان اینکه از این تعداد، ۱۵۲ مورد حریق بوده 
اســت، افزود: حریق ها به ترتیب مربوط به منازل با ۱۱ مورد، 
مراکز تجاری ۱۲ مورد، خودرو ۲۱ مورد، 99 مورد حریق درخت 
و نیزار اطراف رودخانه و ضایعات گندم و باقی مانده محصولات 
کشاورزی ۳۳ مورد بوده است که به دلیل رعایت نکردن نکات 
ایمنی توسط کشاورزان و سوزاندن باقی مانده مزارع اتفاق افتاده 
بود. ســخنگو و رئیس اداره ارتباطات ســازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری اصفهان تصریح کرد: تعداد ۱۳۲ مورد 
حادثه مختلف از جمله تصادفات با ۱8 مورد، محبوسی در اماکن 
و آسانسورها ۵۲ مورد و حوادث ساختمانی همچون گودبرداری، 
تخریب غیراصولی و ریزش یا فرونشست با ۱8 مورد، حوادث 
سقوط از جمله سقوط درخت، سقوط داربست و سقوط از ارتفاع 
و کوه با ۱7 مورد از عواملی بوده که همکارانم برای پوشــش 
ایمنی آن ها اعزام شدند. شریعتی با بیان اینکه در هفته نخست 
تیر ســال جاری 66 مورد تماس های منجر به اعزام دررابطه با 
ارائه خدمات ایمنی مضاعف به شــهروندان برقرار شده است، 
ادامه داد: این موارد شــامل مهار نجات حیوانات وحشی با ۴6 
مورد، گیرکردن حلقه در انگشت شهروندان با 8 مورد و نشت و 
آب گرفتگی 7 مورد بوده است. او خاطرنشان کرد: هفته گذشته 
78 مورد استقرار خودروهای اطفائیه در سطح شهر و ۱8۱ مورد 
گشت ایمنی برای شناسایی نقاط مخاطره آمیز و ارائه خدمات 
هرچه بهتر و سریع تر توسط ستاد فرماندهی پیش بینی شد و 
آتش نشــانان در این محل ها مستقر شدند یا با فراخوان سایر 
دستگاه های متولی، اقدام به رفع خطر کردند. سخنگو و رئیس 
اداره ارتباطات سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
آتش نشــانان با بیان اینکه در اجرای این ۳۵۰ مورد مأموریت 
موفق شــدند جان ۱۴6 نفر از شــهروندان گرفتار در حریق و 
حوادث را نجات دهند یا از صدمات بیشتر جلوگیری کنند، گفت: 
ســه مورد حادثه منجر به فوت داشتیم که ناشی از تصادف و 

سقوط در چاه بود.

قاطبه پرسنل شهرداری 
اصفهان سلامت، متخصص و با 

تلاش هستند
گروه اصفهان: نایب رئیس شورای اسامی شهر اصفهان 
گفت: باتوجه به اینکه قریب به بیســت سال در شهرداری کار 
کردم باید تأکید کنم که قاطبه پرسنل شهرداری انسان های 
سالم، سامت، متخصص و با تاشی هستند. سید امیر سامع 
اظهار کرد: شهرداری کاری چندجانبه و پیچیده دارد و به عنوان 
کسی که سال ها در این نهاد کار کردم، باید بگویم که بسیاری 
اوقات زحمات کارکنان این حوزه دیده نمی شــود. او افزود: در 
حوزه کارشناسی نیز، اقداماتی که شــهرداری انجام می دهد 
پیچیدگــی بالایی دارد و قاطبه افرادی کــه در این حوزه کار 
می کنند از زندگی خود می گذرند تا به مردم خدمات در خوری 
ارائه کنند. نایب رئیس شورای اسامی شهر اصفهان گفت: باید 
قدردان کسانی باشیم که شبانه روز خود را برای خدمت رسانی به 
مردم می گذرانند، می شناسیم افرادی را که از ۳6۵ روز سال هر 
روز را در بخش های مختلف برای ارائه خدمات به مردم تاش 
می کنند و عمدتا انسان های سالم و شایسته ای هستند، در این 
بین افراد انگشت شماری نیز هستند که یا کار خود را درست 
انجام نمی دهند یا با مردم خوش رفتاری ندارند و یا خدای ناکرده 
کارهای غیرقانونی انجــام می دهند، اما گاهی قضاوتی که از 
سیستم می شود یک قضاوت کلی و نامنصفانه به خاطر عملکرد 
بد این افراد انگشت شمار است. او گفت: با توجه به اینکه قریب 
به بیست سال در شهرداری کار کردم باید تأکید کنم که قاطبه 
پرســنل شهرداری انسان های ســالم، سامت، متخصص و 

باتاشی هستند. 

حذف زوائد و نازیبایی های 
بصری از چهره منطقه ۷ 

اصفهان
مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان گفت: از جمله اقدامات 
حوزه معاونت خدمات شهری حذف زوائد و نازیبایی های بصری 
از ســیما و منظر شهری اســت که این اقدامات با ساماندهی 
تابلوهای صنفی، جمع آوری بنرهای غیرمجاز، رنگ آمیزی و 
ساماندهی مبلمان شهری، زیباسازی و رنگ آمیزی دیوارهای 
فرســوده و قدیمی آغاز شده است. مهدی سلطان آقایی اظهار 
کرد: زیباســازی چهره شــهر می تواند در تعامات اجتماعی 
شهروندان نقش مثبتی ایجاد کند و انعکاس فرهنگ و هویت 
شهروندان در طول حیات شهری است. او افزود: فضای شهری 
به عنوان بســتر مکانی و فرهنگی همــواره موردتوجه بوده و 
نمایانگر فرهنگ آن شهر و از جمله مواردی است که می تواند 
در آرامش شهروندان نقش پررنگی داشته باشد. مدیر منطقه 7 
شهرداری اصفهان تصریح کرد: آلودگی ها و نازیبایی های بصری 
موجب هرج ومرج دیداری است که در مقابل ساماندهی و حذف 
زوائد و نازیبایی ها نقش بسزایی در آرامش دیداری شهروندان 
خواهد داشت. سلطان آقایی خاطرنشان کرد: از جمله برنامه های 
حوزه معاونت خدمات شهری منطقه 7 شهرداری اصفهان حذف 
زوائد و نازیبایی های بصری و سیما و منظر شهری است که این 

اقدامات آغاز شده و در حال پیشرفت است.

 شهر  استان 

شهرهای مردم محور بستری برای رفع چالش های مدیریت شهری
در شهرهای مردم محور برنامه ریزی و مدیریت با مشارکت فعال 
شهروندان انجام می شود و هدف آن بهبود کیفیت زندگی و ایجاد 
محیط های زیستی پایدار است، همچنین مشارکت شهروندان در 

مدیریت شهری به توسعه پایدار و جوامع کارآمدتر کمک می کند.
به گزارش ایمنا، شــهرهای مردم محور به شهرهایی اطاق 
می شــود که در آن ها برنامه ریزی و مدیریت شهری با مشارکت 
فعال مردم انجام می گیرد، همچنین این نوع شهرها باهدف بهبود 
کیفیت زندگی شهروندان و ایجاد محیط های زیستی پایدار و متعادل 
توسعه پیدا می کند. در شهرهای مردم محور، مردم نقش فعالی در 
تصمیم گیری های شهری ایفا می کنند و از طریق نظرسنجی ها، 
جلســات عمومی و شــوراهای محلی، نظرات و پیشــنهادهای 
شــهروندان جمع آوری و در برنامه ریزی ها لحاظ می شود. امروزه 
افزایش جمعیت، تنوع و پیچیدگی نقش ها و روابط، افزایش سواد 
و آگاهی، گسترش رسانه های همگانی به همراه هزینه های سنگین 
اقتصادی، اجتماعی اداره متمرکز امور و وجود پشتوانه های قانونی، 
سبب شده اســت که شیوه های مشــارکتی در اداره امور شهرها 
موردتوجه قرار گیرد و شهرها به سمت مردم محوری حرکت کند. 
از جمله مزایای شهرهای مردم محور می توان به افزایش رضایت 
عمومی، بهبود کیفیت زندگی، تقویت حس تعلق به شهر و پایداری 
و توســعه پایدار اشاره کرد، همچنین این شهرهای با چالش های 
بســیاری از جمله پیچیدگی در تصمیم گیری، منابع مالی محدود، 
مقاومت در برابر تغییر و نبود آگاهی و آموزش کافی مواجه اســت. 
حضور و مشارکت شهروندان در اداره امور شهر و ایجاد یک شهر 
مردم محور از اصول تحقق پذیر توسعه پایدار و اصیل ترین شیوه های 
رشد ملی به شمار می رود؛ این نوع مشارکت در امور شهری تنها به 
بهره وری بیشتر آن ها از خدمات عمومی منجر نمی شود، بلکه در 
توسعه و بازطراحی جوامعی به مراتب قدرتمندتر و کارآمدتر از گذشته 
سهیم است و زمانی که مقامات مردم را در تصمیم گیری های شهری 
سهیم می کنند، نظرات و انتقادات آن ها را در طراحی شهری مورد 
توجه قرار می دهند و از این روش به بهبود خدمات کمک می کنند. 

Á مشارکت مردم ضرورت یک شهر است
محمد نورصالحی، رئیس شورای اسامی شهر اصفهان اظهار 
می کند: مشارکت در اداره شهرها شامل حوزه های مختلفی از جمله 
فرهنگــی، اجتماعی، اداری و اقتصادی می شــود. او با بیان اینکه 
مشــارکت مردم از جمله اقداماتی است که شهر را به سمت یک 
شــهر مطلوب و آرام می کشاند، اضافه می کند: مشارکت مردم در 
خدمات موردنیاز شهر از جمله آموزشی، بهداشتی - درمانی، ورزشی 
و فرهنگی موجب بهبود وضعیت شهر می شود. مشارکت مردم در 
تکمیل زیرساخت های شــهر از جمله حمل ونقل عمومی و سایر 
نیازهای شهر از الزامات است. رئیس شورای اسامی شهر اصفهان 
با بیان اینکه مشارکت مردم ضرورت یک شهر است، تأکید می کند: 
مشارکت مردم در تکمیل زیرساخت های شهر از جمله حمل ونقل 
عمومی و سایر نیازهای شهر از الزامات است. نورصالحی می گوید: 
کلمه مشارکت تنها به معنای سرمایه گذاری و مالی نیست، بلکه 
مشارکت مردم در راستای بهبود وضعیت شهر با اقدامات متفاوت از 
جمله ترافیک، استفاده صحیح از خودرو، رعایت قوانین و مقررات، 
آلوده نکردن محیط شهر، رسیدگی به فضای سبز و بازیافت پسماند، 

مهم تر از مشارکت مالی و سرمایه گذاری است. 
Á  شــهرهای مردم محور؛ همکاری شهروندان و

مدیریت شهری
فریاد پرهیز، رئیس اداره مطالعات و برنامه ریزی شهری شهرداری 
اصفهان اظهار می کند: رشد شتابان شهرنشینی و شهرگرایی به ویژه 
در کشــورهای درحال توسعه، اداره شــهرها را با مشکات جدی 

روبه رو کرده اســت. او اضافه می کند: مسائل اجتماعی، اقتصادی، 
کالبدی و فرهنگی در شــهرها بر پیچیدگی موضوع افزوده است، 
ازاین رو در شــهرهای کشورهای درحال توسعه و به طور خاص در 
کان شهرها مشــکات عمده ای همچون مهاجرت روستاییان 
به شــهر، ترافیک، آلودگی هوا، مســکن، آب و فاضاب، کمبود 
ســرانه ها و بسیاری از فاکتورهای دیگر، بر معضات اداره شهرها 
افزوده است. رئیس اداره مطالعات و برنامه ریزی شهری شهرداری 
اصفهان تأکید می کند: شیوه های مناسب مدیریت شهری می تواند 
ضمن اداره شــهرها به تدریج از حجم مشکات کم کند و شرایط 
بهتری را برای یک زندگی شــهری فراهم کند. پرهیز می گوید: 
آنچه امروزه توسعه و بهره وری خدمات شهری را تضمین می کند، 
مشــارکت تمام شهروندان در فعالیت های شهری است. او با بیان 
اینکه امروزه ضرورت مشارکت شهروندان در بهبود وضعیت کالبدی 
و اجتماعی شهرها بر کسی پوشیده نیست، ادامه می دهد: تجربه 
کشورهای مختلف جهان در اداره شهرها نشان می دهد، اداره شهرها 
به نحو مطلوب در بســیاری موارد از توان دولت خارج است. جلب 
مشارکت شهروندان در اداره شهر از نظر اجتماعی نیز موجب افزایش 
همکاری های اجتماعی می شود. رئیس اداره مطالعات و برنامه ریزی 
شهری شهرداری اصفهان خاطرنشان می کند: موفقیت در این امر 
در گرو مشارکت مردم و نهادهای محلی است و تنها با جلب اعتماد 
عمومی، تشویق مردم در مراحل مختلف و استفاده از مشاوره عمومی 
موجب می شــود مدیریت شهرها تا حدود زیادی در تدوین اهداف 
و قابلیت های اجرایی با موفقیت همگام باشــد و در نهایت بتوانند 
باتکیه بر داده های موثق و با اتکا به پشتوانه مردم، موفقیت خود را 
تضمین کنند. پرهیز می گوید: جلب مشارکت شهروندان در اداره 
شهر از نظر اجتماعی نیز موجب افزایش همکاری های اجتماعی 
می شود و پایه های جامعه مدنی را تقویت می کند. او اضافه می کند: از 
طرف دیگر نبود مشارکت شهروندان در اداره امور شهر نیز پیامدهای 
منفی از جمله افزایش محدودیت ها و مشکات مدیریت شهری 
بــه دلیل افزایش هزینه ها و صرف انــرژی زیاد و کاهش عاقه 
عاطفی شــهروندان به محل زندگی خود برای مدیریت شهری و 
ساکنان شهر ایجاد خواهد کرد. رئیس اداره مطالعات و برنامه ریزی 
شهری شــهرداری اصفهان تأکید می کند: ضمن اینکه آگاهی از 
نیازها و مســائل مردم و بررسی نگرش آن ها در میزان نقشی که 

می توانند برای رفع مشکات شهری داشته باشند، زمینه مساعدی 
برای برقراری ارتباط منطقی و صحیح بین نهادهای خدمت رسان 
به شهروندان و شهروندان فراهم می سازد و اعتماد میان شهروندان 
و مدیریت شهری برقرار می شــود. پرهیز می گوید: اگر بخواهیم 
در توسعه شهرهای امروزی، پاسخگوی احتیاجات باشیم و سهم 
نسل های آینده از منابع را در نظر بگیریم، باید اداره خردمندانه شهرها 
را بر پایه شهرسازی مشارکتی و مشارکت آگاهانه شهروندان تعریف 
و برنامه ریزی کنیم. او ادامه می دهد: حضور شــهروندان در عرصه 
تصمیم گیری و نزدیکی آن ها با مسئولان و متخصصان و دستیابی 
هرچه سریع تر به خواسته ها و نیازهایشان مطابق با شرایط زندگی 
و ویژگی هــای اجتماعی و اقتصادی از طریق فرایند شهرســازی 

مشارکتی میسر می شود. 
Á  شورای اســلامی شــهر یکی از نشانه های

شهرهای مردم محور است
امیرحسین شبانی، دکترای شهرسازی می گوید: در طول تاریخ 
برنامه ریزی و مدیریت شــهری به ویژه از دهه 8۰ میادی به بعد 

تغییرات زیادی کرده است.
 او ادامــه می دهــد: رویکردهای مدیریــت و برنامه ریزی از 
بالابه پایین از طرف جامعه های شهروندی، اقلیت های شهرنشین، 
صداهای خاموش شهر، گروه های کم بضاعت و زنان مورد انتقادهای 
جدی قرار گرفت و این موضوع موجب شــد تا تجدیدنظرهایی در 
نظریه ها و برنامه ریزی شــهری از بالابه پایین آغاز شود. دکترای 
شهرسازی تأکید می کند: شهرسازی مشارکتی، یکی از اصلی ترین 
موارد توجه به اکثریت جوامع در مدیریت و برنامه ریزی است. شبانی 
می گوید: شهرسازی مشارکتی شــهر را مجموعه ای از ذی نفعان 
می داند و تمام این ذی نفعان باید در جلسات مدیریت شهری حاضر 
شــوند و به این معنا نیست که تصمیمات و مدیریت شهر تنها به 

عهده مدیران باشد. 
او اضافه می کند: زمینه های ایجاد فضای گفت وگو با مشارکت 
در راستای تحقق شهرهای مردم محور با فرهنگ سازی، آموزش 
و ایجاد سازوکارهای مشارکتی باید مهیا شود. دکترای شهرسازی 
با بیان اینکه شــورای اسامی شهر یکی از نشانه های شهرهای 
مردم محور است، خاطرنشان می کند: شوراهای اسامی شهرها یکی 
از مهم ترین ساختارهایی است که مشارکت شهروندی را در کشور در 

یک چهارچوب قانونی و نظام مند معنادار می کند.
Á  شوراهای شهر زمینه گفتمان مشارکتی را در

کنار مدیریت شهری مهیا کرده است
شبانی می گوید: شوراهای اسامی شهرها گفتمان مشارکتی 
را در کنار مدیریت شــهری مهیا کرده اســت و سازوکاری برای 
تأثیرگذاری ایجاد می کند. او ادامه می دهد: شوراهای شهر برآمده 
از یک نظام انتخابی از طرف شهروندان هستند و سعی کرده اند تا 
فضای ارتباط با جامعه شهروندی و نظام مدیریتی را تسهیل کنند، 
همچنین با این اقدام اتفاقات خوبی در شهرهای حکومت جمهوری 
اســامی رقم خورده است. دکترای شهرســازی تأکید می کند: 
زیرساخت های فرهنگ مشــارکت و منظر ذهنی مشارکت جو در 
ساختارهای شهری مهم تر از ایده برنامه ریزی مشارکتی یا شهرهای 
مردم محور بوده و از مهم ترین نیازهای شــهروندان است. شبانی 
می گوید: تاش شده است به شکل های مختلف از جمله شورای 
اسامی شهر برای مشارکت سهمی قائل شویم، اما مسیری طولانی 
تا رسیدن به نقطه ایده آل )شهرهای مردم محور( داریم، زیرا در حال 
حاضر فرهنگ سازی، آموزش و زمینه سازی های مناسب برای جامعه 
شهروندی مشارکت جو مهیا نشده و این موضوع نیازمند برنامه ریزی، 
سیاست گذاری و زیرساخت های مشارکتی است. او اضافه می کند: 
فرهنگ سازی مشارکت از آموزش رده های پایین از جمله مدارس 
آغاز شده است و به آموزش شهروندی در فرهنگسراها ختم می شود.

 شهرهای مردم محور با تمرکز بر مشارکت عمومی و توجه به 
نیازها و نظرات شهروندان، می توانند به بهبود کیفیت زندگی و ایجاد 
جوامع پایدار کمک کنند، همچنین هرچه ارتباط بین شهروندان و 
محیط اطراف آن ها بیشــتر باشد، گرایش آن ها به مشارکت فعال 
برای افزایش رفاه جامعه بیشتر می شود، ازاین رو مشارکت عمومی 
به یکی از ابزارهای مؤثر و عنصر کلیدی در فرایند تصمیم گیری در 
حوزه های فعالیتی باهدف ارتقای کیفیت زندگی شهروندان به ویژه در 

کشورهای تحت توسعه تبدیل شده است. 
بااین حال، برای موفقیت این رویکرد، باید به چالش های موجود 
توجه کرده و راهکارهای مناسبی برای مقابله با آن ها اندیشیده شود، 
همچنین ایجاد بسترهای مناسب برای مشارکت عمومی، تأمین 
منابع مالی و آموزش و آگاهی بخشی به مردم از جمله اقداماتی است 

که می تواند در این راستا مؤثر واقع شود.

ارائه مشاوره به 4 هزار شهروند 
اصفهانی در سامانه ۱۳۷

 رئیس مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان گفت: 
حدود چهارهزار تماس شهروندان با سامانه ۱۳7 شهرداری 
این کان شــهر در هفته گذشته، درخواست مشاوره بود که 
همکاران ما در این مرکز راهنمایی های لازم را انجام دادند. 
محمدتقی رفیعی با اشاره به برقراری تماس حدود ۱۲ هزار 
و ۳۰۰ شهروند با سامانه ۱۳7 شهرداری اصفهان طی هفته 
گذشــته اظهار کرد: از این تعــداد 8۳۰۰ تماس مربوط به 
موضوعاتی بود که شــهروندان درخواست اجرایی داشتند و 
موضوعات مطرح شده برای پیگیری و انجام اقدامات لازم 
به مناطق پانزده گانه شهرداری اصفهان ارجاع شد. او با بیان 
اینکه حدود چهارهزار تماس شهروندان درخواست مشاوره 
بــود که همکاران ما در مرکز ارتباطات مردمی شــهرداری 
اصفهان آن ها را راهنمایی کردند، افزود: از این تعداد ۱۱ هزار 
و 8۰۰ پیام در قالب ســامانه خودکار یا تماس همکاران در 
حوزه بازخورد پیگیری شد و نظرسنجی از شهروندان نسبت به 
پیگیری همکارانم در سطح انجام شد. رئیس مرکز ارتباطات 
مردمی شهرداری اصفهان با بیان اینکه نسبت به مدت زمان 
مشابه سال گذشته حدود ۱۵ درصد افزایش تماس و ارتباط 
را با مرکز ۱۳7 شاهد بودیم، گفت: این اتفاق دلایل مختلفی 
از جمله شناخته شــدن مرکز و احســاس اعتماد و بازخورد 
شــهروندان از ارتباطات قبلی بوده است. رفیعی با اشاره به 
اینکه هفته گذشــته دو بخش از مجموعه گروه بندی های 
موضوعی تماس ها و پیام ها به نوعی قابل توجه بود، ادامه داد: 
یک بخش سد معبر واحدهای صنفی در سطح شهر بود که 
تا حدی از شــرایط خود فراتر رفته بود و مناطق ۳، ۱۰ و ۱۴ 
شهرداری بیشترین فراوانی را داشتند، همچنین شاهد افزایش 
سد معبر خودروهای دست فروش بودیم که از مناطق ۱۰، 8 
و 7 شــهرداری بیشترین تماس را داشتیم. با تأکید بر اینکه 
به جهت افزایش پیگیری ها و هرچه سریع تر به نتیجه رسیدن 
مباحث، دقت شهروندان در دادن نشانی اهمیت زیادی دارد، 
تصریح کرد: شهروندان ارشد شــهر تاحدامکان برای دادن 
نشانی از همکاری اطرافیان استفاده کنند و سایر شهروندان 
نیز از المان های شهری اطراف یا پاک های هوشمند که در 

اطراف نصب شده است، کمک بگیرند.

مراجعه ۳ هزار راکب 
موتورسوار به مراکز معاینه فنی 
موتورسیکلت در شهر اصفهان

در سه ماهه نخست سال ۱۴۰۳ در حدود سه هزار دستگاه 
موتورســیکلت به مراکز معاینه فنی مراجعه نموده اند. سید 
علی عبدالهی، مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل بار 
درون شهری با بیان این موضوع که از ابتدای سال ۱۴۰۳ تا 
پایان خردادماه در حدود سه هزار دستگاه موتورسیکلت به ۳ 
مرکز معاینه فنی موتورسیکلت در شهر اصفهان مراجعه نموده 
اند افزود: با عنایت به تردد بالای موتورســیکلت ها در شهر 
اصفهان و علیرغم اینکه ظرفیت ایجاد شده در شهر اصفهان 
جهت پذیرش و ارائه خدمات معاینه فنی موتورســیکلت در 
حدود 8۰ هزار دستگاه در سال با یک شیفت کاری می باشد 
ولی تاکنون تعداد محدودی موتورســیکلت به مراکز موجود 
مراجعه نموده اند. او با اشاره به اهمیت موضوع فرهنگ سازی 
در این زمینه، اعمال قانون و جلوگیری از تردد موتورسیکلت 
هــای دودزا و فاقد معاینه فنی را در کنار ســایر عوامل در 
کمک به کاهش آلودگی هوای اصفهان مؤثر و لازم دانست 
افزود: طبق قانون هوای پاک، انجام معاینه فنی برای همه 
وسایل نقلیه موتوری اعم از سبک، سنگین و موتورسیکلت 
در دوره های زمانی منظم الزامی است و باید موتورسیکلت ها 
نیز ســالانه برای انجام معاینه فنی به مراکز مراجعه کنند. 
عبدالهی در پایان بیان کرد: در حال حاضر در مراکز معاینه فنی 
خودروهای سبک جی واقع در خیابان جی همدانیان، مرکز 
شفق واقع در اتوبان ذوب آهن- بلوار شفق و حمایت واقع در 
زینبیه- کوی امام خمینی)ره( امکان ارائه خدمات معاینه فنی 

موتورسیکلت به شهروندان وجود دارد.

استقبال شهرداری از مشارکت 
انبوه سازان در پروژه های شهر 

اصفهان
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری اصفهان گفت: این ســازمان فرش قرمز خود را 
پیش پای انبوه سازان پهن کرده است و از هرگونه پیشنهاد و 

مشارکت آن ها در عرصه های مختلف استقبال می کند.
 مسعود حیدری در گردهمایی انبوه سازان استان اصفهان 
با عنوان »بانیان فردا« با اشــاره به اینکه انبوه سازان استان 
اصفهان موتور محرک توســعه شهر هســتند، اظهار کرد: 
مدیریت شهری اصفهان همواره بر همراهی فعالان صنعت 
ســاختمان و انبوه سازان شــهر تأکید ویژه ای داشته است و 
حضور شهردار اصفهان در این گردهمایی حاکی از عمق توجه 
وی و نگاه ویژه مدیریت کان شهر اصفهان برای توجه به 
خواسته ها و تسهیل در فرایند سرمایه گذاری و توسعه شهر 
است. او با تأکید بر اینکه با کمک انبوه سازان اتفاقات خوبی 
در شهر رخ می دهد، افزود: همواره درصدد هستیم با شنیدن 
درخواست های فعالان اقتصادی زمینه همکاری و مشارکت 
بیشتر آن ها در پروژه های شهری را فراهم کنیم. مدیرعامل 
سازمان سرمایه گذاری و مشــارکت های مردمی شهرداری 
اصفهان تصریح کرد: اثربخشــی این جلســات و کارآمدی 
آن ها در رفع مشــکات، می تواند به استمرار فعالیت آن ها و 
افزایش انگیزه فعالان صنعت ساختمان و انبوه سازان کمک 
کند، بنابراین باید به سمت عملیاتی سازی پیشنهادها و رفع 
مشکات این بخش حرکت کنیم. حیدری خاطرنشان کرد: 
تمام مشکات تنها مربوط به شهرداری نیست، بلکه ما نیازمند 
همکاری تمام سازمان های مرتبط با این بخش برای پیشرفت 
شهر هستیم و انبوه سازان شهر نیز باید همچون همیشه کنار 

ما باشند.

منا
س: ای

عک

امیدآفرینی و ارزش آفرینی اهداف مهم برگزاری دومین نمایشگاه فن نما است
مدیر پژوهش، خاقیت و فناوری های نوین شهرداری اصفهان 
گفت: نمایشگاه فناوری و نوآوری فن نما دهم مهر سال جاری 

باهدف ارزش آفرینی، شبکه سازی و امیدآفرینی برگزار خواهد شد.
مرتضی نصوحی اظهار کرد: باتوجه به برنامه ریزی های لازم 
و مصوبات شورای سیاست گذاری، نمایشگاه فناوری و نوآوری 
فن نما دهم مهر سال جاری باهدف ارزش آفرینی، شبکه سازی و 
امیدآفرینی برگزار خواهد شد. او افزود: در راستای روایت کارآمدی 
زنجیره نوآوری و فناوری در حل مسائل، تکمیل زنجیره ارزش با 
تمرکز بر ارتباطات اقتصادی در زیست بوم و جذب آحاد شهروندان 
به ویژه نوجوانان و جوانان و افزایش امیدآفرینی، طبق مصوبه شورای 
سیاست گذاری 9 کمیته با همکاری ارکان زیست بوم کارآفرینی و 
فناوری، فعالیت رسمی خود را آغاز کرده اند. مدیر پژوهش، خاقیت 
و فناوری های نوین شهرداری اصفهان تأکید کرد: کمیته بازاریابی 
و جذب حامی با محوریت انجمن شرکت های دانش بنیان، کمیته 
متقاضیان فناوری با محوریت اتاق بازرگانی، کمیته صنایع خاق 

با محوریت خانه اشراق و خانه جوان، کمیته رویدادها با محوریت 
اداره فناوری شهرداری اصفهان، کمیته علم و فناوری با محوریت 
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان، کمیته مدیریت شهری با 
پشتیبانی  کمیته  اصفهان،  شهرداری  فاوای  سازمان  محوریت 
با محوریت شرکت نمایشگاه های بین المللی اصفهان و کمیته 
بین الملل با محوریت اداره کل ارتباطات و روابط بین الملل شهرداری 
اصفهان، 9 کمیته فعال در دومین نمایشگاه فناوری و نوآوری فن 
نما سال جاری است. نصوحی گفت: در حال حاضر پیش ثبت نام 
برای دریافت غرفه در دومین نمایشگاه فن نما در سایت شرکت 
است،  انجام  حال  در   isfahanfair.ir نشانی  به  نمایشگاه ها 
ازاین رو از شرکت های دانش بنیان و فناور و متقاضی شرکت در این 
نمایشگاه دعوت می شود که ثبت نام زودهنگام خود را در راستای 
شرکت و دریافت غرفه انجام دهند. او ادامه داد: امیدواریم بتوانیم در 
کنار هم گام مثبتی در راستای ارتقای سطح زیست بوم کارآفرینی و 

فناوری کشور برداریم.

تفاهم نامـه  امضـای  گفـت:  اصفهـان  شـهردار 
خواهرخواندگی میان اصفهان و اسـتانبول بسیار ضروری 
اسـت و ایـن تفاهم نامـه موجـب افزایـش مـراودات بین 

ایـن دو شـهر می شـود.
علـی قاسـم زاده در دیـدار با اکـرم امام اوغلو، شـهردار 
شـهرداری  مرکـزی  سـاختمان  محـل  در  اسـتانبول 
اسـتانبول بـا تأکید بـر تمایل شـهرداری اصفهـان برای 
همکاری و تبادل تجربیات با شـهرداری اسـتانبول اظهار 
کرد: شـهرداری این کان شـهر برای توسـعه ارتباطات و 
تبادل تجربیات با شـهر اسـتانبول به ویـژه در زمینه هایی 
همچـون حمل ونقل سـازگار بـا محیط زیسـت، مدیریت 

زبالـه و خدمـات شـهری عاقه مند اسـت. 
او بـا تشـریح ظرفیت هـای شـهر اصفهـان به عنوان 
گردشـگری  و  صنعتـی  مناطـق  بزرگ تریـن  از  یکـی 
جمهوری اسـامی ایران افزود: قرابت بسـیار زیادی بین 
دو شـهر اصفهـان و اسـتانبول وجـود دارد، ازایـن رو ارائه 
پیشـنهاد امضـای تفاهم نامـه خواهرخواندگی میـان این 

دو شـهر اهمیت زیـادی دارد. شـهردار اصفهـان تصریح 
کـرد: امضای تفاهم نامـه خواهرخواندگی میـان اصفهان 
و اسـتانبول ضـروری اسـت و ایـن تفاهم نامـه موجـب 

افزایـش مـراودات بیـن دو شـهر خواهد شـد. 
هیئتـی از اسـتانبول بـرای حضـور در سـیزدهمین 
نمایشـگاه مدیریـت شـهری در اصفهـان اعزام می شـود

اکـرم امام اوغلـو، شـهردار اسـتانبول در ایـن دیـدار 
ضمـن تسـلیت شـهادت رئیس جمهـور شـهید و هیئت 
از توسـعه  ابـراز عاقه منـدی و حمایـت  بـا  همـراه و 
همکاری هـای شـهری در زمینه هـای موردنظـر بیـن دو 
شـهر اصفهـان و اسـتانبول اظهـار کـرد: مناسـبات این 
دو کشـور تاریـخ بسـیار طولانـی دارد و ایـن موضـوع 
وسـیله ای برای تقویـت ارتباطـات و همکاری ها در همه 

زمینه هـای موردعاقـه دو طـرف اسـت.
سـیزدهمین  برگـزاری  تشـریح  بـه  اشـاره  بـا  او   
نمایشـگاه مدیریـت شـهری در اصفهـان )طـی روزهای 
هفتـم تا دهـم آگوسـت ۲۰۲۴ برابر با هفدهم تا بیسـتم 
مرداد ۱۴۰۳( از سـوی شـهردار اصفهان افزود: شهرداری 
اسـتانبول آمـاده اعزام هیئتـی برای حضور در نمایشـگاه 

جامـع مدیریـت شـهری در اصفهان اسـت
. شـهردار اسـتانبول تصریـح کـرد: نتیجـه این سـفر 
بـرای افزایـش ارتباطـات دو شـهر اصفهان و اسـتانبول 

بسـیار مهم اسـت.

تفاهم نامه خواهرخواندگی اصفهان با استانبول امضا می شود
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جامعه
  خبر    خبر

خطر »کادمیوم و سرب« در کمین اصفهانی ها
مطالعه 8۴ نمونه گردوغبار جمع آوری شده از فضای داخلی 
منازل در سطح شهر اصفهان نشان داد دامنه بالایی از عناصر 
سنگین به ویژه کادمیوم و سرب در هوای داخلی و فضاهای بسته 

مسکونی وجود دارد.
به گزارش مهر، نتایج یک مطالعه که توســط گروه محیط 
زیست دانشــگاه آزاد اصفهان روی گرد و غبار جمع آوری شده 
از فضای داخلی منازل مسکونی در سطح شهر اصفهان انجام 
شــده، نشــان داد میزان بالایی از عناصر سنگین به خصوص 
کادمیم و ســرب حتی در هــوای داخلی و فضاهای بســته 
محیط های مسکونی این شهر وجود دارد که ریسک ابتاء به 
انواع بیماری های سرطانی و غیرسرطانی را از طریق استنشاق و 

تماس پوستی افزایش می دهد.
همچنین پژوهش بر ۲۰۰ نمونه از جنین و نوزادان متولد شده 
در شهر اصفهان انجام شده، نشان داد که افزایش میانگین غلظت 
ماهیانه مونوکسیدکربن و ریزگرد موجب اختال در عملکرد و 
سامت کبد و تیروئید در جنین شده و همچنین وزن و قد نوزادان 
متولد شده در شهر اصفهان را با کاهش قابل توجهی مواجه کرده 
است. نتایج این مطالعه نشان می دهد تغییر در برخی عملکردهای 
بدنی نوزادان مانند ابتاء به فشــارخون به دلیل سطوح بالای 
آلودگی هــوا به خصوص غلظت ذرات معلق در ماه های پایانی 

بارداری بیشتر است.
دکتر عاطفه چمنی، عضو هیأت علمی و مدیر گروه تخصصی 
گروه محیط زیست دانشگاه آزاد اصفهان که در زمینه ریسک 
خطر آلاینده ها بر انســان پژوهش می کنــد، می گوید: در این 
نمونه های گرد و غبار، عاوه بر عناصر سنگین، هیدروکربن های 
آروماتیک چندحلقه ای )Pahs( نیز گزارش شدند که همگی از 

فعالیت های انسان تولید شده اند.
او خاطرنشان می کند: قرارگیری ابرصنایع متعدد در پیرامون 
شهر ازجمله صنایع فولادی، ذوب آهن و وجود منبع آلودگی گرد 
و غبار در شرق اصفهان که تحت تأثیر بادهای غالب شمالی و 
غربی به شهر وارد می شوند، موجب تشدید آلودگی ذرات معلق 

در اصفهان شده است.
مدیر گروه تخصصی گروه محیط زیســت دانشــگاه آزاد 
اصفهان با هشدار نسبت به جولان عناصر »کادمیم« و »سرب« 
در هوای این کانشــهر، می گوید: دامنه بالایی از این عناصر 
سنگین در فضاهای بسته محیط های مسکونی وجود دارد که 
ریســک ابتاء به انواع بیماری های سرطانی و غیرسرطانی را 
افزایش می دهد. در همین ارتباط با این پژوهشــگر گفتگویی 

داشتم که مشروح آن را در ادامه می خوانید؛
Á  لطفا بفرمائید که بر اساس نتایج تحقیقاتی  

که داشــتید، به طور مشخص وجود چه عناصر 
آلاینده ای به چه میزان در فضاهای بســته و 
این  اصفهان شناســایی شد؟  مسکونی شهر 
تحقیقات در چه بازه ای انجام شده و طبق نتایج 
مطالعات، کدام مناطق و نواحی شهری اصفهان 

آلودگی بیشتر و کمتری دارند؟
این مطالعه در زمســتان ۱۴۰۱ روی 9۳ نمونه در ۳۱ نقطه 

در شــهر اصفهان انجام شده است. بدین منظور، مجتمع های 
مسکونی در شهر اصفهان به گونه ای انتخاب شد که کل شهر 
را پوشش بدهند. با استفاده از برس پاستیکی تمیز، گرد وغبار از 
سطوح داخلی طبقه همکف یا اول مجتمع های مسکونی به جز 
فضاهای مشاع، جمع آوری و در مجموع 9۳ نمونه به آزمایشگاه 
منتقل و غلظت کل عناصر آرسنیک، کادمیوم، نیکل، منگنز، 

کبالت، سرب و وانادیوم اندازه گیری شد.
براساس نتایج، سرب و کادمیوم در همه مناطق به جز خیابان 
عامه امینی شــرقی دارای غنی شدگی قابل توجه، خیلی زیاد 
و فوق العاده زیاد هستند. نیکل در همه ایستگاه ها غنی شدگی 
متوسط تا قابل توجه دارد. آرسنیک تنها در عامه امینی شرقی، 

هشت بهشت غربی و ماه فرخی دارای غنی شدگی کم است.
در ارغوانیه، خیابان های مدرس، لاهور، دشتستان، شهدا و 
مشــتاق اول دارای غنی شدگی متوسط و در مابقی نقاط مورد 
استفاده درای غنی شدگی خیلی زیاد تا قابل توجه است. نتایج 
شاخص ارزیابی خطر بوم شناختی نشان می دهد ساکنان عامه 
امینی شرقی در کل در معرض خطر بوم شناختی کم و ساکنان 
مابقی ایســتگاه های مورد بررسی در شهر اصفهان، در معرض 
خطر بوم شــناختی متوسط تا بســیار زیاد عناصر مورد بررسی 

هستند.
Á شاخص غنی شدگی چیست؟

شاخص غنی شــدگی به واسطه ماهیت خود، یکی از قابل 
استنادترین شاخص های مورد استفاده برای عناصر سنگین یا 

بالقوه سمی است.
Á  میــزان ذرات معلق پی ام ۱۰ و پی ام 2.۵ در

چه فصولی در هوای اصفهان بیشتر است؟
من در شهر اصفهان روی PM۱۰ )ذرات معلق گردوغبار( 
مطالعه ای نداشــته ام. طبق مطالعه ما ذرات معلق کمتر از ۲.۵ 

میکرون یا همان PM۲.۵ در فصل بهار دارای کمترین مقدار 
 ۳۵.۳۵ μ g/M۳ و در پاییز دارای بیشــترین مقدار μ g/M۳7.۲۲
بودند. البته در هر سال می تواند بر اساس پارامترهای جوی، بین 
زمستان و پاییز تغییر کند. شمال اصفهان به دلیل مجاورت با 
زمین های کم ارتفاع پست با شیب ناچیز و پوشش گیاهی فقیر و 
همچنین بار ترافیکی بالا، غلظت CO و PM ۲.۵ بالاتری را 
 PM نسبت به مناطق جنوبی از خود نشان داد. میانگین غلظت
۲.۵ و CO در طول مدت مطالعه به ترتیب 67.۲9 میکروگرم 
در متر مکعب و ۲6.۱ گرم بر مول بود.  پیشتر اشاره کردید که 
در نتیجه مطالعات مشخص شد اختالات رشد نوزادان متولد 
شده در شهر اصفهان با افزایش غلظت آلاینده ها مرتبط است، 
لطفا در این باره توضیحات بیشتری بفرمایید. مطالعه روی ۲۰۰ 
نمونه بندناف جنین انجام شده است. از خون بندناف در هنگام 
زایمان نمونه برداری شده و آنزیم های کبدی مورد اندازه گیری 
قرار گرفت و قد و وزن نوزادان هنگام تولد، اندازه گیری شــد. 
رابطه بین غلظــت این آنزیم ها با غلظت CO و PM ۲.۵ در 
محل زندگی مادر در طول 9 ماه بارداری بررســی شد. مادرانی 
انتخاب شدند که بیماری های زمینه ای مرتبط با این آنزیم ها و 
سایر بیماری ها را نداشتند. زایمان و بارداری طبیعی دارند. دخانیات 
و الکل مصرف نمی کنند. شاغل نیستند و در طول 9 ماه بارداری 
در یک محل زندگی کرده اند. نتایج نشان داد افزایش میانگین 
ماهانه غلظت CO و PM ۲.۵ تولید بیشتر آنزیم های کبدی را 
تحریک کرده و وزن و قد نوزاد هنگام تولد را کاهش داده است.

Á  آیا این اختلالات در بزرگسالان نیز مشاهده 
شده است؟

در شهر اصفهان مطالعه ای روی بزرگسالان انجام نداده ام اما 
در شهر یزد، مطالعه ای روی ۱۵۰ مادر باردار ۱8 تا ۳۵ ساله انجام 
داده ایم که در یکی از معتبرترین مجات محیط زیست دنیا در 

سال ۲۰۲۴ چاپ شد و نشان داد که ذرات PM  روی آنزیم های 
کبدی و کلیوی مادران باردار به خصوص در سه ماه سوم بارداری 
تأثیر منفی دارد. مطالعه مشــابه ای هم در شهر اهواز هم روی 
مــادران باردار و هم بندناف جنین آنها در هنگام تولد در هنگام 
تولد در حال انجام است. لطفا درخصوص وجود هیدروکربن های 
آروماتیک در نمونه های گردوغبار توضیح دهید که منشأ وجود 
چنین عنصری در ذرات گردوغبار چیست، چه عواملی در ایجاد 
آن مؤثر اســت و چه تبعاتی می تواند برای سامت شهروندان 

داشته باشد؟
مطالعه مــا روی 8۴ نمونه گردو غبار از داخل ســاختمان 
و فضای بســته در ۲8 منطقه در شهر اصفهان انجام شد که 
بیشترین مقدار هیدروکربن های آروماتیک در نقطه نمونه برداری 
مجاور بزرگراه صفه، ثبت شد. تردد بالای خودروهای سنگین 
دیزلی در این منطقه می تواند دلیل این مســاله باشــد. این در 
حالی است که نباید از نقش نشت و تخلیه روغن موتور و سایر 
روغن های روان کننده به ویژه توسط خودروهای سنگین در این 
محور که به انتشــار ترکیبات Pah در محیط منجر می شود، 

چشم پوشی کرد.
Á  چه راهکارهایی را برای کنترل گردوغبار و 

آلودگی هوای شهر اصفهان پیشنهاد می کنید؟
استفاده از سوخت های استاندارد در صنایع، اختصاص حقابه به 
تالاب بین المللی گاوخونی که هنوز برخی به اشتباه آن را باتاق 
یا مرداب می خوانند به منظور کاهش ریزگردها، کنترل ترافیک 
و افزایش استانداردهای خودروسازی در کشور به جهت میزان 
سوخت مصرفی اقداماتی ضروری ست که باید مورد توجه قرار 
گیرد. همچنین کنترل انتشار آلاینده ها از صنایع و معادن پیرامون 
شهر اصفهان می تواند به بهبود هوای شهر و در نتیجه سامت 
عمومی به خصوص سامت انسان در دوران جنینی کمک کند.

۳2 درصد سرقت های اصفهان 
مربوط به وسایل نقلیه 

جانشین پلیس آگاهی اصفهان گفت: ۳۲ درصد از 
مجموع ســرقت های رخ داده در استان به طور معمول 
مربوط به وسایل نقلیه است و مردم باید موارد احتیاط و 

ایمنی را در این زمینه بیش از پیش رعایت کنند.
سرهنگ محمد عزیزی در گفت و گو با ایرنا افزود: 
۲۵ درصد از مجموع ســرقت  های رخ داده در اســتان 
اصفهان مربوط به خودرو و هفت درصد مربوط به موتور 

سیکلت است.
او اظهار کرد: بی احتیاطی و غفلت دارندگان وسایل 
نقلیه، عمده علت سرقت خودرو و موتورسیکلت است که 
در برخی موارد شرایط بزه را برای سارقان فراهم می کند.

این مسئول انتظامی با بیان اینکه سرقت تجهیزات 
خودرو، موتورسیکلت و دوچرخه ها بیشتر توسط معتادان 
صورت می گیرد، گفت: کوچکترین بی احتیاطی از سوی 
دارندگان وسایل نقلیه می تواند به ضرر مالی برای آنها 

منجر شود.
سرهنگ عزیزی خاطرنشــان کرد: از سویی برخی 
خودروها بنا به ساختار کیفی یا فرسودگی از ایمنی لازم 
برخوردار نیســتند که بر این اساس باید تمهیدات لازم 
برای نصب تجهیزات ایمنی برای این دسته اندیشیده 

شود.
او افــزود: بــه شــهروندان توصیه می شــود که 
ضمــن رعایت کردن موارد احتیاط، خــودرو خود را در 
پارکینگ های مطمئن، پــارک و از رهاکردن خودرو با 
موتور روشن یا سپردن کلید به افراد نامطمئن خودداری 

کنند.
او خاطرنشــان کرد: همچنین لازم است تجهیزات 
ایمنی مانند قفل فرمان و پدال، دزدگیر، سوییچ مخفی و 

ردیاب بر روی خودروها نصب شود.
جانشین پلیس آگاهی اصفهان، همچنین بر تزیین 
نکردن خودرو با قطعات جذاب و رها نکردن وســایل 
بــاارزش در داخل خودرو تاکید کــرد و گفت: کماکان 
شاهد هستیم که این وسایل برای سارقان جذاب است.

او یادآور شــد: پلیــس با رویکرد تامیــن امنیت و 
بازدارندگی از جرم به صورت مشــهود، همواره در قالب 
گشــت های خودرویی و موتوری در سطح خیابان ها و 

معابر حضور دارد.

آمادگی ثبت احوال اصفهان 
 برای صدور شناسنامه المثنی

افــرادی که به هر دلیلی شناســنامه یا کارت ملی 
هوشمند ندارند، می توانند با مراجعه به ثبت احوال استان، 
شهرستان ها و دفاتر پیشخوان پس از طی مراحل قانونی 
نسبت به دریافت شناسنامه المثنی اقدام و از حق قانونی 
خود برای شــرکت در انتخابات و تعیین سرنوشت خود 

استفاده کنند.
به گزارش اصفهان امروز، با توجه به اینکه رأی دادن 
تنها با ارائه اصل شناسنامه به همراه شماره ملی یا کارت 
ملی هوشمند امکان پذیر است و در مرحله اول انتخابات 
ریاست جمهوری، تعدادی از واجدان شرایط رأی دادن با 
ارائه کارت ملی قدیمی به شعب اخذ رأی مراجعه کردند، 
به دلیل اعتبار نداشتن کارت های مذکور از سال ۱۳97، 

امکان شرکت آن ها در انتخابات فراهم نشده بود.
به آگاهی هم استانی ها می رســانیم که با توجه به 
هماهنگی به عمل آمده با اداره کل ثبت احوال استان، 
افرادی که به هر دلیل بدون شناســنامه یا کارت ملی 
هوشــمند هســتند، می توانند با مراجعه به ثبت احوال 
استان، شهرستان ها و دفاتر پیشخوان پس از طی مراحل 
قانونی نسبت به دریافت شناسنامه المثنی اقدام و از حق 
قانونی خود برای شرکت در انتخابات و تعیین سرنوشت 

خود استفاده کنند.

دستگیری یک هزار و ۸2 
مجرم در طرح امنیت محله 

محور اصفهان 
رئیس پلیس پیشگیری استان اصفهان از دستگیری 
یک هزار و 8۲ مجرم در اجرای طرح پیشگامان انتظامی 
و امنیت محله محور در 9۳8 محله استان طی مدت ۳ 

ماهه سال جاری خبر داد.
به گزارش اصفهان امروز، سرهنگ بهزاد ثابت راسخ 
اظهار کرد: به منظور تعقیب و دســتگیری مجرمان و 
مخان نظم و امنیت جامعه و برهم زنندگان آســایش 
شهروندان طرح ویژه پیشگامان انتظامی و امنیت محله 
محور به طور جدی از ابتدای سال جاری در دستور کار 
مأموران کانتری ها و پاســگاه های استان قرار گرفته 

است.
او افزود: بر این اساس طی مدت ۳ ماهه سال جاری 
9۳8 محله استان اصفهان به محلی برای پنهان شدن 
و رفت و آمد مجرمان بودند توسط مأموران کانتری ها 
و پاسگاه های اســتان شناســایی و از وجود این افراد 

پاکسازی شدند.
رئیس پلیس پیشــگیری اســتان اصفهان در ادامه 
از دســتگیری یک هزار و 8۲ مجرم در جریان اجرای 
طرح های مذکور خبر داد و گفت: بخشی از این افراد به 
علت جرایم مرتبط با مواد مخدر و سرقت دستگیر شده، 
بخشی از آنها اتباع غیرمجاز بیگانه بوده و بخشی دیگر 

نیز افراد تحت تعقیب محاکم قضائی بودند.
سرهنگ ثابت راســخ با مثبت ارزیابی کردن طرح 
پیشگامان انتظامی و امنیت محله محور،گفت: با اجرای 
موفق این طرح در کنار سایر اقدامات پلیسی و انتظامی 
توسط کانتری ها و پاسگاه ها شاهد کاهش ۱۱ درصدی 
وقوع و همچنین افزایش ۱۳ درصدی کشفیات در جرم 

سرقت نسبت به مدت مشابه سال قبل بودیم.

شناسایی ۳ مبتلا به تب دنگی 
در اصفهان

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان از شناسایی 
و درمان سه بیمار مبتا به تب دنگی در این استان خبرداد.

پژمان عقدک در گفت وگو با مهر با اشاره به اینکه تاکنون 
۱۲۲ نفر در کشور به تب دنگی مبتا شدند، اظهار کرد: تعداد 
مبتایان در اســتان اصفهان سه نفر گزارش شده و این ها 
افرادی بودند که به خارج کشور مانند امارات و پاکستان یا 

استان های جنوبی کشورمان سفر کردند و بومی نبودند.
او بــا بیان اینکه تاکنون مورد فوتی بر اثر ابتاء به تب 
دنگی در اصفهان نداشــتیم، خاطرنشــان کرد: سه بیمار 
شناسایی شده نیز به دلیل عائمی که داشتند، در بیمارستان 
بســتری شدند و اکنون هر ســه درمان و مرخص شدند. 
سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان افزود: طی یکی 
دو هفته اخیر آمار جدیدی از ابتاء به تب دنگی در استان 

اصفهان اعام نشده است.
تب دنگی )Dengue fever ( نام یک بیماری ویروسی 
است. به آن تب دنگ، تب دانگ و تب استخوان شکن هم 
گفته اند. این بیماری از طریق گزش پشــه ای به نام پشه 
آئدس به انسان منتقل می شود. این پشه که به ببر آسیایی 
مشهور شده است در مناطق استوایی جهان به ویژه آسیای 
جنوب شرقی از جمله مالزی وجود دارد. تب دانگی ویروسی 
از خانواده فاوی ویروس ها اســت که توســط پشه های 
»آئدس اجیپتی« و »آئدس البوپیکتوس« منتقل می شود. 
این پشــه ها در آب های راکد و مکان های مرطوب رشــد 
می کنند. تب دانگی واگیردار است و از طریق انتقال خون 
و یا اهدای عضو فرد مبتا نیز منتقل می شود. تب بالا )تا 
۴۰ درجه سانتیگراد(، سردرد شدید، درد عضانی و مفصلی، 
درد پشت چشم، درد شکم، حالت تهوع و استفراغ و بثورات 
پوســتی از عائم این بیماری است و در موارد شدید، تب 
دانگی می تواند منجر به خونریزی شدید، نارسایی ارگان ها، 
شــوک و مرگ شود. نخستین مورد از تب دانگی در ایران 
در سال ۱۳98 در استان هرمزگان به ثبت رسید. ورود این 
پشه به ایران به دلیل افزایش گرمایش جهانی و تغییرات 
آب و هوایی و همچنین افزایش سفرهای بین المللی است. 
موارد ابتاء به تب دانگی در سال های بعد به طور پراکنده 
در استان های هرمزگان، بوشــهر، خوزستان، سیستان و 
بلوچستان و فارس گزارش شده است. پشه »آئدس اجیپتی« 
در آب و هوای گرم و مرطوب به خوبی رشد و تکثیر می کند 
و بارندگی های فصلی می توانند مکان های مناسبی برای 
تکثیر این پشه ایجاد کنند. بنابر گفته معاون بهداشت وزارت 
بهداشت و درمان، از سال 98 تا ۲6 اردیبهشت ۱۴۰۳ بیمار 
فعالی که در داخل کشور مبتا شده باشد نداشته ایم، اما از 
روز ۲6 اردیبهشت تعدادی از بیماران مبتا به تب دنگی از 
امارات وارد کشور شدند و در کمتر از دو هفته آمار مبتایان 
افزایش چشمگیری پیدا کرد. در حال حاضر براساس آخرین 
آمار اعام شده از ســوی وزارت بهداشت و درمان، ابتای 
۱۲۲ نفر در کشور به این بیماری تأیید شده که 6 مورد آن 
در بندرلنگه شناسایی و بقیه از خارج کشور مبتا شده اند. از 

میان مبتایان تاکنون سه نفر فوت کرده اند.

شبکه های اجتماعی، دنیایی از 
فرصت های همراه با مخاطره

عضو انجمن روان شناســی ایران گفت: شــبکه های 
اجتماعی از بدو ورود به جوامع، تأثیر بسزایی بر ارتباطات و 
تعامل افراد گذاشته است، از همین رو نقش مهمی در زندگی 
مدرن امروزی دارد که افزایش آگاهی، دسترســی به منبع 
گسترده اطاعات، انتشار مطالب غلط و اعتیاد رسانه ای از 
تأثیرات شبکه های اجتماعی بر زندگی جوامع است. حدیثه 
وهابی در گفت وگو با ایمنا در خصوص اهمیت شبکه های 
اجتماعی اظهار کرد: شــبکه های اجتماعی از بدو ورود به 
جوامع تأثیر بسزایی بر ارتباطات و تعامل افراد گذاشته است، 
به همین سبب نقش مهمی در زندگی مدرن امروزی دارد 
که افزایش آگاهی، عدالت اجتماعی، بازاریابی و دسترسی 
به منبع گســترده اطاعات از نمونه تأثیرات شــبکه های 
اجتماعی بر زندگی جوامع است. او افزود: بی شک شبکه های 
اجتماعی این امکان را برای مخاطبان فراهم کرده اســت 
تا به صورت لحظه ای به اخبار و اطاعات دسترسی داشته 
باشند، همچنین شبکه های اجتماعی بر نوع پوشش، تفکر، 
عقاید، ادبیات و روابط اجتماعی افراد تأثیرگذار است. عضو 
انجمن روان شناســی ایران ادامه داد: شبکه های اجتماعی 
می تواند با شفاف سازی و جریان سازی پیرامون موضوعات 
و مســائل مختلف، نحوه برخورد با جریان ها و رویدادها را 
تغییر دهد، همچنین شــبکه های اجتماعی فرصتی برای 
ایجاد کســب وکارهای مجازی و درآمدزا است که عاملی 
برای بازاریابی و جذب مشتریان بیشتر است. وهابی درباره 
فرصت های موجود در شــبکه های اجتماعی عنوان کرد: 
شــبکه های اجتماعی موجب گسترش سرمایه اجتماعی، 
روابط اجتماعی و ایجاد ارتباط ســریع می شود، همچنین 
پنجره ای برای دسترســی به امکانات آموزشــی و منابع 
اطاعات گسترده است. او با بیان اینکه شبکه های اجتماعی 
عاوه بر مزایایی که دارد، همراه با تهدیداتی است، اضافه 
کرد: با ترویج شبکه های اجتماعی، حریم خصوصی افراد 
دچار تزلزل شد و امکان سوءاستفاده از اطاعات کاربران در 
این شبکه ها وجود دارد، به همین سبب مخاطبان و کاربران 
شبکه های اجتماعی باید با قوانین و حریم های مجازی آشنا 
باشــند تا در دام این خطرات گرفتار نشوند. عضو انجمن 
روان شناســی ایران خاطرنشان کرد: استفاده بیش از حد از 
شبکه های اجتماعی می تواند موجب بروز اعتیاد رسانه ای در 
کودکان و نوجوانان شود و تهدیدی برای سامت جسمی، 
روانی و اجتماعی افراد است و ابعاد زندگی فرد را تحت تأثیر 
قرار می دهد. وهابی افزود: هرچه شبکه های اجتماعی جای 
خود را میان روابط و فرهنگ جوامع باز کرد، احتمال انتشار 
مطالب نادرست و اخبار منفی و غلط نیز افزایش یافت و این 
بیانگر لزوم یادگیری علم سواد رسانه ای و تربیت رسانه ای 

برای تمام کاربران این شبکه ها و والدین است. 

در چهارباغ قدم می زدم. برخی از بچه های ســتادهای 
انتخاباتی کاندیداهای مختلف مشــغول گفت وگو با مردم 
هستند. از لابه لای صحبت ها، گزاره های جالبی را می شنوم 

که در ادامه به آنها پرداختم.
به گزارش ایسنا، چهارباغ به زاینده رود منتهی می شود، 
زاینده رودی که بسترش اغلب روزهای سال خشک است. 
مردم اصفهان زاینده رود را اول از خدا و دوم از مســئولان 
مطالبــه می کنند و معتقدند صنایــع در اصفهان جز رنج و 
شــلوغی و آلودگی و بیماری آورده ای برای آنان نداشته و 

زاینده رود را نیز به خشکی کشانده است.
مردم بازاری و اقتصادشناس اصفهان، صنعتی جایگزین 
را برای صنایع بزرگ یافته اند؛ صنعت گردشــگری. مردم 
اصفهان می خواهند که میزبان توریســت های متمکن به 
این شهر صنایع دستی باشند. تولید صنایع دستی و مشاغل 
توریستی، هتلداری و هزاران شغل دیگر، با ورود توریست ها 
به اصفهان جان می گیرند و گســترش می یابند. کارکنان 
صنایع ســنگین می توانند در مشاغل فرهنگی متناسب با 
هویت شهری شــهر اصفهان، مشغول به کار شوند. مردم 
اصفهان توقع دارند که بودجه ای که به بازســازی و حفظ 

میراث فرهنگی این شهر اختصاص می یابد، از بودجه های 
صنایع بزرگ بیشتر باشد.

آلودگی، نفس شــهر تاریخی اصفهان را تنگ کرده و 
خشکسالی طبیعت آن را به هدف قرار داده است. اگر از تمام 

ظرفیت های میراث فرهنگی اصفهان به درستی استفاده و 
فعالیت صنایع سنگین محدود و کنترل شود، اصفهان نفس 
تازه می کند، آلودگی ها را می زداید، طبیعتش جان می گیرد و 

صنعت گردشگری مشاغل جدیدی برایش می آفریند.

داســتان مترو، مطالبــه دیگر مردم اصفهان اســت. 
حمل ونقــل در اصفهان بــه هم تنیده با ســرویس های 
حمل ونقل عمومی آسان می شود و مترو یکی از شریان های 
بزرگ حمل ونقل هر کان شهری در جهان است. مطالبه ای 
که اکنون ۲۵ سال از کلنگ زنی آن گذشته است. خط یک 
متروی اصفهان در سال ۱۳9۴ به بهره برداری رسید و اکنون 
فازهای دیگر آن در دست اجراست. تسریع ساخت و ساز و 
راه اندازی دیگر خطوط مترو در ســومین شهر بزرگ کشور 
که هویتی گردشــگری دارد، مطالبهدیگر مردم اصفهان 
است. البته باید توجه داشت که مردم اصفهان با حساسیت 
ویژه ای عملکرد دولت  را در ساخت مترو زیر نظر دارند و به 
هر نوع بی توجهی به میراث فرهنگی در حین خاکبرداری 
واکنش های سریع و منفی نشان می دهند. اصفهان مترو را 
بدون آسیب به میراث کهنش می خواهد. مردم اصفهان، نیرو 

و انرژی را طلب می کنند.
در تابستان گاهی آب، کام لوله ها را تشنه و گاهی برق، 
چشم مردم را بی نور می کند. مردم، انرژی پاک را در اصفهان 
مطالبه می کنند. آری، راه حل تمام مسائل اصفهان، تمرکز بر 

میراث فرهنگی.

نشست  از  اصفهان  استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل 
بخشی از خیابان آپادانای اول شهر اصفهان به علت ریزش خط 

لوله انتقال فاضاب بتنی مسیر جنوب اصفهان خبر داد.
منصور شیشه فروش در گفت وگو با ایمنا، پیرامون اینکه 
عوامل ایمنی و آتش نشانی و پلیس راهور و تیم فنی و مدیریت 
بحران شرکت آب و فاضاب به محل اعزام و ضمن اعمال 
محدودیت ترافیکی در جهت ایمنی محور کنترل جریان فاضاب 
و چگونگی اصاح و بازسازی خط لوله برنامه ریزی شد، اظهار 
کرد: قرار است در اسرع وقت عملیات حفاری روی لوله انجام و 

پس از اصاح و تعویض خط لوله و پرسازی محل انجام شود.
او افزود: با توجه به فرسودگی خط لوله انتقال فاضاب با 
قدمت بیش از ۵۰ سال و تأثیرات فرونشست زمین بر وقوع 
حوادث تا کنون عملیات بازسازی و تعویض ۱9۳ کیلومتر از 
خطوط اولویت دار در شهر اصفهان انجام و در سال جاری ۲۰ 
کیلومتر از شبکه های فرسوده در خیابان های شهیدان کاظمی، 
کاوه، شهید چمران، هفتون، قائمیه، آبشار در برنامه بازسازی قرار 

دارد و پیمانکاران در زمینه بازسازی شبکه ها فعالیت می کنند.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان تصریح کرد: 

لازم به ذکر است بیش از ۳۰۰ کیلومتر از شبکه های انتقال 
فاضاب شهر اصفهان به علت قدمت ۵۰ ساله فرسوده و نیاز به 
اصاح دارد که ۳۰ کیلومتر از این خطوط به دلیل قرار گرفتن در 
مناطق آسیب پذیر در اولویت اجرا می باشد و نیاز به اعتبارات ملی 
دارد که باید توسط وزارت نیرو شرکت مهندسی آب و فاضاب 

کشور و سازمان برنامه و بودجه کشور تأمین شود.
او تسریع در اجرای طرح بازسازی شبکه ها با توجه به شرایط 
کم آبی و فرونشست زمین در اصفهان را بسیار حائز اهمیت 
دانست و گفت: با بررسی به عمل آمده فرونشست زمین نیز 
باعث تشدید حوادث در این شبکه ها گردیده است و راهکار مؤثر 
در کاهش اثرات فرونشست زمین و پیشگیری از بروز خسارات در 
ابنیه تاریخی، مسکونی، اراضی و تأسیسات شهری تداوم جریان 
رودخانه زاینده رود و تغذیه سفره های، آب زیر زمینی، اجرای 
طرح های آبخیزداری و تأمین حقابه های قانونی کشاورزی، 

زیست محیطی و احیای زاینده رود و تالاب گاوخونی است.
نیرو، وزارت  وزارت  اظهار کرد: لازم است  شیشه فروش 
جهاد کشاورزی، وزارت راه و شهرسازی. سازمان حفاظت محیط 
زیست و سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور در جهت تأمین 

اعتبارات مورد نیاز برای اجرا و تکمیل طرح های مصوب تأمین 
آب استان، پیشگیری از بارگذاری در بالادست حوضه آبریز زاینده 
رود، حمایت از طرح های تأمین آب استان و تسریع در اجرای 
طرح های احیای زاینده رود و تأمین حقابه های قانونی حوضه 

اقدام کنند.
او با بیان اینکه در پی ریزش خط لوله انتقال فاضاب جنوب 
اصفهان در مسیر خیابان شهید آیت الله قدوسی آپادانای اول. 
مسیر خیابان به منظور پیشگیری از بروز حوادث محتمل و انجام 
عملیات حفاری و بازسازی خط لوله توسط پلیس راهور مسدود و 

اطاع رسانی شد، افزود: رانندگان خودروها از مسیرهای جایگزین 
برای تردد تا ایمن سازی محور استفاده کنند.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان خاطر نشان 
کرد: در اثر ریزش خط لوله فاضاب در عمق 6 متری حفره ای 
به عرض ۳ متر و طول حدود 6 متر در زیر خیابان ایجاد که 
می بایست پس از عملیات حفاری بازسازی خط انجام شود عوامل 
فنی شرکت آب و فاضاب، شهرداری و پلیس راهور در محل 
حضور دارند و با اعزام بیل مکانیکی و تجهیزات مورد نیاز اقدامات 

لازم برای اصاح خط در حال پیگیری و انجام است.

مطالبه اصفهانی ها از رئیس جمهور آینده

زمین در آپادانای اصفهان باز فروریخت

فلزات سمی که نفس می کشیم
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فرهنگ و هنر
  خبر    خبر

به عبارتی« هم هنری است هم کمدی
محمدمهدی کتیراچی کارگردان فیلم سینمایی »به عبارتی« با 
اشاره به فضای طنز این فیلم و شیوه کارگردانی خود از لزوم حل 

مسائل و فرار نکردن از آن ها گفت.
به گزارش مهر، محمدمهدی کتیراچی کارگردان فیلم سینمایی 
»به عبارتی« که در سینماهای منتخب »هنر و تجربه« اکران بود 
در گفت وگو با خبرنگار مهر درباره این فیلم بیان کرد: در ابتدا باید 
به یک نکته اشاره کنم، تولید فیلم »به عبارتی« در دولت دوازدهم 
کلید خورد ولی دولت دوازدهم برای صدور مجوز خیلی اذیت کرد 
و ما در دولت سیزدهم پروانه نمایش دریافت کردیم. او افزود: در 
دوره آقای روحانی به ما مجوز تولید ندارند و می گفتند فیلم سیاسی 
است و مواردی را به فیلم نسبت دادند که اصا در مورد فیلم ما 
صدق نمی کرد اما در دوره وزارت آقای اسماعیلی اطاعیه صادر 
شد و ما در دسته ای قرار گرفتیم که پروانه نمایش برای ما صادر 
شد. امیدوارم این رویه که از نقاط قوت این دولت بود، ادامه داشته 
باشد. این کارگردان با یادآوری فیلم »ماهی و گربه« ساخته شهرام 
مکری که در گروه »هنروتجربه« اکران شد، گفت: از همان زمان 
سینمای »هنروتجربه« برای من سینمای جذاب تری نسبت به 
فیلم های اکران عمومی بود و برخاف خیلی از فیلمسازان که به 
اکران عمومی عاقه بیشتری دارند من از همان ابتدا دوست داشتم 
و برایم اولویت داشت کاری که می سازم به اکران »هنروتجربه« 
برود؛ این فیلم را هم از همان ابتدا برای اکران در گروه سینمایی 
»هنروتجربه« ساختیم. گروه »هنروتجربه« نیز با ما خیلی همکاری 
کرد تا فیلم به خوبی اکران شود. او با اشاره به اینکه این فیلم یک 
کمدی شریف است، ادامه داد: نمی خواهم از فیلم تعریف کنم اما 
معتقدم این فیلم یک کمدی شریف است و هیچ دیالوگ زننده ای 
ندارد، حرف زشت ندارد و در قیاس با کمدی های روی پرده که 
بعضا نمی توان با خانواده تماشا کرد »به عبارتی« شایسته دریافت 
برچسب فیلم شریف است. »به عبارتی« در عین آن که تاش 

کرده هنری بودن خود را حفظ کند بخش های کمدی زیادی 
را در درون خود جای داده استوی با اشاره به اینکه ۲ بخش از 
مردم مخاطبان خوبی برای این فیلم بودند، افزود: این فیلم به 
نحوی حال و هوای بچه های کرد را دارد و به نظرم کرد زبان ها 
و همچنین خانواده جوان هایی که درگیر مقوله خدمت سربازی 
هستند، مخاطب این فیلم بودند. فیلم های گروه »هنروتجربه« غالبا 
فیلم های کمدی نیستند و بیشتر به فضای هنر توجه دارند اما »به 
عبارتی« این فضا را شکست و در عین آن که تاش کرد هنری 
بودن خود را حفظ کند، بخش های کمدی زیادی را در درون خود 
جای داده است. قطعا اکران این فیلم تحت الشعاع مقوله انتخابات 
قرار گرفت اما در نهایت از بازخوردها رضایت دارم. کتیراچی با 

یادآوری انگیزه بالای خود برای تولید این اثر، گفت: این فیلم تولید 
سال 97 است و تولید آن با افزایش قیمت ها در کشور مصادف شد. 
ما به صورت شخصی سرمایه گذاری کرده بودیم اما بعد از افزایش 
قیمت ها، آن سرمایه فقط کفاف هزینه شام و ناهار عوامل را می داد؛ 
فیلم با مدل های جدید مرسوم مثل دوربین روی دست یا با سرعت 
ضبط نشده است و در همه قاب ها، صدابرداری ها، نورپردازی ها و 
فیلمنامه تاش کردیم چارچوب اصلی سینمای کاسیک حفظ 
شود. این کارگردان ضمن اشاره به اینکه فیلم با کمترین امکانات 
تولید شده، ادامه داد: ۲ سال پیش فیلمی به نام »روزهای جانانه« 
در ژاپن تولید شد که کارگردان این فیلم، شیوه جالبی در تولید دارد و 
فیلم را تنها در ۱7 روز تولید کرده است و تاش نکرده با تشکیات 

بالایی فیلم بسازد ما هم همین رویه را داشتیم و با توجه به اینکه 
همه تیم تجربه تولید و ساخت داشتند، با کمترین امکانات موجود 
شاهکار ساختیم؛ الان برخی از دوستان برای تولید یک فیلم کوتاه 
از تجهیزات گران قیمت استفاده می کنند در حالی که من مدعی 
هستم تجهیزات می تواند کمک کند اما همه ماجرا نیست. یک 
ابزارزدگی در سینمای مستقل ما وجود دارد در حالی که فیلمسازان 

بزرگ جهان ابزارزدگی را کنار گذاشته اند.
او افزود: در این فیلم با کمترین امکانات که در تصاویر پشت 
صحنه موجود است اثر را تولید کردیم، ما پروژکتورهای گران 
قیمت که مورد استفاده فیلم کوتاه است، نداشتیم و مدعی هستم 
اثر تولید شده با همه این کمترین امکانات قابل رقابت با همه 
کارهای با تجهیزات بالاتر است. کار فیلمساز این است با شرایطی 
که دارد فیلم را تولید کند نه اینکه منتظر بماند تا همه چیز فراهم 
شود. اولویت ما این بود که مخاطب با بالاترین تحصیات و 
پایین ترین تحصیات بفهمد ما چه می گوئیم و ما سادگی فرم 
را در تمام فیلم رعایت کردیمکتیراچی یادآور شد: سال های قبل 
که فیلم های بهتری ساخته می شد، فیلمسازان تا این اندازه درگیر 
ابزارزدگی نبودند و دنبال این بودند که »می خواهم چه چیزی ارائه 
کنم نه اینکه چه تجهیزات و چه آدم های شناخته شده ای داشته 
باشم«. ما هم باتوجه به فرم قصه خود را درگیر فرم نکرده ایم و 
تاش کردیم خیلی روان به قصه بپردازیم. این اتفاق خوبی نیست 
که فیلم بسازیم و فقط بعضی از مخاطبان آن را بفهمند و بگوییم 
فیلم هنری ساخته ایم؛ اینکه مخاطب فیلم را نمی فهمد ضعف 
سازنده است و هیچ یک از فیلمسازان بزرگ اینگونه نبوده اند. در 
این فیلم اولویت ما این بود که مخاطب با بالاترین تحصیات و 
پایین ترین تحصیات بفهمد چه می گوئیم. ما سادگی فرم را در 
تمام فیلم رعایت و تاش کردیم در عین آنکه قاب بندی زیبایی 

داشته باشیم پیچیدگی نداشته باشیم.

تسهیل تماشای فیلم برای 
خانواده ها کنار فرزندان در 
جشنواره بین المللی فیلم 

کودک
دبیر سی وششــمین جشــنواره فیلم کودک با اشاره به 
تصمیمات ســتاد جشنواره برای تســهیل شرایط تماشای 
خانوادگی فیلم در کنار بچه ها، از حضور نوجوانان فیلم ســاز 
برگزیده ادوار قبل المپیاد فیلم سازی نوجوانان در رقابت های 
سال جاری استقبال کرد و به دبیرخانه جشنواره ماموریت داد 
سازوکار لازم برای این حضور را فراهم کند. به گزارش امور 
ارتباطات و اطاع رسانی سی و ششمین جشنواره بین المللی 
فیلم های کودکان و نوجوانان، مجید زین العابدین در دومین 
نشست ستاد برگزاری این جشنواره اظهار کرد: با تفاهم میان 
بنیاد ســینمایی فارابی و شهرداری اصفهان، سال جاری نیز 
جشنواره در شــهر اصفهان برگزار می شود و با برنامه ریزی 
جدید برای المپیاد فیلم سازی نوجوانان به فاصله دو هفته قبل 

از جشنواره، مقدمه افتتاحیه این جشنواره خواهد بود.
او افزود: سال جاری شرایطی فراهم شده است تا نوجوانان 
فیلم ساز برگزیده هفتمین دوره المپیاد فیلمسازی نوجوانان، 
در جشنواره حضور یابند و فیلم های ساخته شده توسط آن ها 
امکان رقابت با ســایر آثار را پیدا کنند. دبیر سی وششــمین 
جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان لزوم تقویت 
نقاط قوت و رفع نواقص دوره پیشین جشنواره را از سوی هر 
دو ســتاد اجرایی تهران و اصفهان ضروری دانست و عنوان 
کرد: واقعیت این اســت با وجود همه گام های مثبت برای 
سینمای کودک و نوجوان در ادوار گذشته، این سینما به شدت 

نحیف و نیازمند برنامه ریزی راهبردی برای حمایت است.
زین العابدین گفت: اعتبارات فرهنگی مناسبی باید برای 

این سینما تخصیص داده شود.
بررســی و تصویب شــرایط حضور فیلم هــا در بخش 
بین الملل جشنواره سی وششم، تسهیل شرایط تماشای فیلم 
برای خانواده ها در کنار کودکان و نوجوانان حاضر در جشنواره 
و ایجاد سازوکارهای تشویقی برای حمایت از فیلم های ایرانی 
برگزیده جشنواره در مرحله اکران عمومی آنها از جمله مواردی 
بود که در دومین نشست ستاد برگزاری جشنواره مورد بحث 
و بررسی قرار گرفت. سی وششمین دوره جشنواره بین المللی 
فیلم های کودکان و نوجوانان با دبیری مجید زین العابدین از 
چهاردهم تا نوزدهم مهر سال جاری در اصفهان برگزار خواهد 

شد.

حسرت گذشته سینما در دکور 
»هفت«

بهروز افخمی کارگردان سینما و تلویزیون و مجری برنامه 
سینمایی »هفت« درباره این برنامه توضیحاتی ارائه داد.

به گزارش مهر، بهروز افخمی کارگردان سینما و تلویزیون 
که به عنوان مجری در برنامه سینمایی »هفت« حضور دارد، 
درباره دکور جدید این سری از برنامه به خبرنگار مهر گفت: در 
دکور برنامه که از نظر بصری هم قابل توجه است، یک حالت 
حسرت برای گذشته سینما را می بینیم. زمانی که سینما و 
فیلم دیدن مهم بود و سینماها در مراکز خرید نبودند که افرادی 

برای خرید بروند و در این بین حالا یک فیلمی هم ببینند.
او اضافه کرد: متاسفانه در حال حاضر سینما مهم نیست 
و مانند پنجاه سال پیش فیلمسازی وجود ندارد. این دکور در 
کنار خوش رنگ و لعاب بودن، یادآور شکوه سینما است. به 
نظرم حسرت خوردن برای سینمای واقعی به خصوص برای 
نسل جوان و امروزی ما خوب است. افخمی درباره بخش های 
متنوع و مختلف ســری جدید برنامــه »هفت« اظهار کرد: 
بخش های متنوعی که در این ســری از برنامه و با تاش 
تعداد زیادی جوان ســخت کوش و حرفه ای زیرنظر محمد 
تنکابنی آماده و پخش می شوند، باعث پربارتر شدن برنامه 
شده است. تیمی که در تمام طول هفته کار و تاش می کنند 
و به نظرم باتوجه به بازخوردهای مخاطبان در کار خود هم 
موفق بوده اند. او درباره ترکیب منتقدان این ســری از برنامه 
توضیح داد: آقایان امیر قادری، آرش خوشخو، سید حمیدرضا 
قادری و رضا صدیق به عنوان منتقد در برنامه ها حضور دارند 
ولی باز اگر کسی باشد که جزو منتقدان اصلی و آینده دار باشد، 
حتی اگر جوان هم باشد، از او دعوت به همکاری می کنیم که 
بابت این اتفاق هم به زودی بخش جدیدی به برنامه اضافه 
می شــود. این منتقدان عزیز که اسم آن ها را بردم دیگر در 
برنامه جا افتاده اند و هرکدام به عنوان یک شخصیت کاما 
شکل گرفته در برنامه یاد می شوند. مجری برنامه سینمایی 
»هفت« در بخش دیگری از صحبت های خود مطرح کرد: 
واقعیت امر این است که سینما دیگر اهمیت سابق را ندارد و 
سینمای کمدی شاخه اصلی پرفروش و پرتماشاگر این روزها 
در ایران و دنیا شــده است. شاید بتوان گفت که در ایران 8۰ 
درصد تماشــاگران برای تماشای فیلم های کمدی به سالن 
های ســینما می روند و نمی توان با سینمای امروز با جدیت 
برخورد کرد. اغلب فیلم های این روزهای سینما را مخاطب 
با لبخند نگاه می کند و جدی گرفته نمی شوند. افخمی درباره 
بخش پایانی و تیتراژ برنامه اظهار کرد: بخش پایانی و تیتراژ 
هر قسمت از برنامه به یکی از بزرگان سینما تقدیم می شود و 
این بخش در ادامه ایده دکور برنامه یعنی همان حسرت برای 
فقدان و نبودن بزرگان سینما و گذشته سینمای بزرگی است 
که از دست دادیم. این کارگردان سینما گفت: تمام همکاران 
من تاش خود را برای یک برنامه خوب کرده اند و اگر کسی 
ایده، پیشنهاد و یا انتقادی برای میان برنامه ها و یا کل برنامه 

دارد، ما از آن استقبال می کنیم.

هادی و هدی  برمی گردند
»هـادی و هـدی« نـام مجموعه عروسـکی اسـت 
کـه در دهـه 6۰ از شـبکه دو سـیما در قالـب برنامـه 

کـودک از تلویزیـون پخـش می شـد.
ایـن  اولیـن قسـمت  بـه گـزارش خبرآنایـن-   
مجموعه در سـال ۱۳6۴ از شـبکه ۲ سـیما روی آنتن 
رفـت. نویسـنده این برنامـه تلویزیونی رضـا فیاضی و 
تهیه کننـده مریـم محمـدی اسـت و کارگردانـی ایـن 
مجموعـه را ساسـان امیرپـور و اردشـیر کشـاورزی به 
عهـده داشـتند و عکاسـی سـرصحنه را رحیـم جلودار 

مـی داد. انجام 
به تازگی رضا فیاضی، بازیگر، نویسـنده، صداپیشـه، 
کارگـردان و مجـری، خبـر داده که خیـال دارد پس از 
سـه دهـه مجموعه عروسـکی »هادی و هـدی« را به 
شـکل نمایـش و با نام »هادی و هـدی و وروره جادو« 
وارد عرصـه تئاتـر کنـد. ایـن کار قرار بود سـال ۱۳98 
انجـام شـود که به دلیـل همه گیری ویـروس کرونا به 
سـرانجام نرسـید. البته فیاضـی تاکید کرده کـه امر به 

شـرط تامیـن اعتبار بـرای اجرا آماده می شـود.

اعلام جوایز »صد تصویر تا 
صد سالگی« باستانی پاریزی 

فراخـوان رویـداد تصویرگری آینـه دار دوران »صد 
تصویـر تا صدسـالگی« اسـتاد محمد ابراهیم باسـتانی 
پاریزی منتشـر و شـرایط حضـور در این رویـداد اعام 
شـد. بـه گـزارش تسـنیم، جایـزه آینـه دار دوران بـا 
همراهـی مرکـز فرهنگـی تندیـس، رویـداد خلـق اثر 
بـرای  نمایشـگاه »صد تصویر تا صد سـالگی« اسـتاد 
باسـتانی پاریزی را در دو بخش سـفارش اثر ) استادان( 
و رقابتـی بـا هدف معرفی آثار و شـخصیت این اسـتاد 

تاریـخ و ادبیـات برگـزار می کند. 
هنرمندان متقاضی بعد از ارسـال درخواست شرکت 
 tanDis@jayezetanDis.ir اینترنتـی  آدرس  بـه 
و مشـخص شـدن موضـوع تصویرگـری بـرای آن ها، 
بـه رقابت برای حضور در نمایشـگاه خواهنـد پرداخت 
و از میـان آثـار راه یافتـه بـه نمایشـگاه، آثـار برگزیده 
رویـداد انتخـاب و معرفـی خواهـد شـد. آثـار حاضر در 
نمایشـگاه از میـان هـر دو بخش رقابتـی و غیررقابتی 
)سـفارش اثـر( خواهند بود. در بخش نمایشـگاهی این 
رویـداد تکنیک آثار آزاد اسـت و ابعاد آثـار برای حضور 
در نمایشـگاه بایـد۴۰*۳۰ سـانتیمتر باشـد. در بخـش 
رقابتـی امـکان تغییـر ابعـاد وجـود دارد و هچنیـن در 
ایـن بخـش، موضوع آثـار از سـوی دبیرخانـه انتخاب 
و اعـام مـی شـود. هنرمنـدان می تواننـد بـرای هـر  

بخـش آثـار جداگانه ارسـال کنند.
آثـار راه یافتـه به بخـش نمایشـگاه ۱۵٫۰۰۰٫۰۰۰ 
ریـال کمـک هزینـه دریافـت می کننـد و از میـان آثار 
نمایشـگاه به انتخاب هیئـت داوران، آثار منتخب برای 
حضـور در نمایشـگاه »از پاریـز تـا پاریـس« معرفی و 

خریـداری خواهد شـد.
در بخـش غیـر رقابتـی هـم مبلـغ ۵۰٬۰۰۰٬۰۰۰ 
ریـال بـرای سـفارش هـر اثـر و  ۵۰٬۰۰۰٬۰۰۰ ریـال 
هـم پـس از  انتخـاب اثـر برای حضـور در نمایشـگاه 
»از پاریـز تـا پاریـس« در نظر گرفته شـده اسـت. این 
رویـداد بـه دبیری سـید عباس دعایـی و دبیری هنری 
اکبـر نیـکان پور برگـزار می شـود. علی اکبـر صادقی، 
مصطفـی گـودرزی، کـوروش پارسـانژاد، محمـد رضا 
دوسـت محمدی و مهنوش مشـیری داوری آثـار را بر 
عهده خواهند داشـت. هنرمندان می توانند از دو مسـیر 
پسـت الکترونیکـی tanDis@jayezetanDis.ir و 
شـماره تلفن ۰9۳۳88۰۰۳۳6 در شـبکه های اجتماعی 

بـا دبیرخانه رویـداد در اتباط باشـند.

فیلم جدید محسن تنابنده 
توقیف شد؟

مدیـر دفتـر پخـش خانـه فیلم گفـت: اکـران فیلم 
»روزی روزگاری آبـادان« بـه تعویـق افتـاده اسـت. به 
گزارش ایسـنا، سـعید خانـی درباره تعویـق اکران فیلم 
»روزی روزگاری آبـادان« گفـت: بـه دلیل شـرایط دور 
دوم انتخابـات ریاسـت جمهوری در کشـور تصمیم بر 
ایـن شـد کـه فیلـم »روزی روزگاری آبـادان« پـس از 
ایـام تاسـوعا و عاشـورا اکـران شـود. او دربـاره شـایعه 
توقیـف ایـن فیلـم بـه دلیـل حضـور بـدون حجـاب 
فاطمـه معتمد آریـا در یک جشـنواره بین المللی گفت: 
چنیـن چیـزی صحـت نـدارد و دلیل تعویـق این فیلم 
برگـزاری انتخابـات اسـت. حداقل تاکنـون که چیزی 
مبنـی بـر توقیـف ایـن فیلم بـه مـن اعـام نکرده اند. 
همچنیـن اکـران فیلـم سـینمایی »یـادگار جنـوب« 
سـاخته مشـترک حسـین دومـاری و پـدرام پورامیری 
نیـز یـک هفته بـه تعویـق افتاده اسـت. فیلـم »روزی 
روزگاری آبـادان« اولیـن سـاخته سـینمایی حمیدرضا 
آذرنـگ بـه تهیه کنندگـی عبـدالله اسـکندری و علـی 
اوجـی برای اولین بار در سـی و نهمین جشـنواره فیلم 
فجـر بـه نمایـش درآمـد. فاطمـه معتمدآریا، محسـن 
تنابنـده، الهام شـفیعی، هیراد آذرنگ، سـهیل جمالی و 

امیرحسـین ابراهیمـی بازیگـران این فیلم هسـتند.

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده اموال منقول وسیله نقلیه )اسناد ذمه( پرونده کلاسه 140200031

889- ۱- نظــر به اینکه آقای محمد شمســی به کد ملی ۱۱۲996۲8۴9 فرزند امیر حســین  برابر 
ســند نکاحیه ۲۰۳8 مورخ ۱۳9۱/۱۲/۱پرداخت  مهریه به خانم ســیده زینب موسوی به شماره ملی 
۱۱۲۰۱۴۳7۰۵ فرزند سید عزت الله بدهکار می باشد و به موجب پرونده اجرایی کاسه ۱۴۰۲۰۰۰۳۱ 
یک دستگاه اتومبیل پژو سواری ۴۰۵ جی ال ایکس ای ۱/8 مدل ۱۳86 رنگ نقره ای به شماره موتور 

۱۲۴86۰67۵۱8 و شماره شاسی ۴۰۳۲۱۴۴6 به شماره انتظامی ۵۳ ایران ۲۳۲ ی ۴6 متعلق به آقای 
محمد شمسی فرزند امیر حسین که طبق نظر کارشناس رسمی به مبلغ ۱/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ارزیابی 
شده ، مشخصات خودرو بدنه سمت راست شامل گلگیر های جلو و عقب و همچنین درب عقب سمت 
راست خوردگی دارد موتور و گیربکس ظاهرا سالم و مناسب است لاستیک ضعیف و حدود ۳۵ درصد 
بازدهی دارد بیمه نامه معتبر روئیت نگردیده و نوع سوخت دوگانه سوز دستی می باشد از ساعت 9 الی 
۱۲ روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۳/۴/۳۱ در اداره ثبت اسناد و اماک نایین واقع درخیابان شهرداری از طریق 

مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ ۱/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال شروع به بالاترین قیمت پیشنهادی 
نقدا فروخته می شود. لازم به ذکر است جهت شرکت در مزایده منوط به پرداخت ۱۰درصد از مبلغ پایه 
کارشناســی می باشد تا ساعت  ده روز مزایده چنانچه فیش واریزی در محل مزایده موجود باشد حق 
شرکت در جلسه را دارد و برنده مزایده مکلف است  مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف پنج روز از تاریخ 
مزایده به حساب صندوق دولت تودیع نماید و چنانچه در مهلت مذکور به حساب صندوق واریز نکند 
مبلغ ده درصد قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات مزایده از 

درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد و پرداخت بدهی های مربوط بدهی های مالیاتی و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده 
است و نیز در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد 
خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقدا وصول می گردد و ضمنا چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی گردد، 
مزایده تجدید خواهد شد. تاریخ انتشار: ۱۴۰۳/۰۴/۱۴ مسئول واحد اجرای اسناد رسمی نایین -علیرضا 

راحتی م الف/۱7۴۵78۳

باید به جای فرار با مشکلات جنگید

خاطـرات  مجموعـه  نخـورده!«  شـام  هنـوز  »آدلا 
طنـز رزمنـدگان، با نویسـندگی یاسـر سیسـتانی نژاد در 
انتشـارات سـوره مهر با شـمارگان ۵۰۰ نسـخه، در ۱۱9 

صفحـه بـه چاپ رسـید.
به گـزارش ایسـنا، این اثـر مجموعـه ای از خاطرات 
طنـز رزمنـدگان کرمانـی اسـت کـه اوایـل سـال 97 
رزمنـدگان  خاطـرات  جمـع آوری  پـروژه  بـا  هم زمـان 

گـردان ۴۰8 سیدالشـهداء )ع( با موضـوع خاطره »اولین 
شـب عملیـات کربـای ۴« کلید خـورده اسـت. از این 
جهـت بیش تر راویان انتخاب شـده در ایـن مجموعه از 

رزمنـدگان گردان ۴۰8 هسـتند.
بـرای نـگارش کتـاب، بـا همـت دفتـر فرهنـگ و 
مطالعـات پایـداری حـوزه هنـری بـا بیـش از ۴۰ نفر از 
رزمنـدگان دفـاع مقـدس بـه مـدت 6 مـاه، نزدیـک به 

۵۰ سـاعت مصاحبـه در قالـب فایل صوتی انجام شـده 
ست.  ا

نجمـه سـعیدی شناسـایی و مصاحبـه بـا رزمندگان 
و مریـم مـازاده فعلیـت بخشـیدن به مصاحبه هـا را بر 
عهـده داشـته اند و نهایتـاً یاسـر سیسـتانی نژاد طنزپرداز 
کرمانـی کار تدویـن و نـگارش خاطـرات را انجـام داده 

است.

»آدلا هنـوز شـام نخورده!« سـعی کـرده از زاویه ای 
برخـی  و  بپـردازد  مقـدس  دفـاع  مقولـه  بـه  دیگـر 
ظرفیت هـای پنهـان ایـن دوره را کشـف و ارائـه کنـد. 
گردآورنـدگان کتـاب سـعی کرده انـد بـا تکیـه بـر طنز 
خاطـرات و رخدادهـای دفاع مقـدس، بـه تلطیف فضای 
عبوس، سـخت و خشـن جنگی که هنر ایـن رزمندگان 

بـوده، توجـه ویژه ای داشـته باشـند.

خاطراتی از جنس خنده در میدان جنگ

نمایش بهترین زبان برای آموزش فرهنگ به کودکان 
مدیرکل مرکز هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسامی گفت: مهمترین ادبیات و زبانی 
که در عرصه فرهنگ عمومی می توان به آن 
امیدوار بود عرصه نمایش است، اگر بخواهیم 
فرهنگ را به کودکان خود یاد دهیم بهترین 
زبان نمایش است، اگر بخواهیم مشکلی را حل 

بکنیم بهترین زبان نمایش است.
حمید نیلی در نشست خبری آئین رونمایی از پوستر جشنواره 
ملی تئاتر اقتباس با بیان اینکه قبول دارم از نظر ظرفیت پشتیبانی 
در حوزه تئاتر آن طور که شایسته بود، نتوانستیم نیازهای هنرمندان 
عرصــه نمایش را اجابت کنیم افــزود: با توجه به هزینه هایی که 
وجود دارد، اگر دســتگاهی همت کند و باری از دوش تئاتر کشور 
بردارد، بنده برای عرض ادب خدمت می رسم و تشکر می کنم که 
با وجود دغدغه ها و مشــغله ها، عرصه نمایش برای آن مجموعه، 
عرصه مهمی بوده و این حرکت بســیار ارزشمند است. نیلی ادامه 
داد: وقتی که گفتند تماشاخانه جم در شاهین شهر اصفهان افتتاح 
می شود، بی معطلی تصمیم گرفتم به اینجا بیایم و امیدوارم که این 
اهتمامی که وجود دارد، سبب اجراهای خوب، جذاب و زنده در این 
تماشاخانه شود. مدیرکل مرکز هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسامی در رابطه با موضوع تئاتر و اقتباس خاطرنشان کرد: 
به طور حتم اگر بتوانیم در حوزه ادبیات نمایشــی به ادبیات کهن 
خود بازگردیم و آن را پایه و اســاس خلق اثر قرار دهیم از حضور 
ادبیات خارجی کاسته خواهد شد. حمید نیلی افزود: در حوزه ادبیات 
کتاب های مهم و اتفاق های شــگرفی رقم خورده است که باید به 
آن ها ببالیم زیرا این می تواند دستمایه ای برای خلق اثر باشد؛ بنابراین 
اهمیت این جشنواره از این حیث برای من مهم است که ما بتوانیم 
بر پایه آداب و رسوم خودمان به ادبیات کهن این مرز و بوم خدمت 
کنیم و اجراهای فاخری رقم بزنیم. نیلی با بیان اینکه نهادهایی مانند 
شهرداری می توانند به مجموعه هنرهای نمایشی کمک کنند ادامه 
داد: عرصه هنرهای نمایش ظرفیت محدودی دارد؛ در تهران این 
اتفاق افتاد و در شاهین شــهر نیز این تماشاخانه راه اندازی شد تا به 
موضوع تئاتر کمک شود. مدیرکل مرکز هنرهای نمایشی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی گفت: جشنواره های استانی محل ظهور و 
بروز استعدادهای استان است که این منشایی برای مردم و حضور 
هنرمندان جوان و پرانگیزه ای است که امیدوار به آینده خود در عرصه 

هنرهای نمایشی هستند.
نیلی خاطرنشان کرد: بسیاری از اساتید و هنرمندانی که به عنوان 
مفاخر حوزه نمایش به آنها توجه می شود کسانی هستند که در همی 
جشنواره فجر رشد کردند. او گفت: امیدوارم با برنامه ریزی مناسبی که 
در حوزه استان ها و انجمن هنرهای نمایش ایران صورت می گیرد 

بتوانیم این دغدغه بحق هنرمندان تئاتر را مرتفع کنیم.
Á  جشنواره ای جریان ساز است که تداوم داشته

باشد
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی استان اصفهان گفت: آغاز یک 
جشنواره سختی هایی به همراه دارد، اما سخت تر از آن ادامه دادن 

جشنواره است؛ جشنواره ای جریان ساز است که تداوم داشته باشد. 
سیدمهدی ســیدین نیا نیز در این نشست با اشاره به برگزاری 
جشــنواره ملی تئاتر اقتباس اظهار کرد: تاریخ ادبی ایران ظرفیت 
بالایی دارد و اتفاق های خوبی در این حوزه رقم خورده اســت، اما 
ضعف هایی هم وجود دارد، به طور مثال نمی توانیم مدعی شویم که 
بعد از انقاب، یک رمان جهانی خلق کرده ایم، همچنین ضعف در 
فیلمنامه ها، حوزه سینما و هنرهای نمایشی به ویژه ادبیات داستانی 
وجود دارد. او افزود: آغاز یک جشــنواره سختی هایی به همراه دارد 
اما، سخت تر از آن ادامه دادن جشنواره است؛ جشنواره ای جریان ساز 
اســت که تداوم داشته باشــد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی 
استان اصفهان گفت: به همت شــهرداری شاهین شهر تداوم در 
جشنواره ها ادامه دارد و این آغاز حرکتی است که در آینده بگوییم 
برای دهمین سال این جشنواره را برگزار می کنیم. سیدین نیا بیان 
کرد: باید در وزارت ارشاد و مجموعه های دیگر روی ادبیات داستانی 
سرمایه گذاری ویژه کرد، زیرا فرهنگ نسبت به سیاست، اقتصاد و 
مسائل دیگر مهم تر است. او افزود: در حوزه فرهنگ، هنر ویژگی 

ویژه ای دارد؛ ادبیات داستانی زیربنای بسیاری از حرکت ها در حوزه 
هنر و فرهنگ اســت، بنابراین سرمایه گذاری در این بخش بسیار 
ویژه است، زیرا این حرکت در شهرداری منجر به تقویت نمایش در 

استان و کشور می شود
Á  برای توسعه یک شــهر خلاق، هنر باید در

جامعه جاری شود 
شهردار شاهین شهر گفت: هنر زبانِ بیان احساس است و هنر 
نمایش، زبان بیان ناگفته ها اســت، هنر نمایش از آن جهت که به 
هنرمند اجازه خطا نمی دهد و قابل تکرار و اصاح نیست و به صورت 
زنده ارائه می شود، به طور حتم هنری است که بسیار دشوار و سخت 
و تاثیرگذار است. سعید ابریشمی راد نیز در این نشست با بیان اینکه 
هدف اصلی از برگزاری این رویدادها، ایجاد رفاه و تعالی برای شهر 
است افزود: شاهین شهر به عنوان شهر دانش و خاقیت به عنوان 
یک شهر نوپا و جوان پرچمدار تعالی و توسعه نوین برای گام های 
مؤثر در ایجاد تمدن ایران اسامی است که هدف غایی بیانیه دوم 
انقاب اســت و امیدوارم این پرچم داری را شاهین شهر به خوبی 
انجام دهــد. او ادامه داد: امروزه یکی از تئوری های موفق در نظام 
برنامه ریزی شهری، موضوع شهرهای خاق است و از آنجایی که 
شاهین شهر این نام را یدک می کشد تاکید ویژه ای بر توسعه مقوله 
فرهنگ دارد. شهردار شاهین شهر اظهار کرد: اگر ما به دنبال توسعه 
یک شهر خاق هستیم باید در جامعه موضوع هنر جاری شود، زیرا 

بیشترین تأثیر را در بروز خاقیت دارد. ابریشمی راد بیان کرد: در نظام 
مدیریتی شهرهای خاق، مدیران باید شرایطی را فراهم کنند که 
مردم بتوانند در اداره امور شهر دخالت کنند و با استفاده از قوه تخیل 
از ظرفیت های پیش روی خود برای حل مشکات استفاده کنند. او 
ادامه داد: در نظام مدیریتی شهر خاق، به خیال پردازی و تخیل، 
هم مشروعیت و هم تشویق داده می شود و چیزی که می تواند این 
موضوع را تقویت کند به طور حتم هنر اســت و تاکید می شود که 

مدیران به مقوله هنر توجه کنند.
شهردار شاهین شهر گفت: هنر زبانِ بیان احساس است و هنر 
نمایش، زبانِ بیان ناگفته ها اســت، هنر نمایش از آن جهت که به 
هنرمنــد اجازه خطا نمی دهد و قابل تکرار و اصاح نیســت و به 
صورت زنده ارائه می شود به طور حتم هنری است که بسیار دشوار و 
سخت و تأثیرگذار است و همواره در طول تاریخ این هنر دربرگیرنده 
مفاهیم اخاقی و اجتماعی بوده است و پیوند ناگسستنی با ادبیات 

هر سرزمین داشته است.
ابریشمی راد تاکید کرد: برای اینکه بازگشتی به غنای فرهنگی 
و ادبیات فاخر ایران داشته باشیم و نسل نو ما بتواند این داشته های 
ارزشــمند را مجدد بازیابی کند باید از این تاریخ و ادبیات پرشکوه 
صیانت شــود. او گفت: شاهین شــهر وارد یــک عرصه خوب در 
همکاری بین مدیریت شهری و حوزه فرهنگ و ارشاد شده است 

و آثار این حرکت مفید، به زودی در بستر جامعه هویدا خواهد شد.

در نشست خبری آئین رونمایی از پوستر جشنواره ملی تئاتر اقتباس مطرح شد
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نمایشگاهی برای احیاء 
زاینده رود

نمایشـگاهی با هدف تبیین سـه پـروژه آبی »دریا« 
و »مانـدگان« و »کوهرنـگ« در جـوار پـل خواجـو در 

حال برگزاری اسـت.
کنار پل خواجو از دوشـنبه )۱۱ تیرماه( نمایشـگاهی 
گشـایش یافتـه اسـت کـه تـا امـروز پنجشـنبه )۱۴ 
تیرماه( هر شـب از سـاعت ۲۰ تـا ۲۴ ادامه پیدا خواهد 
کـرد. داسـتان نمایشـگاه بـا خبـری کـه از »تخلیـه 
شـبانه لوله هـای آب عظیم الجثـه در کنار پـل خواجو« 
اطـاع مـی داد و برای همـه مبهم بود، در شـبکه های 

اجتماعـی دست به دسـت شـد!
سـرانجام معلـوم شـد کـه نمایشـگاهی موقتـی با 
عنـوان »یـک گام تـا احیـاء زاینـده رود« در کنـار پـل 
خواجـو افتتـاح شـده اسـت. بـه نمایشـگاه مـی روم و 
از غرفـه داری کـه مـرد جوانـی اسـت و بـه سـؤالات 
پاسـخ  برنامـه  اهـداف  درخصـوص  شـهروندان 
می دهـد، اول از همـه دربـاره همـان »انتقال شـبانه و 
بی سـروصدا« می پرسـم! پاسـخ می دهد: »چـون تردد 
در روز برای ماشـین ها دشـوار بـود، بنابرایـن ابرلوله ها 
شـبانه بـه ایـن مـکان آورده شـد. هیچ دلیـل دیگری 
نداشـت!« این راهنمای نمایشـگاه، معرفـی پروژه های 
آبـی فعـال در اسـتان اصفهـان را هدف اصلـی برپایی 
آن مطـرح می کنـد. در نمایشـگاه »یـک گام تـا احیاء 
زاینـده رود« خانواده هـا و گروه هـای دوسـتان در کنـار 
چنـد ابرلولـه  و تجهیزات خاص فنی کـه در برنامه های 
آبـی اسـتفاده می شـوند بـا شـور و اشـتیاق عکـس 
می گیرنـد، دو غرفـه نیز وجود دارد. البته کارشناسـان و 
راهنمایان این نمایشـگاه بیشـتر از دو نفر هسـتند و با 
کارت های شناسایی شـان در داخل و بیـرون از غرفه ها 

شـناخته می شـوند.
یکـی دیگـر از راهنمایـان دربـاره نمایشـگاه چنین 
توضیـح می دهـد: این نمایشـگاه دسـتاوردهایی اسـت 
کـه در دوران سـه سـاله شـهید آیـت الله رئیسـی بـه 
دسـت آمـد. مـا سـه پـروژه آبـی در اصفهان داشـتیم 
کـه حـدود سـه دهه متوقـف شـده بودنـد. درواقـع، تا 
اجـرا و بهره بـرداری فاصله زیادی داشـتند، اما در مدت 
یادشـده ایـن پـروژه، یعنـی انتقـال آب بـه اصفهـان، 

گرفت. شـتاب 
او کـه مـردی جـوان و از مجریـان طـرح اسـت و 
ماننـد دیگـر گرداننـدگان نمایشـگاه تمایلـی بـه ذکر 
از  یکـی  می دهـد:  ادامـه  این گونـه  نـدارد،  نامـش 
پروژه هـای مـا انتقـال آب از دریـای جنوب کشـورمان 
به اسـتان اصفهان اسـت که فاز نخسـت آن 9۴ درصد 
پیشـرفت فیزیکـی داشـته اسـت. بنابرایـن، پیش بینی 
می کنیـم کـه انتقـال 7۰ میلیـون مترمکعـب آب بـه 
اصفهـان بـه زودی محقـق شـود. ایـن پـروژه به اسـم 

»دریـا« نام گـذاری شـده اسـت.
بعـد از مزایـای انتقـال آب یادشـده می گویـد: اگـر 
مقـدار آبـی کـه گفتـم بـه اصفهـان منتقـل شـود، در 
درجـه نخسـت دسـت صنایـع را از چاه هـای حریمـی 
و زاینـده رود کوتـاه می کنـد. در محـدوده 7۰ میلیـون 
مترمکعـب فقط مصرف صنایع پیش بینی شـده اسـت 
امـا اهـداف والاتری داریـم که در سـایه آن ها می توان 
بـه مصـارف متنوع تـر ایـن آب انتقالـی امیـد داشـت. 
قطعا مصرف آب شـرب یکـی از آن مـوارد خواهد بود.

پـروژه بعـدی و بـا عنوان »مانـدگان« را نیز شـرح 
می دهـد: مسـیر این طـرح از جنـوب اسـتان اصفهان، 
۲۰۰ کیلومتـر را پشت سـر می گـذارد و فقـط ۴ مـاه از 
آغـاز آن می گـذرد. »مانـدگان« از نظـر فیزیکـی ۲۰ 
درصـد پیشـرفت دارد. اگر بـر اسـاس برنامه ریزی ها و 
پیش بینـی جلو بـرود، »ماندگان« تا یک سـال دیگر و 
در فـاز اولش ۲8۰ میلیون مترمکعب آب را در اصفهان 

جاری خواهـد کرد.
»کوهرنـگ« سـومین طـرح و نقشـه اسـت کـه 
پـروژه  و  سـد  می شـود:  یـادآور  دربـاره اش  راهنمـا 
کوهرنـگ از سـال ۱۳7۴ شـروع شـده امـا مسـکوت 
مانـده بـود. با این طـرح کـه در مراحل اجرایی اسـت، 
سـال ۵۰  هـر  فعال شـده،  پمپاژهـای  بـا  امیدواریـم 
میلیـون مترمکعـب را به پشـت سـد زاینـده رود منتقل 
کنـد. ایـن پـروژه تا وقتی که سـد کاما پر شـود ادامه 

یافت. خواهـد 

آغاز مرحله نخست 
واکسیناسیون تب برفکی دام 

در اصفهان 
مدیـرکل دامپزشـکی اسـتان اصفهـان از آغـاز فاز 
نخسـت طرح رایـگان واکسیناسـیون تب برفکـی دام 

در بیـش از ۳ هـزار روسـتا و دامـگاه خبـرداد.
بـه گـزارش مهر، سـید رضـا موسـوی با اشـاره به 
اجـرای فاز اول طرح واکسیناسـیون رایگان تب برفکی 
در جمعیت دام سـنگین و سبک استان اصفهان، اظهار 
داشـت: اداره کل دامپزشـکی اسـتان در جهـت کنترل 
ومبـارزه با بیمـاری تب برفکـی فـاز اول را برای بیش 
از ۲ میلیون رأس دام سـبک و سـنگین در اسـتان اجرا 
خواهـد کـرد. او بـا اشـاره به اجـرای طـرح از 9 تیرماه 
سـالجاری گفت: فاز اول این طرح در بیش از سـه هزار 
روسـتا و دامگاه توسـط دامپزشـکان انجام خواهد شـد. 
بـه گفتـه مدیرکل دامپزشـکی اسـتان اصفهـان، طرح 
رایگان واکسیناسـیون تب برفکی بـرای ۱8۰ هزار دام 
سـنگین، روستایی و عشـایری و غیر صنعتی و بیش از 
۲ میلیون و ۵۰۰ هزار دام سـبک روسـتایی، عشایری و 
غیـر صنعتـی اجرا خواهد شـد. موسـوی یکـی دیگر از 
برنامه های طرح واکسیناسـیون تب برفکـی را آموزش 
چهـره بـه چهـره دامـداران و بهـره بـرداران در جهت 

آشـنایی با بیماری تـب برفکی عنـوان کرد.

تغییر پوسته فروش خودروهای تولید داخل از قرعه کشی 
به سامانه یکپارچه نه تنها تاکنون مشکل انتظار طولانی برای 
دریافت خودرو، ابهام در زمان و شرایط تحویل و گاهی انتخاب 
محصول مورد نظر را از پیــش پای متقاضیان خرید خودرو 
برنداشته بلکه ایرادات سامانه ثبت نام را به چرخه معیوب تولید و 

توزیع خودرو اضافه کرده است.
به گزارش ایمنا، حل مشکات ثبت نام خودرو، جلوگیری از 
رانت و شفاف سازی در فرآیند فروش، چشم اندازهایی بودند که 
هنگام تولد سامانه یکپارچه عرضه خودروهای داخلی در خرداد 
۱۴۰۱ به تصویر کشیده شد اما از ابتدای شکل گیری تاکنون 

ایرادات فراوانی به این سامانه وارد بوده است.
سیدرضا فاطمی امین؛ وزیر وقت صمت با معرفی سامانه 
یکپارچــه فروش خــودرو، عرضه خودروهــای داخلی را از 
روش های دیگر ممنوع اعام و پیش بینی کرد؛ این ســامانه 
زمینه به تعادل رسیدن قیمت ها و درنهایت حذف قیمت گذاری 
دستوری را فراهم کند درحالیکه با گذراندن دو سال پرفراز و 
نشیب بی سرانجام مانده است. دومین قول وزیر وقت صمت 
برای راه اندازی ســامانه یکپارچه عرضه خودرو، شفاف سازی 
در معامات بود که با جایگزین کــردن یک خودرو به ازای 
خودروهــای دارای اولویت، فــروش بیش از ظرفیت تولید و 
در نتیجه باتکلیفی مشــتریان از زمان تحویل خودرو بارها 
در مســیری خاف رفت. اختال در سامانه یکپارچه خودرو 
یکی از مهم ترین مشکات ثبت نام کنندگان است، هنگامی 
که اطاعیه ای برای ثبت نام خودرو در سامانه یکپارچه اعام 
می شــود، مردم برای آغاز فرایند ثبت نام به این وب ســایت 
)esaleCar.ir( مراجعــه می کننــد، اما در برخــی اوقات با 
مشــکات مختلفی روبه رو می شــوند که یکــی از آنها باز 
نشدن ســایت است، در بسیاری مواقع نیز سایت باز می شود 
اما بارگذاری نشدن مدارک، ثبت نام را کامل نخواهد کرد. در 
زمان ایجاد این اختال، متقاضیان خودرو به دنبال علت خرابی 
سایت و اختال به وجود آمده هستند. یکی از مشکات اصلی؛ 
زیرساخت های اینترنتی است که خرابی وب سایت یکپارچه 
خودرو را زیرســوال می برد. در بســیاری از مواقع یک سایت 
آمادگی انجام کارها را ندارد، به همین دلیل هنگام اســتفاده 
کاربران با مشکل روبه رو شده و توان ارائه سرویس را نخواهد 
داشت، سایت سامانه یکپارچه خودرو نیز همین مشکل را دارد 
و زیر فشار، توانایی ارائه سرویس را ندارد. اما جدا از مشکات 
فنی ســامانه یکپارچه خودرو، مسئله اصلی حذف این شیوه 
ناموفق فروش و سامان دادن به بازار ملتهب خودرو در ایران 
است. امیرحسن کاکایی، کارشناس صنعت خودرو در گفت وگو 
با ایمنا در این باره اظهار کرد: راه اندازی این ســامانه تصمیم 
نادرست وزارت صمت بود، این سامانه با دلایل بسیار نادرستی 
ایجاد شد و زمان آن فرارسیده که فروش خودرو در این قالب 
متوقف شود. او با اشاره به اشکالات مفهومی سامانه یکپارچه 
فروش خودرو، خاطرنشان کرد: فروش خودرو در سامانه به این 
معناست که مسئولان به جای تاش برای رقابت پذیر کردن 
بازار و کاهش نقش و دخالت دولت در آن، با راه اندازی چنین 
سامانه ای، همه چیز را تحت کنترل دولت قرار دهند حتی واردات 
خــودرو که اکنون متقاضیان خرید این خودروها نیز باید وارد 
سامانه شوند که این با اصول رقابت همخوانی ندارد. کارشناس 
صنعت خودرو هدف اصلی ایجاد سامانه یکپارچه را کنترل بازار 
دانست و ادامه داد: در عمل این سامانه اقدامی در کنترل بازار 
انجام نداده و تنها وقت مردم را گرفته اســت زیرا کنترل های 
کنونی در عرضه خودرو تا پیش از آن هم در خودروسازی وجود 
داشت، همه بخش های تولید، شماره گذاری و فروش خودرو 
تحت نظارت نهادهای مختلف ازجمله پلیس است و موضوع 

پنهانی در این زمینه وجود ندارد.
Á قرعه کشی در پوسته جدید

او یکی از دلایل اصلی شکل گیری سامانه یکپارچه فروش 
خودرو را حذف قرعه کشــی عنوان کرد و گفت: زمان ایجاد 
سامانه، دلایل مختلفی مطرح شد اما دلیل اصلی، قول وزارت 
صمت بود که تا پایان سال ۱۴۰۱ قرعه کشی فروش خودرو 
را حذف کند اما از آنجا که نتوانســت شــرایط لازم را فراهم 
کند، سامانه ای به نام فروش خودرو ایجاد کرد که مدتی بعد 
مشخص شد کارایی آن تنها در اندازه یک سامانه نوبت دهی 
اســت. کاکایی با اشاره به جمع آوری ۱۵۰ همت در نخستین 
دوره عرضه خودرو در ســامانه یکپارچه افــزود: در آن زمان 
نزدیک به 9۰ همت متقاضیان خودروهای داخلی و 6۰ همت 
نیز خریداران خودروهای خارجی به حساب های بانکی واریز 
کردند که مدتی بلوکه شد همچنین وزارت صمت به نام حذف 
قرعه کشی سامانه ای ایجاد کرد که تعداد زیادی از افراد در آن 
ثبت نام کردند و باتوجه به ظرفیت تولید خودروسازان داخلی، دو 

سال بعد نوبت به برخی از این افراد برای تحویل خودرو رسید.
Á محصولی برای فروش نماند

او وظیفه وزارت صمت را جلوگیری از عرضه بیش از مقدار 
مشخص ظرفیت تولید دانست و گفت: در گذشته وزارت صنایع 
با هزاران دلیل به خودروسازان اجازه نمی داد که به عنوان مثال 
بیش از ۲۰ درصد از سقف تولید خود را برای تحویل در سال 
بعد بفروشد اما این بار خودش چنین کاری را انجام داد و اکنون 

تقریبا محصولی برای فروش نمانده که به مشتریان بفروشد.
این کارشــناس صنعت خودرو با اشاره به ابهامات درباره 
نوبت دهی تحویل خودرو به متقاضیان در سامانه اظهار کرد: 
مشخص نیست چرا نوبت برخی خریداران در اردیبهشت ۱۴۰۲ 
و برخی اسفند ۱۴۰۳ تعیین شد، به احتمال زیاد برای واگذاری 
خودرو قرعه کشی انجام شده اما این عنوان را به کار نبردند به 
هر حال در بخشی از خودروهای به فروش رفته تا پایان سال، 
سامانه نقشی ندارد به همین دلیل بخش عرضه در سایت فعال 

نیست و مصرف کنندگان از این موضوع گله مند هستند.
او پیش فروش خودرو تا یک سال آینده را حرکت اشتباهی 
خواند و ادامه داد: وزیر کنونی صمت اشتباه پیش فروش خودرو 
تا دو سال آینده را تکرار نکرد در حالیکه با این اقدام می توانست 
سامانه را فعال نشــان دهد اما به نظر می رسد زیر بار چنین 

خطایی نرفته و به ظاهر سامانه غیرفعال است.
Á شکست در عرضه خودروهای گران قیمت

کاکایی، کارایی اصلی سامانه را در زمینه فروش خودروهای 
پر تقاضا و دارای اختاف قیمت با بازار آزاد عنوان کرد و گفت: 
عرضه خودروهای گران قیمتی که نرخ آنها اختافی با بازار آزاد 
ندارد در سامانه، اشتباه بزرگی بود که اکنون باعث شده برخی 
از محصولات خودروسازانی مانند مدیران خودرو یا کرمان موتور 
تنها با شرایط لیزینگ و در نظر گرفتن شرایط مناسب برای 
مشتریان در بازار به فروش برسد. او خاطرنشان کرد: در شرایط 
کنونی ســامانه یکپارچه فعالیتی ندارد زیرا از ابتدا نیز نه یک 
سامانه فروش بلکه بستری برای ثبت نام خودرو بود، به همین 
دلیل برخی متقاضیان در دی یا بهمن ســال گذشته هزینه 
خرید خودرو را آماده کرده بودند و منتظر تعیین تکلیف نوبت 
خود بودند اما هنوز فراخوانی در این زمینه اعام نشده است. 
کارشــناس صنعت خودرو با اشاره به نامشخص بودن نقش 
وزارت صنایع یا خودروسازان در نوبت دهی به متقاضیان ثبت نام 
شده در ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو افزود: مسئولان 
اعام کردند که این سامانه تنها برای نوبت دهی طراحی شده 
اســت و به دلیل آنکه پول به حساب خودروساز واریز نشده، 
معامله ای با تولیدکننــده صورت نگرفته و آنها در عمل هیچ 

تعهدی در این زمینه ندارند.
Á مشتریان بلاتکلیف

او ادامه داد: تنها تعهد خودروســازان این است که خارج 
از ســامانه یکپارچه خودرویی عرضه نکنند اما زمان یا قیمت 
فروش محصولات مشخص نشده و این برای مصرف کننده 

بسیار دردسرساز و ناخوشایند است.
کاکایی درباره راهکار حل مشکات ثبت نام خودرو یادآور 
شــد: باید بپذیریم که ســامانه یکپارچه برای فروش خودرو 
طراحی نشده و تنها یک سامانه نوبت دهی بوده و هست که 
با بلوکه کردن پول متقاضیان، قول می دهد که نوبت آنها در 
صف حفظ شود اما مشخص نیست خودرویی به آنها تحویل 
داده شــود. او با اشاره به راهکارهای کارآمد برای حل مشکل 

بازار خودرو گفت: تا پیش از راه اندازی این ســامانه نیز نظام 
قرعه کشی برای فروش محصولات ایران خودرو و سایپا وجود 
داشت و زیر نظر سازمان های نظارتی، عدالت در قرعه کشی 
رعایت می شــد. درست است که قرعه کشی اشکال دارد اما 
از نظــر نظام عادلانه و تحت کنتــرل دولتی با قیمت گذاری 
دستوری، قرعه کشی یک عمل عادلانه برای یک کار ناعادلانه 

یعنی توزیع رانت خودروی صفر به شمار می آید.
کارشناس صنعت خودرو بدترین ایراد سامانه یکپارچه را 
ابهام در تعیین نوبت افراد بیان کرد و افزود: در اینجا موضوع 
اصلی این است که برای حل مشکات بازار خودرو چه اقدامی 
لازم است، قرار بود واردات خودرو رقابت را در بازار ایجاد کند 
درحالیکه براســاس ماده ۲ دستورالعمل شورای رقابت، تمام 
خودروهای تولید داخل مونتاژی و وارداتی انحصاری هستند 
و این به معنای نگاه انحصاری قانونگذار و مجریان قانون به 

صنعت خودرو است.
Á سه گام بلند

او مشکات اساسی صنعت خودرو را به سه بخش تقسیم 
کرد و توضیح داد: در درجه نخســت منشــأ همه مشکات 
تحریم های اقتصادی همراه با ناکارآمدی داخلی است که در 
سال های اخیر با کاهش تولید، کمبود ارز و تورم سنگین روبه رو 
شدیم اما به جای حل مشکات تولید و تأمین ارز، تنها در بخش 
کنترل بازار متمرکز شدیم. کاکایی راه حل اصلی مشکل بخش 
تولید خودروهای داخلی را تأمین ارز دانســت و اظهار کرد: به 
جای حل این مشکل، قوانینی برای واردات تصویب شده در 
حالیکه پیش از این نیز مشکل قانونی برای واردات خودرو وجود 
نداشت بلکه مشکل کمبود ارز خودنمایی می کرد که هنوز هم 
وجود دارد. او با تاکید بر لزوم ایجاد نظام رقابتی در بازار خودرو 
گفت: وزارت صمت باید به ایجاد رقابت سالم بین مونتاژکاران 
و تولیدکنندگان، یک نظام توزیع رانت را تکمیل کند و بررسی 
نحوه تخصیص ارز در ســال گذشته نیز نشان می دهد که به 
مونتاژکاران رقم های قابل توجهی ارز تخصیص داده شــد در 
حالیکه تولیدکنندگان داخلی همچنــان با کمبود منابع ارزی 
دست وپنجه نرم می کنند. کارشناس صنعت خودرو با اشاره به 
کاهش تولید داخل اظهار کرد: سیاست گذاران به جای اینکه در 
بخش تولید متمرکز شــده و موانع را رفع و اقداماتی در زمینه 
تسهیل گری انجام دهند و یا ابزارهای عرضه محصول در بازار 
را شــفاف کنند، به اقداماتی روی آورده اند که در ظاهر برای 
کنترل بازار و در عمل برای توزیع رانت بوده است. او با تاکید 
بر اینکه آزادسازی قیمت ها به معنای رهاشدگی بازار نیست، 
گفت: وظیفه دولت ها پیش از هر چیز بسترسازی برای توسعه 
اقتصادی است. کاهش شدید تولید خودروسازی سایپا و ایران 
خودرو برخاف قول های وزرا یک رخداد ناخوشایند است که 
هیچکس درباره آن پاسخگو نیست به ویژه مجلس که در کنار 
تاش برای رفع موانع واردات، موانع جدیدی در مسیر تولید 
ایجاد کرده که نتیجه آن را در بازار خودرو شاهد هستیم. ساز 

مخالف مونتاژکاران و خودروسازان خصوصی
امیرحسین علیزاده، کارشناس بازار خودرو نیز در گفت وگو با 
ایمنا درباره مشکات سامانه یکپارچه تخصیص خودرو اظهار 
کرد: سیستم فروش یکپارچه خودرو با هدف شفافیت در عرضه 
خودرو ازسوی وزارت صمت و دولت مطرح شد تا به جای انجام 
قرعه کشی در سیستم داخلی خودروسازان، در سامانه به صورت 
شفاف صورت گیرد و با این کار تولید و عرضه به تعادل برسند.

او با اشــاره به آغاز کار این سامانه با برخی محدودیت ها 
ادامه داد: یکی از این محدودیت ها، پیروی نکردن مونتاژ کاران 
یا خودروسازان خصوصی از این سیستم بود زیرا شرکت های 
خصوصی تابع ســود و زیان و دستورالعمل های داخلی خود 
هستند ازسوی دیگر اختاف قیمت بازار با کارخانه و دستاویز 
شدن این سیستم یکپارچه برای واسطه گران نیز عاملی است 

که خود به بازار سیاه خودرو دامن می زند.
Á بازار در لاک واسطه گری

علیــزاده قیمت گذاری در اقتصــاد را تابع عرضه و تقاضا 
معرفی کرد و گفت: هرچه در بازار خودرو عرضه بیشتر از تقاضا 
باشد قیمت به سوی تعادل حرکت خواهد کرد اما بازار کنونی 
خودرو در کشور ما حالت واسطه گری پیدا کرده و به دلیل اینکه 
پس انداز اشخاص بی ارزش نشود، اقدام به خرید خودرو، سکه یا 
مسکن می کنند و این مشکل ریشه در سرمایه ای شدن خودرو 
دارد که لازم اســت سیاست گذاران با اجرای راهکارهایی این 

کالا را مانند دیگر کشورهای دنیا به مصرفی تبدیل کنند.
او یادآور شد: خودروسازان در این شرایط برای فروش رفتن 
کالای خود، آفرها و آپشن هایی در خرید پیشنهاد می دهند که 

بتوانند سهم بازار را در اختیار خود قرار دهند.
کارشــناس بازار خودرو با اشاره به نقش دولت در کنترل 
قیمت خودرو ادامــه داد: برای کنترل محصول نهایی خودرو، 
دولت باید بتواند کل زنجیره تأمین شامل فولاد، پلیمر و سایر 
موارد را از نظر قیمت تحت کنترل قرار دهد تا در انتها بتواند 
قیمت محصول نهایی را کنترل کند به عنوان مثال وقتی هر 
کدام از نهاده های تولیدی افزایش قابل توجهی داشته باشند 
نمی توان انتظار داشت قیمت محصول نهایی ثابت بماند و اگر 
این اتفاق رخ دهد، به طور قطع کوتاه مدت و با زیان بنگاه های 
تولیدی همراه است. او درباره راهکارهای افزایش تیراژ خودرو 
تصریح کرد: هرچقدر دولت بتواند قطعه سازها و زنجیره تأمین را 
با خودرو در یک راستا قرار دهد، افزایش تولید اتفاق خواهد افتاد 
و به دنبال آن هزینه های سربار شرکت ها کاهش خواهد یافت، 
البته غیر از خودروساز و قطعه سازان، سیستم بانکی نیز برای 
تأمین نقدینگی موجود باید پای کار باشد تا بتواند این مثلث 
را کامل کند. براساس گزارش منتشر شده مرکز پژوهش های 
مجلس، صنعت و بازار خودرو کشور از مشکات مختلفی مانند 
آشفتگی بازار از نظر قیمت و دسترسی نداشتن مصرف کننده 
به خرید با قیمت مصوب کارخانه، ایمنی و کیفیت نامناسب 
خودروهای تولیدی )مصرف سوخت، آلایندگی و حجم بالای 
ایرادات( و زیان انباشــته حــدود ۱۲۰ هزار میلیارد تومانی دو 
خودروســاز بزرگ کشور رنج می برد. در سال های اخیر نیز بر 
شدت این مشکات افزوده شده است اما همگی پیامد ایرادات 
اساسی موجود در ساختار صنعت و اقتصاد کشور به خصوص 
نبود استراتژی مشــخص )هدف گیری، انسجام سیاستی و 
هماهنگی نهادی(، ضعف در نظام تنظیم گری، ساختار مدیریتی 
و ماهیت سیاســی و اقتصادی بنگاه های بزرگ خودروسازی 
هستند. چالش کنونی در این صنعت، آشفتگی در بازار به واسطه 
ناکارآمدی ابزارهــای تنظیم گری به ویژه روش قیمت گذاری 
اســت. تجربه چند ســال اخیر نشــان می دهد ناهماهنگی 
سیاست ها و تأخیر در تصمیم گیری ازجمله مهم ترین دلایل 
آشــفتگی در بازار خودرو بوده است اما این مشکل تاکنون به 
راه حل های مسئولان وزارت صمت و دیگر نهادهای اجرایی و 

قانون گذاری روی خوش نشان نداده است.

قرعه کشی خودرو در پوسته ناکارآمد

سخنگوی صنعت برق اصفهان از قطع برق روزانه ۱۰ 
الی ۱۵ اداره دولتی شهر اصفهان كه الگوهای تعیین شده 

مدیریت مصرف را رعایت نكردند، خبر داد.
به گزارش اصفهان امروز، داوود قاسمی گفت: براساس 
مصوبه هیات وزیران ادارات و دوایر دولتی ملزم به كاهش 
۳۰ درصدی مصرف برق نســبت به مدت مشابه در سال 
۱۴۰۲ در ساعات اداری و كاهش 6۰ درصدی در ساعات 
غیراداری )بعد از ساعت ۱۳( هستند. او هدف از اجرای این 
طرح را عاوه بر مدیریت بار مشــتركین اداری، پیشگام  
بودن ادارات و موسسات دولتی و نیمه دولتی در مدیریت 
مصرف برق و ارائه الگوی عملی از خود بدنه دولت اعام 
كــرد و افزود: از زمان اجــرای  این طرح تاكنون به ۲۰۰ 
اداره اخطــار قطع و برق روزانه ۱۰ الــی ۱۵  اداره قطع 
شده و انتظار به حق شهروندان این است كه دستگاه های 
دولتی در مدیریت بار باید الگو باشند. سخنگوی صنعت 
برق اصفهان با بیان اینكه این طرح از ۱۵ خرداد شــروع 
شده و تا ۱۵ شــهریور ادامه خواهد داشت گفت: تاكنون 

روزانه تا 8۵۰ مگاوات كاهش پیک بار ناشــی از مدیریت 
بار توســط مشــتركین اداری در کشور داشــته ایم. او با 
ابرازامیدواری نسبت به اینکه با همكاری بیشتر ادارات و 
سازمان های دولتی این میزان با افزایش تعامل به ۱۵۰۰  
مگاوات افزایش یابد، خاطرنشان كرد: انشعاب برق ۱۲۰۰ 
مشترك اداری دارای كنتورهوشمند با قابلیت كنترل پذیری 
و فرمان پذیری اســت و براساس تنظیماتی كه به صورت 
پیش فرض )۳۰ درصد و 6۰ درصد( بر روی كنتورها اعمال 
شده است، درصورت تجاوز از میزان مجاز به طور خودكار 

اعمال مدیریت بار انجام می شود.
ســخنگوی صنعت برق اصفهان گفت: خوشبختانه 
فضــای تفاهم خوبــی در این خصوص حاكم اســت و 
امیدواریم معدود اداراتی كه الگوی مجاز مصرف را رعایت 
نكرده اند نســبت به اصاح مصرف خود اقدام كنند، اما 
درصورت استمرار عدم رعایت میزان مصرفی تعیین شده 
اسامی این مشتركین عاوه بر قطع، اعام عمومی خواهد 

شد.

قطع برق ادارات پرمصرف در اصفهان 

سنخیتی میان جمعیت شهر و 
تعداد مشاغل آزاد وجود ندارد

رئیس اتاق اصناف اســتان اصفهان می گوید: تعداد 
واحدهای صنفی شهر نسبت به جمعیت و میزان نیاز مردم، 
کم است و سنخیتی میان جمعیت و تعداد کسب و کارهای 
آزاد وجــود ندارد. علت اصلی این موضوع به تمایل مردم 

جهت فعالیت در حوزه مشاغل کاذب باز می گردد.
به گزارش ایراســین، آمارها نشــان می دهد هزاران 
واحد صنفی در شهر اصفهان فعالیت می کند که همواره 
دو دیدگاه متفاوت در خصوص تعداد فعالان در بازارهای 
مختلف شهر مطرح است. به اعتقاد بعضی از کارشناسان 
تعداد فعالان در بازار شــهر در طول ســال های گذشته 
افزایش چشــمگیری پیدا کرده و سرانه تعداد واحدهای 
صنفی اصفهان به مراتب بالاتر از ظرفیت بازارهای شهر 
اســت. در مقابل عده ای دیگر از کارشناسان عقیده دارند 
سرانه تعداد فروشگاه های اصفهان نسبت به جمعیت شهر 
نه تنها بالا نبوده بلکه بازار ظرفیت افزایش تعداد واحدهای 
صنفی را دارد و باید تدابیری برای جذب افراد جهت فعالیت 
در حوزه مشــاغل آزاد اتخاذ شود. ولی آیا تعداد واحدهای 

صنفی اصفهان نسبت به جمعیت شهر بالاست؟
محمد نمکی زاده، رئیس اتاق اصناف استان اصفهان 
در پاسخ به این سوال به ایراسین می گوید: متأسفانه افراد 
کمتری در طول ســال های گذشته به حوزه مشاغل آزاد 
ورود پیدا کرده اند و مردم تا حدودی از کســب وکارهای 
آزاد فاصله گرفته اند. در حال حاضر تعداد واحدهای صنفی 
اصفهان با توجه به جمعیت شهر و میزان نیاز و تقاضای 
مردم کم است و سنخیتی میان جمعیت و کسب وکارهای 
آزاد شهر وجود ندارد. بر اساس آخرین گزارش های منتشر 
شــده از سوی مراجع رسمی، نرخ بیکاری کشور در سال 
گذشته به 8.۱ درصد رســید. با این حال افراد زیادی به 
فعالیت در حوزه مشــاغل کاذب و ناپایدار روی آورده اند و 
مدعی اند مزد حداقلی اداره کار کفاف هزینه های زندگی را 
نمی دهد. رئیس اتاق اصناف استان اصفهان تمایل جوانان 
به فعالیت در حوزه مشاغل کاذب را علت اصلی کاهش 
تعداد واحدهای صنفی شهر عنوان می کند. نمکی زاده در 
این باره توضیح می دهد: اکنون اشــتیاق مردم برای دایر 
کردن کسب وکارهای کوچک و حضور در بازار آزاد کاهش 
پیدا کرده است و پیوسته از تعداد فعالان در بازار شهر کاسته 
می شــود. علت اصلی این موضوع به تمایل مردم جهت 

فعالیت در حوزه مشاغل کاذب بازمی گردد.
رئیس اتاق اصناف استان اصفهان اضافه می کند: اگر 
دقت کنید روز به روز افراد بیشتری در تاکسی های اینترنتی 
و مشــاغل امثال آن مشغول به کار می شوند و یا جوانان 
زیادی تمایل به کسب درآمد از طریق بازارهای مالی دارند 
زیرا جوانان مدعی اند اشــتغال در حوزه مشاغل کاذب به 
مراتب درآمد بیشتری برای آن ها به همراه دارد. در مقابل 
کارفرمایان قادر به پرداخت پایه حقوق اداره کار یا نهایت 
افزایشــی جزئی آن هستند. نمکی زاده تاکید می کند: به 
اعتقاد بنده تعداد کسب وکارهای آزاد در طول سال های 
گذشــته کاهش یافته و این حوزه با ضعف جدی مواجه 

است. 

سرعت بخشی ساخت وساز 
مسکن با راه اندازی سیستم 
مدیریت هوشمند یکپارچه

مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان با اشاره به 
اهمیت راه اندازی سیستم مدیریت هوشمند یکپارچه در 
سرعت بخشی به ساخت و ساز مسکن گفت: بهبود ساخت 
و ساز مسکن، که به منزله رونق و جهش تولید به شمار 

می آید، نیازمند کاستن از بوروکراسی است.
به گزارش اصفهان امروز، علیرضا قاری قرآن با اشاره 
به اینکه شهر اصفهان طی چند دوره، مدیریت توسعه نگر 
در حوزه زیرساختی و توسعه را به خود دیده است، اظهار 
کرد: بخش زیرساخت های عمرانی و توسعه زیرساخت ها 
لازمه رشد و شکوفایی در هر جامعه ای است. مدیرکل راه 
و شهرسازی استان اصفهان افزود: بر پایه مطالعات برخی 
از محققان، بخش ســاخت و ساز مسکن، بین ۳۴ تا ۴۳ 
درصد در رشــد و توسعه اقتصاد ملل تاثیرگذار بوده است 
به همین جهت جوامعی که در این زمینه موفق هستند، با 
توجه به بخش ساخت و ساز مسکن و رصد هرگونه کند 
شدن آن، توانمندترین و به روزترین سیستم بوروکراسی 
خود را در این بخش متمرکز کرده اند. او ادامه داد: در این 
جوامع تولید انبوه مسکن اقساطی، رایج بوده و خانه به طور 
کامل قسطی با بهره اندک در اختیار مردم قرار می گیرد 
همچنین رویکرد آنان، کاهش شدید زمان تولید مسکن، با 
تمرکز بر پدیده های زیست محیطی است. او با بیان اینکه 
تولید مسکن قلب تپنده رشد و توسعه ملی است خاطرنشان 
کرد: این موضوع زمینه ساز فعالیت بخش های مستقیم و 
غیرمستقیم شده، همچنین تداوم تولید ساخت و ساز به 
معنای بالا رفتن ســطح اشتغال و مبارزه با بیکاری بوده 
و رویکردی دقیقا ضد تورمی است عاوه بر این تولید در 
این بخش زمینه اصلی نرخ رشد اقتصادی و افزایش تولید 
ناخالص خواهد بود. قاری قرآن با اشاره به موانع موجود که 
موجب کندی تولید مسکن در کشور شده است تصریح 
کرد: راه انداختن مدیریت هوشمند یکپارچه، سیستم صدور 
پروانه و استفاده صحیح از فعالیت دفاتر خدمات الکترونیک 
می تواند مدت صدور پروانه ساختمانی را کاهش دهد. او 
گفت: در واقع بزرگترین موانع دربرابر تولید مســکن در 
ایران، به ویژه کانشهرها و شهرهای بزرگ، که بیش از 
همه با مشکل مسکن مواجه هستند، تطویل صدور پروانه، 
تامین خدمات زیربنایی، روبنایی، نظام مهندسی ساختمان، 
دخالت مستقیم و غیرمستقیم دولت در امور و ... است و 
راه حل برون رفت از آن و بهبود ســاخت و ساز در کشور، 
که به منزله رونق و جهش تولید نیز به شمار می آید، تغییر 
نگرش و دیدگاه و نگاه به کاستن از بروکراسی نابودکننده 

سرمایه ها، هزینه ها و نیروها است.
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ورزش

لیگ بیلیارد استان اصفهان 
راه اندازی شد

پس از سال ها و برای نخستین بار لیگ پاکت بیلیارد استان 
اصفهان راه اندازی شد و از یازدهم تیرماه این رقابت ها با حضور 

8 تیم و با نام جام زنده رود شروع بکار کرد.
امیرحسین صمدانی رئیس هیئت بولینگ و بیلیارد استان 
اصفهــان با اعام ایــن خبر گفت: پس از ســال ها و برای 
نخستین بار لیگ پاکت بیلیارد استان اصفهان باهدف توسعه 
عدالت و استعدادیابی ورزشی در سراسر استان راه اندازی و در 
حال برگزاری است که در این راه فدراسیون بولینگ و بیلیارد 
و اداره کل ورزش و جوانان استان حمایت نمودند. صمدانی با 
اشاره به حضور 8 تیم و متشکل از ورزشکاران رشته  پاکت بیلیارد 
گفت:مسابقات را در دور رفت و براساس سیاست های سازمان 
لیگ هیات استان به میزبانی شهرستان خمینی شهر و باشگاه 
تازه تاسیس آرســس درحال برگزاری اســت. او با اشاره به 
کیفیت مسابقات گفت: این دوره با همکاری شرکت تولیدی 
آرونیک بیلیارد و استفاده از میزهای تولید ملی بیلیارد در حال 
برگزاری است که نقطه عطفی در معرفی ظرفیت های داخلی 
کشورمان در رویدادهای ورزشی است. رئیس هیات بولینگ و 
بیلیارد استان اصفهان ضمن تقدیر از زحمات مسئولین برگزاری 
سازمان لیگ بیلیارد اســتان و داوران و مربیان و ورزشکاران 
حاضر در مســابقات گفت: امیدواریم در ســال های آتی این 

ریل گذاری توسعه و تحول حفظ و ادامه یابد.

احتمال تعویق دیدار سوپرجام 
فوتبال ایران

زمان دیدار تیم های فوتبال پرسپولیس و سپاهان اصفهان 
در سوپرجام فوتبال ایران به تعویق می افتد.

به گزارش ایســنا، دیدار تیم های پرسپولیس و سپاهان 
اصفهان در سوپرجام باشگاه های ایران به دلیل حضور سپاهان 
در مرحله پلی آف لیگ نخبگان آسیا احتمالًا قبل از شروع لیگ 
برتر فصل جاری برگزار نخواهد شد. سپاهان ۱6 مردادماه در 
مرحله اول پلی آف به مصاف شباب الاهلی امارات می رود و در 
صورت برتری در تاریخ ۲۳ مرداد به مصاف الغرافه قطر خواهد 
رفت. باتوجه به اینکه مســئولان سازمان لیگ قصد دارند در 
صورت امکان لیگ برتر فصل جاری را از ۲۵ مردادماه استارت 
بزنند. در نتیجه به احتمال فراوان این دیدار در تاریخ دیگری غیر 
از پیش فصل برگزار خواهد شد که طبق پیگیری های قبل از 

هفته پنجم لیگ این دیدار برگزار خواهد شد.

نایب قهرمانی و سومی 
سهم سپاهان در لیگ برتر 

شمشیربازی 
در پایان لیگ برتر شمشیربازی تیم سپاهان در اسلحه اپه 

سوم و در اسلحه فلوره دوم شد.
به گزارش فارس، دور برگشت لیگ برتر شمشیربازی در 
دو اسلحه اپه و فلوره در اصفهان برگزار شد. دیدارهای اسلحه 
اپه با حضور ١٠ تیم برگزار شد که در پایان تیم فولاد مبارکه 
سپاهان به صورت مشترک با صدر مشهد روی سکوی سومی 
ایســتاد؛ تیم چادرملو عنوان قهرمانی را از آن خود کرد و آترا 
ارتوپد ارومیه دوم شــد. همچنین در پایان رقابت های اسلحه 
فلوره که 8 تیم شرکت کننده داشت، سپاهان نایب قهرمان شد، 
عنوان قهرمانی به تیم آکادمی روزبه سرهنگ پور اختصاص 
یافت و تیم های صنعت پاست و چادرملو به عنوان مشترک 

سوم دست یافتند.

چهار ورزشکار تیراندازی ایران 
به مسابقات المپیک پاریس 

اعزام می شوند
رئیس فدراسیون تیراندازی گفت: طبق برنامه ریزی ها چهار 
تیرانداز به مسابقات المپیک پاریس اعزام می شوند که از این 

تعداد سه نفر خانم و یک نفر آقا هستند.
به گزارش ایرنا، مرتضی قربانی در مجمع انتخاباتی هیئت 
تیراندازی اســتان زنجان با اشاره به ظرفیت بالای این رشته 
ورزشی، افزود: تیراندازی در مقایسه با دیگر رشته های ورزشی 
ظرفیت کســب ۱9۰ مدال مختلــف را دارد. او با بیان اینکه 
تیراندازی یکی از رشته های پرطرف دار و جزو آموزه های دینی 
اسام محسوب می شود، اضافه کرد: استان ها ظرفیت بسیار 
خوبی در این رشته ورزشی دارند و همکاری استانداران در این 
زمینه می تواند به پویایی این رشــته منجر شود. این مسئول، 
یکی از برنامه های مهم فدراسیون را توسعه اهداف پروازی در 
استان ها ذکر کرد و گفت: کمک استانی به هیئت های ورزشی 
باید بیش از گذشته موردتوجه قرار گیرد. او گفت: شناسایی و 
پرورش استعدادهای جوان و نوجوان در استان ها مدنظر قرار 
گرفته است؛ چون معتقدیم تیم ملی باید پشتوانه قوی داشته 
باشد. رئیس فدراسیون تیراندازی ادامه داد: در ۲ سال گذشته 
بیش از ۲۱۰ تیرانداز به ۲۲ رویداد اعزام شدند که ماحصل آن 
کسب ۲7 مدال رنگارنگ و چهار سهمیه المپیک بود. او گفت: 
نمایندگان این رشته ورزشی در المپیک تاش خواهند کرد تا 
بهتریــن عملکرد خود را به نمایش بگذارند و پس از المپیک 
بــا برنامه هایی که در پیش داریم قطعاً آینده خوبی را با ورود 
جوانان به تیم ملی رقم خواهیم زد. مدیرکل ورزش و جوانان 
اســتان زنجان نیز در ادامه این مجمع به فعالیت های هیئت 
تیراندازی استان اشاره کرد و گفت: فدراسیون نیروهای انسانی 
خود یعنی همان قهرمانان را به واســطه فعالیت هیئت های 
ورزشی استانی تأمین می کند. جواد بازرگان با بیان اینکه رقیه 
شجاعی از استان زنجان به بازی های پاراالمپیک اعزام خواهد 
شــد، افزود: حمایت مادی و معنــوی در این عرصه اهمیت 
بسزایی دارد. این مسئول با بیان اینکه استعدادیابی بر مبنای 
برنامه محوری در هیئت های ورزشی موردتوجه قرار گیرد، ادامه 
داد: این موضوع باید به صورت جدی عملیاتی شود که این مهم 

در هیئت تیراندازی استان انجام شده است.

 

امیرحسین احتشامی

 ورزش اصفهان   

جـواد آقـای پـور از جملـه سـتاره های 
بـود.  گذشـته  فصـل  لیـگ  نوظهـور 
بازیکنـی کـه در ترکیـب تیم اسـتقال 
خوزسـتان بـه میـدان رفـت و بـا 9 بـار 
گلزنـی توانسـت در رده سـومین گلـزن 
برتـر لیگ قـرار گیرد. آقای پـور در حالی 
بـرای تیـم خوزسـتانی 9 بـار گلزنـی کـرد که ایـن تیم تا 
هفتـه هـای پایانـی یکـی از کاندیداهـای سـقوط به لیگ 

دسـته یـک بـه شـمار مـی رفت. 
امـا درخشـش فصل گذشـته مهاجم اسـتقال خوزسـتان 
موجـب شـده تا ایـن بازیکن مشـتریان فراوانی پیـدا کند. 
از باشـگاه های اورنبـورگ روسـیه و اسـتقال تهـران بـه 
عنـوان تیـم هایی کـه با این بازیکـن وارد مذاکره شـده اند 
صحبـت بـه میان آمـده و به تازگـی هم سـپاهانی ها وارد 
پروسـه جذب مهاجم گلزن اسـتقال خوزسـتان شـده اند. 
آقایی پـور در نیم فصـل لیـگ بیست وسـوم پیشـنهادهای 
خوبـی از دو باشـگاه اسـتقال و پرسـپولیس داشـت امـا 
مدیران اسـتقال خوزسـتان اجـازه خروج به ایـن بازیکن 

را ندادنـد و قـرار شـد پـس از پایـان لیـگ برتـر، او را بـا 
مبلغی مناسـب به یک باشـگاه دیگر بفروشـند. جواد پس 
از پایـان لیـگ برتر باز هم مشـتریان خاص خود را داشـت 
امـا بـا این تفـاوت که حالا پـای یک باشـگاه خارجی هم 

در  میان اسـت. 
باشـگاه اورنبورگ روسـیه در نقل وانتقالات زمستانی فصل 
گذشـته، محمـد قربانـی، هافبـک سـپاهان را بـه خدمت 
گرفـت و سـپس بـرای جذب جـواد آقایی پـور اقـدام کرد. 
مهاجم اسـتقال خوزسـتان در حال مذاکره با اسـتقال و 
پرسـپولیس بـود که بـا این پیشـنهاد مواجه شـد و حضور 
او در تیـم روسـیه ای قطعـی بـه نظـر می رسـید. مدیـر 
اورنبـورگ در مصاحبـه ای هـم تاکیـد کـرد کـه تنها یک 
امضـا تـا عقـد قـرارداد رسـمی بـا آقایی پـور باقـی مانـده 
اسـت امـا ناگهـان همه چیـز عـوض شـد. جـواد همـان 
ابتـدا بـه پرسـپولیس نه گفـت زیـرا قرمزپوشـان پایتخت 
اعـام کردنـد مبلـغ موردنظر او بـرای صـدور رضایت نامه 
و امضـای قـرارداد را پرداخت نخواهند کـرد. مهاجم جوان 
فوتبـال ایـران در آسـتانه پیوسـتن بـه تیـم روسـی قـرار 

داشـت کـه ناگهـان اسـتقال بـا پیشـنهادی بهتر سـراغ 
ایـن بازیکـن رفـت تـا او را بـه خدمـت بگیـرد. آقایی پـور 
بـه عقـد قـرارداد بـا اسـتقال بسـیار نزدیک بـود اما یک 
اتفـاق، بار دیگر معـادلات را به هم ریخت. ظاهرا باشـگاه 
سـپاهان هـم بـه جـذب جـواد آقایی پـور عاقـه دارد و 
پیشـنهاد طایی پوشـان اصفهانـی باعـث شـده پیوسـتن 
مهاجم جوان فوتبال ایران به اسـتقال نامشـخص باشـد. 
امـا در ایـن میـان یـک مشـکل بـزرگ پیـش پـای تیـم 
هایی اسـت کـه به دنبال جذب سـومین گلـزن برتر لیگ 
رفتـه اند. مشـکل از این قرار اسـت که باشـگاه اسـتقال 
خوزسـتان در پاسـخ به درخواسـت تیم های خواهـان جواد 
آقایی پـور خواهـان دریافـت مبلـغ ۳۰ میلیـارد تومـان در 
مسـیر دریافـت رضایت نامه شـده اسـت. این پایـان ماجرا 
نیسـت و اسـتقال خوزسـتان در صـورت تاییـد این مبلغ 
نیـز صـدور رضایت نامـه  را منـوط بـه دریافـت نقـدی 7۰ 
درصـد ایـن مبلـغ یعنـی ۲۱ میلیـارد تومـان از آن کـرده 
اسـت. از سـوی دیگر آقایی پور نیز مبلغ درخواسـتی اش را 
بـه ۳۲ میلیارد افزایش داده و البته شـرط کرده آپشـن های 

در نظـر گرفته شـده هـم باید قابـل دریافت باشـند. اتفاقی 
کـه بـه نظر می رسـد تیم هـای خواهـان این بازیکـن را با 
عقـب  نشـینی مواجه کند اما بـه نظر می رسـد در روزهای 
فقـر مهاجـم در لیـگ برتـر ایـران، همچنـان ایـن تیم ها 
نسـبت بـه این موضـوع مشـتاق هسـتند. از سـوی دیگر 
طایـی پوشـان اصفهانی با احتمال جدایی شـهریار مغانلو 
بـه دنبـال آن بـوده کـه جانشـینی بـرای بهتریـن گلـزن 
تیمشـان پیـدا کننـد. بهتریـن گلزن لیگ بیسـت و سـوم 
پیشـنهادهای وسوسـه انگیزی از اماراتی هـا دریافـت کرده 
کـه رد آن آسـان نیسـت. دو تیم لیگ این کشـور بهترین 
گلـزن فوتبال ایـران را هـدف گرفته اند و به نظر می رسـد 
توانسـته اند نظـر شـهریار را هـم جلـب کننـد. مغانلـو که 
در ۳ فصـل اخیـر، روزهـای پرفرازونشـیب امـا موفقـی را 
در سـپاهان پشـت سـر گذاشـت و در ۲ فصـل اخیر لیگ 
برتـر فوتبـال ایـران موفـق شـد ۲ بـار پیاپی عنـوان آقای 
گلـی را بـه دسـت آورد، در حالـی بـه دنبـال فعال کـردن 
بنـد جدایـی اش از سـپاهان اسـت کـه در قـرارداد او ایـن 
بند برای پذیرش پیشـنهاد ها خارجی گنجانده شـده اسـت. 
سـتاره خط حمله سـپاهان در صـورت پرداخـت ۴۰۰ هزار 
دلار می تواند از سـپاهان جدا شـود و همین مسـئله باعث 
شـده تـا او بـا فعال کـردن این بنـد، در سـودای آن باشـد 
در قامـت لژیونـر بـار دیگـر فوتبـال خـود را ادامـه بدهد و 
برخـاف نوبـت قبلـی کـه او در فوتبال باشـگاهی پرتغال 
کارش را پیـش بـرد، این بـار بـه دنبـال پیوسـتن بـه جمع 
ایرانی هـای شـاغل لیـگ برتـر امـارات اسـت. مسـئولان 
باشـگاه اماراتـی هـم مشـکلی بـا پرداخـت رضایت نامـه 
۴۰۰ هـزار دلاری مغانلـو ندارند تا این مهاجم ۲9 سـاله در 
یک قدمـی پیوسـتن بـه جمـع زردومشکی پوشـان اماراتی 
قـرار گیـرد. بـه هر حـال طی یکـی دور روز آینـده تکلیف 
ایـن بازیکـن جـوان و گلزن مشـخص خواهد شـد و هیچ 
بعیـد نیسـت کـه آقـای پـور در لیـگ بیسـت و چهـار بـا 
پیراهـن سـپاهان در میـدان حاضـر شـود و البتـه پلی اف 
لیـگ نخبـگان آسـیا هـم بـه کارنامـه اش اضافـه کنـد. 
البته سـتاره جـوان فوتبال ایـران در صـورت جدایی مغانلو 
بایـد جـای خالـی ماشـین گلزنی سـپاهان را هم پـر کند. 
ماموریت بسـیار دشـواری که آقایی پور را در مقام مقایسـه 
دائـم با شـهریار قـرار می دهد و فشـار روانی فروانـی را به 

او وارد می کنـد.

ستاره نوظهور لیگ به سپاهان نزدیک شده است

جواد آقایی پور گزینه جانشین مغانلو

کارشناس بسکتبال مشــکات و چالش های این رشته 
از جمله نپذیرفتن پیشنهاد فدراسیون از سوی مربیان ایرانی 
برای هدایت تیم ملی را به خاطر عملکرد رئیس فدراسیون و 

تصمیمات اشتباه او دانست.
 به گزارش مهر، قاســم کیانی ارزیابی خود از چالشی که 
این روزها فدراسیون بسکتبال برای انتخاب سرمربی درگیر آن 
شده است را مطرح کرد و در ادامه عملکرد فدراسیون و ریاست 

آن را مورد ارزیابی و نقد قرار دارد.
 او در هر بخش به لایه هایی اشاره داشت که به زعم وی 
دلیل حال وروز نزار بسکتبال اســت و دورشدن این رشته از 
روزهای اوجش. کیانی در بخــش ابتدایی این گفت وگو به 
دلایل رد پیشنهاد هدایت تیم ملی بسکتبال توسط مربیان 
ایرانی اشــاره و تأکید داشت که چنین واکنش هایی نتیجه 
تصمیمات سال گذشته فدراسیون برای جذب مربی ضعیفی 
به نام »هاکان دمیر« است که به نوعی تحقیر و دهن کجی 

فدراسیون به مربیان ایرانی بود. 
Á  نقــد عملکــرد جــواد داوری در رأس

فدراسیون بسکتبال
کیانــی به نقد عملکرد جواد داوری پرداخت، کســی که 
اسفند سال ۱۴۰۰ در اولین دوره ورود به انتخابات فدراسیون 
بسکتبال موفق به تصدی این فدراسیون شد؛ اما به اعتقاد این 
کارشناس، نتوانست انتظارات را برآورده کند و خیلی ضعیف تر 

از تصورات کارکرد.
Á کم تجربگی رئیس فدراسیون

این مربی با تأکید بر اینکه مسئولان فدراسیون کم تجربه 
هستند، تصریح کرد: شاید اگر رئیس فدراسیون باتجربه تر بود 
داستان پیشنهاد به گزینه های ایران برای هدایت تیم ملی به 
نتیجه متفاوت ختم می شد و آنها )گزینه های داخلی و رئیس 
فدراسیون( می توانستند با هم کنار بیایند؛ اما همه می دانیم 
که جواد داوری رئیس کم تجربه ای برای بسکتبال است. او 
با عملکردی که در دو سال گذشته داشته، این را نشان داده 

است.
Á  داوری رئیس شد؛ چون رقیب هم قدوقواره

ریاست نداشت
او با بیان اینکه انتظار نداشــتم جواد داوری به این اندازه 
ضعیف کار کند، به جریان آخرین مجمع انتخاباتی فدراسیون 
بسکتبال که اعضای آن به جواد داوری رأی مثبت دادند، اشاره 
داشت و گفت: اعتقاد دارم اگر افرادی مانند امیر ایلیاوی، رضا 
مهندسی و حتی رامین طباطبایی که در دوره قبل عملکرد 
قابل قبول نداشت، کاندیدا شــده بودند جواد داوری شانسی 
برای ریاست نداشت؛ اما شرایط طوری مهیا شد که افراد هم 
قدوقواره ریاســت کاندیدا نشده بودند و این گونه جواد داوری 

رأی آورد و رئیس شد.
Á رئیسی که اعتمادبه نفس ندارد

این مربی بسکتبال در ادامه با یادآوری رایزنی و لابی هایی 
که کاندیداها پیش از تشکیل مجمع انتخاباتی برای کسب رأی 

انجام می دهند، اشــاره کرد و گفت: جواد داوری هم لابی ها 
و رایزنی هایی داشــت و افرادی برای انجام آن کمک حالش 
بودند. مشکل اینجا بود که وقتی جواد داوری انتخاب شد بیش 
از حــد فکر کرد که به گردن این افراد حق دارد. واقعیت این 
است که آنها کمک حال بودند؛ اما باتوجه به ترکیب کاندیداها، 
خودِ داوری شــانس ۵۰ - ۵۰ برای ریاست داشت؛ اما داوری 
اعتمادبه نفس لازم را نداشــت و به همین دلیل فکر می کرد 

کمک آنها باعث جمع شدن رأی شده است.
Á نتایج رده های پایه تلخ و فاجعه بار بود

ســخنگوی پیشین فدراســیون بســکتبال با یادآوری 
عملکردی که تیم های پایه در زمان ریاست جواد داوری در 
میادین مختلف داشته اند، گفت: وقتی به هند می بازیم؛ یعنی 
نتایج به دست آمده در این رده سنی تلخ و فاجعه بار بود. دلیل 
هم این است که از مربیانی در رأس تیم استفاده شد که سوابق 
و کارنامه شــان مشخص بود؛ اما معلوم نیست با چه ماکی 
سرمربی تیم شــدند. البته نتایج ضعیف و فاجعه بار در تمام 
رده های سنی نوجوانان، جوانان، بسکتبال سه به سه و... رقم 
خورده است و تنها محدود به یک تیم و یک بخش نمی شود 

Á  ملاک هایی غیر از شایسته ســالاری در
انتخاب سرمربی

او در ایــن زمینه به ماک های مدنظــر برای انتخاب 
ســرمربی اشاره داشت و گفت: اولین و مهم ترین دلیل برای 
انتخاب یک نفر به عنوان سرمربی تیم، شایسته سالاری است؛ 
اما دلایلی دیگری هم می تواند منجر به انتخاب شود؛ مانند 
مصلحت اندیشــی، منفعت طلبی، امتیازدادن در قبال امتیاز 

گرفتن، سفارش از بالا یا حتی پایین، رفاقت و...
Á  انتخاب سرمربی در رده های پایه بر اساس

شایسته سالاری نبود
پیشکسوت بسکتبال تأکید کرد: قطعاً مهم ترین ماک 

برای انتخاب سرمربی درنظرداشتن همان شایسته سالاری 
اســت و اگر با تیم جوانان نتایجی در حد فاجعه گرفتیم به 
این دلیل اســت که مطمئناً و قطعاً شایسته سالاری ماک 
انتخاب ســرمربی تیم نبوده است. نمی خواهم بگویم؛ مثاً 
منفعت طلبی ماک بوده است؛ اما حتماً و قطعاً دلایلی غیر 

از شایسته سالاری تعیین کننده بوده است.
Á  رئیس بسکتبال جاه طلب است و راهش را

اشتباه رفت
سرمربی پیشین تیم نوجوانان بسکتبال در بخشی از این 
گفت وگو با بیان اینکه رئیس فدراسیون بسکتبال جاه طلب 
است، یادآور شد: یکی از ایرادات جواد داوری در دوره ریاستش 
تصمیماتی بود که دررابطه با تیم جوانان و انتخاب سرمربی آن 
گرفت. داوری جاه طلبی کرد، البته جاه طلبی می تواند ویژگی 

خوبی باشد؛ اما او راه را اشتباه رفت.
Á داوری دنبال چیزی غیر از بسکتبال است

کیانی با تأکید بر اینکه جواد داوری بعد از تصدی فدراسیون 
بسکتبال خیلی سریع با تصمیمات و عملکردش نشان داد که 
اشــتباه می کند، تصریح کرد: فقط امیــدوارم نگاه داوری به 
بسکتبال باشد. برخی افراد هدفشان از مدیریت ورزش رسیدن 
به جایگاه هایی مانند شورای شهر است و در واقع به این نیت 

وارد گود ورزشی می شوند. 
به نظر داوری هم در برخی موارد نشان داد که دنبال چیزی 
غیر از بسکتبال است و می خواهد فدراسیون بسکتبال سکوی 

پرتاب برای او باشد.
Á درجه یک ها در بسکتبال نیستند

این مربی بسکتبال با تأکید بر اینکه رئیس فدراسیون و 
تمام افرادی که کنار او کار می کنند انسان های خوب و شریفی 
به حساب می آیند، گفت: صحبت هایی که مطرح می شود صرفاً 
دررابطه با قابلیت های فنی آنها و تجربه و تخصصشان است و 

اینکه داوری از افراد درجه یک در کنار خود بهره نگرفته است.
Á  نوک انتقادات به ســمت کمیته فنی هم

است
سخنگوی پیشین فدراسیون بسکتبال در ادامه به نقش 
کمیته فنی در انتخاب های نا به جا برای سرمربیان تیم های 
ملی اشاره کرد و گفت: همه رئیس و دبیر فدراسیون را مقصد 
می بینیم، با تأکید دوباره بر اینکه این دو نفر انسانی های خوب 
و شریفی هستند می گویم که به لحاظ فنی انتقادات زیادی به 
آنها وارد است؛ اما کمیته فنی در این میان چه کاره بوده و است.

Á آدم درجه یک در کمیته فنی کم داریم
او در ایــن زمینــه تأکیــد کــرد: کمیتــه فنی محل 
تصمیم گیری های مهم فدراسیون است درحالی که آدم درجه 
یک در کمیته فنــی کم داریم. در ترکیب فعلی کمیته فنی 
فدراسیون بسکتبال، به نظر من فقط دو نفر درجه یک هستند 
که یکی از آنها واقعاً هم جزو بهترین های بســکتبال ایران 
است؛ اما مهم این است که همه افراد این ترکیب درجه یک 
نیستند و همین هم یک نقد به فدراسیون است. با بودن افراد 
درست و به جا در کمیته فنی، نباید خیلی از تصمیمات گرفته 

شود و خیلی از اتفاقات رخ دهد.
Á  شرایط برای بازگرداندن درجه یک ها سخت

شده است
کیانی مجدد بر شخصیت فردی جواد داوری و جدا بودن 
آن از عملکردش تأکید کرد و گفت: جواد را دوست دارم، زمانی 
که بازیکن بود از جانش برای تیم ملی می گذاشــت و هیچ 
زمان کم فروشی نمی کرد؛ اما واقعیت این است از عملکردش 
به عنوان رئیس شوکه شدم؛ چون درجه یک ها را دور خود جمع 
نکرده است و الان شرایط برای بازگرداندن آنها سخت شده 
است همان طور که در مورد مربیان ایرانی و عدم پذیرش آنها 

برای همکاری به عنوان سرمربی این واقعیت را دیدیم.

درجه یک ها اطرافش نیستند
انتقاد از عملکرد رئیس فدراسیون بسکتبال

   خارج از گود      

برگزاری همایش علمی 
تخصصی ورزشی نویسان نصف 

جهان
همایش  نویسان  ورزشی  جهانی  روز  مناسبت  به 
ورزشی نویسان نصف جهان، کارگاه آموزش خبرنویسی 
مقدماتی برای مسئولان روابط عمومی های هیأت های 
ورزشی استان اصفهان و کارگاه علمی تخصصی کاربرد 
هوش مصنوعی مولد در رسانه با حضور اعضای انجمن 
نویسندگان، خبرنگاران و عکاسان ورزشی و عاقه مندان 

حوزه خبر برگزار می شود.
دبیر انجمن نویسندگان، خبرنگاران و عکاسان ورزشی 
استان اصفهان از برگزاری همایش علمی تخصصی ورزشی 
نویسان استان اصفهان خبر داد و گفت: این همایش یک 
روزه با رویکرد دانش افزایی اعضاء این انجمن و عاقه 
مندان حوزه خبر نویسی ورزشی برگزار می شود که صبح 
روز پنجشنبه ۱۴ تیر با همکاری اداره کل ورزش و جوانان 
استان اصفهان دوره مقدماتی خبرنویسی برای مسئولان 
روابط عمومی های هیأت های ورزشی را در تالار افتخارات 

سرای ورزشکاران برگزار خواهد شد.
برگزاری کارگاه علمی  از  عزیزاله مشفقی همچنین 
تخصصی کاربرد هوش مصنوعی مولد در رسانه در عصر 
همین روز خبر داد و گفت: به همت انجمن ورزشی نویسان 
استان اصفهان و حمایت و همکاری جناب استاد منوچهر 
زندی عضو هیأت رئیسه انجمن نویسندگان، خبرنگاران و 
عکاسان ورزشی کشور برای اولین بار در استان اصفهان 
شاهد برگزاری کارگاهی با موضوع هوش مصنوعی در این 
سطح هستیم که توسط دکتر حمید ضیائی پرور از دانش 
آموختگان و اساتید برجسته علوم ارتباطات کشور تدریس 
خواهد شد و اعضای خبرنگار، عکاس، تصویربردار، تدوینگر 
و نویسنده انجمن از ساعت ۱6 در سالن همایش های 
کتابخانه مرکزی در این کارگاه علمی تخصصی شرکت 

خواهند داشت.
مشفقی از برگزاری همایش ورزش نویسان نصف جهان 
در این روز خبر داد و گفت: ضمن تبریک روز جهانی ورزشی 
نویسان به همه فعالان حوزه رسانه های ورزشی و اعضای 
انجمن نویسندگان، خبرنگاران و عکاسان ورزشی استان 
اصفهان از اعضای انجمن دعوت می کنم ضمن حضور 
در کارگاه آموزش هوش مصنوعی در همایش روز جهانی 
ورزشی نویسان که به احترام اعضای انجمن برنامه ریزی 
شده است شرکت کنند که امیدوارم روز مثبت و خاطره 
انگیزی برای ایشان باشد و جا دارد که از امین کریمیان 
رئیس انجمن و دیگر اعضای هیأت مدیره انجمن برای 
برگزاری این هماتیش یک روزه تقدیر و تشکر داشته باشم.

وزیر ورزش و جوانان از 
کاپیتان تیم ملی تکواندو 

عیادت کرد
وزیر ورزش و جوانان از کاپیتان تیم ملی تکواندو که 

پایش را به تیغ جراحان سپرده بود، عیادت کرد.
به گزارش مهر، کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان 
پیش از ظهر امروز چهارشنبه با حضور در یکی از بیمارستان 
تهران از میرهاشم حسینی کاپیتان تیم ملی تکواندو عیادت 
را  ورزشکاران  و جوانان،  ورزش  وزیر  دیدار  این  در  کرد. 
سرمایه کشور دانست و پیگیری وضعیت این سرمایه ها 
را از وظایف خود و دیگر مدیران ورزش خواند. هاشمی با 
آرزوی سامتی و عافیت برای حسینی، وضعیت کاپیتان 
تیم ملی تکواندو را از پزشکان معالج و دکتر بنی جمالی 
رئیس هیئت پزشکی ورزشی تهران جویا شد و دستور داد 
تا پایان دوران نقاهت، فدراسیون پزشکی ورزشی پیگیری ها 
و رسیدگی های لازم را برای بازگشت هاشمی به تمرینات 
جدی دنبال کند. میرهاشم حسینی هم با قدردانی از وزیر 
ورزش و جوانان اظهار کرد: حضور شما در کنار ورزشکاران 
در این مدت دلگرمی بزرگی برای همه ما بوده و بنده به 
نمایندگی از جامعه تکواندو به خاطر این حمایت ها از شما 

تشکر می کنم.

ادامه ابهام در زمان شروع 
لیگ

در صورت آماده نشدن برخی از ورزشگاه ها، احتمال دارد 
زمان آغاز بیست و چهارمین دوره لیگ برتر فوتبال تغییر 

کرده و به بعد از بازی های ملی موکول شود.
به گزارش تسنیم، مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 
برای آماده سازی ورزشگاه های میزبان مسابقات لیگ برتر 
ستادی را تشکیل داد تا روند آماده سازی برای شروع لیگ 
برتر تسریع پیدا کند. سازمان لیگ بنا دارد باتوجه به سال 
جام  مقدماتی  بازی های  دلیل  به  ایران  فوتبال  فشرده 
جهانی، مسابقات لیگ نخبگان آسیا و سطح دو آسیا، 
بیست و چهارمین دوره لیگ برتر را از ۲۵ مردادماه آغاز 
کند اما برخی از ورزشگاه ها هنوز الزامات afC را ندارند 
و خبرهایی به گوش می رسد که شاید لیگ برتر به تعویق 
بیفتد و پس از بازی های مقدماتی تیم ملی در شهریور 
ماه آغاز شود. تیم ملی روزهای ۱۵ و ۲۰ شهریور سال 
جاری در چارچوب مسابقات انتخابی جام جهانی ۲۰۲6 
برابر قرقیزستان و امارات به میدان می رود. امیرحسین 
روشنک، سرپرست کمیته مسابقات سازمان لیگ درباره 
بحث تعویق شروع بازی های لیگ برتر به خبرنگار تسنیم 
گفت: تاش می کنیم این اتفاق نیفتد چون هم تیم ملی 
متضرر می شود و هم باشگاه هایی که در آسیا حضور دارند. 
بخشی از روند آماده سازی ورزشگاه ها در اختیار ما بوده و 
بخشی دیگر در اختیار باشگاه ها، اداره کل استان ها و ... 
است. او افزود: پس از دستور مهدی تاج برای تشکیل 
ستاد آماده سازی ورزشگاه ها، بازدید ویژه ای از ورزشگاه ها 
داشتیم و جلساتی را با مقامات استانی برای رفع مشکات 

برگزار کردیم.
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04Jul2024 | 4936 پنجشنبه  14 تیر 1403 / سـال بیستم / دوره جدید/  شماره

 آگهی دعوت سهام داران شرکت سبز آزمای سپاهان سهامی خاص ثبت شده به شماره  ۱3۰63   

و شناسه ملی ۱۰۲6۰34۰۸۲۵   جهت تشکیل مجمع عمومی عادی )سالیانه(.

مورخ28 / 04 / 1403  پنجشنبه  روز  درساعت  8  صبح  که  جلسه مجمع عمومی عادی )سالیانه(  در  تا  می شود  دعوت  سهام داران شرکت  کلیه  از   بدین وسیله 
در محل قانونی شرکت به آدرس:  اصفهان نبش  سه راه سیمین - ساختمان حاجیان - طبقه سوم تشکیل می گردد، حضور بهم رسانند .

دستور جلسه : 
3 - تصویب صورتهای مالی )ترازنامه - حساب سود و زیان و ..... ( و سایر موارد .  2 - انتخاب روزنامه کثیر الانتشار   1 - انتخاب بازرسین  

دعوت کننده : رئیس و اعضای هیئت مدیره شرکت

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی
 بدین وســیله از اعضــای هیئــت مدیــره ، خیریــن و خانــواده محتــرم بیمــاران جمعیــت حمایت از 
بیماران als و نوروپاتی به شــماره ثبت ۵۴۷۸ دعــوت به عمل می آید در جلسه مجمع عمومی عادی که 
 روز پنجشــنبه مورخ ۱۴۰۳/۴/۲۸ ســاعت ۸:۳۰ صبح در محل ســالن پذیرایی کاف گاردن واقع در 
 خیابان مشــتاق دوم روبروی بیمارســتان چمران کوچه پیوند جنب تالار همســران برگزار می گردد حضور

به هم رسانند. 
دستور جلسه : 

۱. استماع گزارش هیئت مدیره
۲. انتخاب اعضای هیئت مدیره و بازرسان )اصلی و علی البدل( 

هیئت مدیره جمعیت حمایت از بیماران ای ال اس و نوروپاتی

 آگهي دعوت مجمع عمومی عادی  به طور فوق العاده نوبت دوم 
                                    

 جلسه مجمع عمومي عادي    به طور فوق العاده   نوبت  دوم  شرکت تعاوني مصرف کارکنان پالایش نفت اصفهان رإس ساعت  15/00 روز  دوشنبه مورخ 1403/05/01 در محل سالن 
آمفی تئاتر باشگاه فرهنگی رفاهی شرکت پالایش  نفت اصفهان به آدرس: اصفهان - جاده تهران- شهرک شهید محمد منتظری  به صورت حضوری تشکیل مي گردد.

لذا از کلیه اعضاء دعوت میشود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و یا و کیل/ نماینده خود را کتباً معرفي نمایید.
■  ضمنابًه اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی؛تعداد آراء وکالتی هر عضو و هرشخص غیرعضو تنها یک رأی خواهد بود و اعضاي 
متقاضي اعطاي نمایندگي،مي بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1403/04/28 در محل  شرکت تعانی  حاضر تا پس از احراز هویت و تأیید وکالت، برگه ورود به 

مجمع را دریافت دارند.
دستور جلسه :

-ارائه گزارش مالی توسط حسابدار یا مدیر مالی -گزارش هیئت مدیره و بازرس بازرسان   
- طرح و تصویب صورتهاي مالي سال 1402/12/29 و نحوه تقسیم سود ویژه و میزان پرداخت پاداش به اعضای هیات مدیره و بازرسان و کارکنان وبودجه سال جاري شرکت.

- ارائه گزارش تغییرات اعضاء و سرمایه شرکت تعاوني 
- انتخاب اعضاء اصلي و علي البدل هیئت مدیره و بازرس/ بازرسان.

هیئت مدیره شرکت تعاونی مصرف کارکنان پالایش نفت اصفهان 

 تاریخ انتشارآگهي:  
1403/04/14

سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان در نظر دارد در راستای آیین نامه اجرائی ماده 5 قانون تنظیم 
برخی از مقررات دولت )2 ( ، وبا عنایت به مجوز شماره 34337 مورخ 1403/02/17 ملک با مشخصات زیر 
را از طریق مزایده عمومی ، به صورت مشارکتی و به مدت پنج سال با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت )ستاد( و با شماره مزایده  5003004624000003 به صورت الکترونیکی واگذار نماید. 
مشخصات ملک :

کاربرینام ملک
اجاره بهاء ماهانه مساحتمساحت

توضیحاتمحل وقوع ملک) ریال (
عرصهاعیانی)مترمربع(

مجموعه خدماتی- 
رفاهی سنبله

خدماتی 
171336501،175،000،000-رفاهی

اصفهان-خیابان 
شیخ صدوق جنوبی 
–مجموعه خدماتی  

- رفاهی سنبله 

- قیمت پیشنهادی براساس شرح 
خدمات پیوست کارفرما ارائه گردد.

-بازدید ازمحل و تکمیل فرم بازدید 
قبل از اعلام قیمت الزامی میباشد 
)در صورت عدم بازدید و تکمیل 

فرم مربوطه قیمت پیشنهادی حذف 
میگردد (

- مزایده گر دارای سابقه فعالیت های 
خدماتی ،گردشگری،غذایی و عناوین 
مرتبط ودارای حسن سابقه در پروژه 

های قبلی باشد و ارائه یک نمونه حسن 
انجام کار از کارفرمایان قبلی الزامی 

میباشد

- مهلت دریافت اسناد:  از 1403/04/14    لغایت 1403/04/20 .
 http://setadiran.ir  : محل دریافت اســناد: ســامانه تــدارکات الکترونیک دولــت بــه نشــانی - 

http://iets.mporg.ir :و پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات به نشانی
- تاریخ بازدید:  روز چهارشنبه مورخ  1403/04/20 از ساعت 8 لغایت 11 .

- آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت : روز  شنبه  مورخ 1403/04/30  ساعت 19  .           
-آخرین مهلت تحویل تضمین شرکت در مزایده:  پایان ساعت اداری روز شنبه مورخ 1403/04/30.              

- تاریخ بازگشایی پیشنهادات: روز یکشنبه  مورخ  1403/04/31   .          
- مبلغ سپرده: 3،525،000،000ریال ) سه میلیارد وپانصدو و بیست و پنج میلیون ریال(

- مبلــغ ســپرده باید به صــورت ضمانت نامه ي بانکــي معتبر )کــه از تاریخ صدور دارای حداقل ســه ماه 
 اعتبــار باشــد( یا فیش نقدي مبنــي بر واریز وجــه تضمین به حســاب شــماره 4061042007670524 
 )شماره شــبا IR 310100004061042007670524 ( بنام تمرکز وجوه ســپرده سازمان جهاد کشاورزی 
 اســتان اصفهــان نــزد بانــک مرکزی جمهــوری اســلامی ایران بــوده و  تــا پایــان ســاعت اداری روز 
شنبه مورخ 1403/04/30 تحویل دبیرخانه سازمان جهادکشاورزی استان اصفهان  واقع در خیابان هزارجریب 

گردد. 
م الف: 1745853

آگهی مزایده عمومی
شماره 1403/05  

سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان
کمیسیون معاملات

  نوبت اول

تاخیر وعده وزیر نیرو

روز برای پمپاژ آب از کوهرنگ 3

1- 3 8
مرگ جذابیت

شبکه های فولادی آبی رنگ، چیزی را پشت 
سر خودشان مخفی نمی کنند اصاً انگیزه 
برای دیدن و کنجکاوی ایجاد نمی کنند تا 
ببینیم آن پشــت چه خبر است؟ درختان و 
آدم ها و... این شــبکه های فولادی درست 
مانند ســاختارهای اجتماعی که گاه چنان 
چهره ای از خود به نمایش می گذارند که آدم ها را ناامید می کنند 
کسی میلی در او وجود ندارد که بخواهد آن را دنبال کنید و بداند 
و بفهمد. مثل این شبکه ها را زیاد می توان در زندگی و فضای 
شهری دید. اصولًا شهرهای معاصر و به ویژه کان شهرها، پر 
از این نوع نماها هستند. نماهایی که شاید طراح آن ادعا کرده 
که از یک نقش سنتی آن را گرفته باشد که البته درست است؛ 
ولی روح آن را نگرفته اســت و جسم یک نقش سنتی بدون 
روحش، مرده اســت و درست مانند بسیاری دیگر از نقوش و 
فضاهای دیگر مدرن عمل می کند. این شبکه ها جذابیت خاصی 
ندارد و شاید برای متولی امر که آن را در ایستگاه اتوبوس قرار 
داده نیز بیشتر از این ارزشی نداشته است. بر خاف نگاه برخی 
که ایســتگاه های اتوبوس، فضاهای کم اهمیت شهری است، 
این فضاها در ساخت روایت ها، بسیار قوی عمل می کنند. برای 

کمک به ساخت روایت ها بهتر، پیشنهاد می شود ایستگاه های 
اتوبوس متناسب خیابانی که در آن قرار گرفته است، باز طراحی 
گردد. چرا خیابان حکیم نظامی و خیابان مجلسی باید دارای یک 
نوع نمای ایستگاه اتوبوسی باشد؟ فهم دقیق از اصفهان شناسی 
به ما کمک می کند تا بتوانیم شناخت اصفهان را با کمک های 

فضاهای شهری تکمیل کنیم و یکی از این فضاها، ایستگاه های 
اتوبوس هستند. تصویر این یادداشت در ساعت 6 و ۵7 دقیقه 
روز یک شنبه ۱۰ تیرماه ۱۴۰۳ در ابتدای خیابان عامه مجلسی 
تهیه شده است. منتظر اتوبوس خط 79 بودم تا با آن به حکیم 

نظامی بیایم. عبور از بافت سلجوقی تا بافت صفوی.

 

سعید آقایی

دولت در گردشگری
 نقش حکمروایی دارد نه اجرایی

نقش ادبیات بر خشت 
به خشت معماری ایران

اصفهان گرد - 97 

یک فعال میراث فرهنگی گفت: دولت باید بداند یکی 
از شرایط موفقیت در گردشگری این است که او نقش 
اجرایی ندارد، بلکه نقش حکمروایی و نظارت دارد، پس 

اجرا را باید به بخش خصوصی متخصص واگذار کند.
باتوجه بــه اهمیــت انتخابــات دوره چهاردهــم 
ریاست جمهوری و ازآنجایی که اصفهان، هویتی فرهنگی 
دارد، با دو فعال حوزه گردشــگری و صنایع دســتی به 
گفت وگو پرداختیم تــا مطالبات آنان را منعکس کنیم. 
لیا میرقدر، کارشــناس حوزهگردشگری است که با 
اشــاره به برخی از مطالبات در حوزه گردشگری استان 
اصفهان، به ایسنا گفت: صنعت گردشگری ابتدا باید در 
سیاست گذاری کان مملکتی مورد اهمیت و توجه به 
طور عملی و نــه در کام قرار بگیرد.  او با بیان اینکه 
از دولت توقــع می رود که بودجــه لازم و کافی برای 
این بخش اختصاص دهد، افزود: ما شــاهد هســتیم 
که در تعیین بودجه، میراث فرهنگی و گردشــگری و 
صنایع دســتی یکی از آخرین ســازمان هایی است که 
بودجه به آن اختصاص می یابد. این فعال گردشــگری 
ادامه داد: مطالبهبعدی ما از دولت آینده مستقر در پاستور، 
درنظرگرفتن تمهیداتی است که طبق آنها، ارتباط ایران 
با کشورهای اروپایی و غیره، در حوزه گردشگری و سفر 
بهبود پیدا کند.  میرقدر با اشاره به اینکه رئیس جمهور 
بعدی، باید برای حوزه میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی وزیری که متخصص این عرصه است 
را انتخاب کند، گفت: همچنیــن درنظرگرفتن بودجه 
جداگانــه برای تبلیغات صحیح و مؤثر جاذبه های ایران 
و ارائه تبلیغاتی از خوبی ها و مزایای سفر به ایران برای 
کشورهای اروپایی و غیره مطالبهمهم دیگری در حوزه 
گردشــگری است.  او با بیان اینکه از دولت بعدی توقع 
می رود که ورود بخش خصوصی متخصص به صنعت 
گردشگری را تسهیل کند، خاطرنشان کرد: دولت باید 
بداند یکی از شــرایط موفقیت در گردشگری این است 
که او نقش اجرایی ندارد؛ بلکه نقش حکمروایی و نظارت 

دارد.
Á  پس اجــرا را باید بــه بخش خصوصی 

متخصص واگذار کند. 

این فعال گردشــگری و میراث فرهنگی، در پایان 
ســخنانش تأکید کرد: مطالبهدیگر ما این اســت که 
شرایط برای اشتغال و استخدام جوانان متخصص حوزه 
گردشگری در دستگاه های دولتی و اجرایی فراهم شود.

Á تسهیل صادرات صنایع دستی
در ادامــه به طور ویژه به شــنیدن مطالبات یکی از 
بانوان فعال در رشته های سوزن دوزی پرداختیم. محبوبه 
پورقدیری، هنرمند رشــته نقده دوزی اصفهان، گفت: 
رشــته ما در حال فراموشی و سرقت است و به همین 
دلیل نیاز به توجه ویژه دارد.  مطالبهمن این اســت که 
صنایع دســتی نقده دوزی را به عنوان یادبود یا هدیه به 
همراه پشت نویســی توضیحات و لگــوی تولیدکننده، 
به سفرا و نمایندگان کشــورها و میهمانان خارجی در 
روابط دیپلماتیک اهدا کنند.  این کار از ســرقت هنری 
و فراموش شــدن هنر نقــده دوزی جلوگیری می کند و 
به نوعی تبلیغات صنایع دســتی نیز هست.  او ادامه داد: 
ازآنجایی که هنر نقده دوزی با نــخ طا و نقره، هنری 
با دوخت پیچیده و مشــکل است و حمل ونقل آسان و 
متریال ارزنده ای نیز دارد، می تواند در حوزه گردشگری 
ارزآوری داشته باشــد. این بانوی هنرمند با بیان اینکه 
برای دسترســی و بهره مندی همه شــهروندان به این 
هنر صنایع دســتی، تابلوهای کوچک نقــده دوزی را با 
طرح هایی به ســلیقه خود مشــتریان، مثل طرح های 
نمادین، عناوین مذهبی و غیره تولید می کند، افزود: این 
تابلوهای کوچک از سویی نقل وانتقال آسانی دارند و از 
سوی دیگر هزینه آن مقرون به صرفه تر است و ظرفیت 
لازم بــرای فروش حداکثری و نشــر این هنر در حال 
فراموشی را دارد.  از دولت توقع داریم که از بازاریاب ها 
یا مجموعه های شــرکتی حمایت کند تــا آنان بتوانند 
سایق گردشگران را به ما منتقل کنند و تولیدات ما را 
به فروش برسانند. پورقدیری با اشاره به اینکه با پیگیری 
پنج ساله اش، هنر نقده دوزی به ثبت جغرافیایی رسیده 
اســت، اضافه کرد: هم اکنون وقت ثبت بین المللی این 
رشته صنایع دستی اصفهان است و مسئولیت این کار به 
عهده اتحادیه صنایع دستی و معاونت صنایع دستی اداره 

کل میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی است.

با یکدیگر دارند؛  تنگاتنگی  ارتباط  ادبیات،  معماری و 
ارتباطی که اصالت و تاریخ یک ملت را به نمایش می گذارد. 
واژه ها، مفاهیم مشترک، نقش ها، رنگ ها و نمادها، هم نشان 
از این دارد که این دو هنر، پیوندی ناگسستنی با یکدیگر 
دارند. به گزارش ایمنا، معماری یا مهرازی، شامل طراحی 
و ساخت بناهای مختلف است؛ در واقع تاقی علم و هنر 
را می توان در معماری خاصه کرد؛ هنر ظریف خلق آثار 
پر مفهوم از طرح و نقش ها، با ادبیات، رابطه ای عمیق دارد؛ 
ادبیات یکی از گونه های هنر است و کلمات، مصالح و موادی 
هستند که شاعر و نویسنده با بهره گیری از عواطف و تخیات 
خود، آن ها را به کار می گیرد. در آثار ادبی، نویسنده و شاعر 
تاش می کند آنچه در ذهن دارد را با کلمات و آرایه ها بیاراید 
و چنان بچیند که خواننده را به وجد آورد؛ معمار نیز در معماری 
می کوشد تا آجر به آجر را طوری کنار هم قرار دهد تا بنای 
موردنظر، عاوه بر جذابیت بصری، محتوایی ارزشمند برای 

ارائه داشته باشد.
Á ادبیات در معماری جاری است

محبوبه عشوریان، مدرس دانشگاه و کارشناس پژوهش 
هنر در معماری با بیان اینکه نیروی ماورا شعر و ادبیات به علم 
و هنر ناب معماری، قدرت بیشتر می بخشد، اظهار می کند: 
ادبیات و معماری به شدت روی یکدیگر تأثیر می گذارند و این 
روابط تنگاتنگ، روی جامعه و افراد آن نیز اثر خواهد گذاشت؛ 
ادبیات در معماری جاری است و اگر ادبیات را یک روایت در 
نظر بگیریم معماری بدون روایت مفهومی نخواهد داشت. او 
می افزاید: از گذشته تا امروز، ادبیات و شعر در معماری، جایگاه 
خاصی داشته و این جایگاه همچنان حفظ شده است؛ هر 
فضا و مکان، حاصل هنر شعر و معماری است و تجلی این 
دو، فضای ایجاد شده را زیباتر می کند؛ شعر فضای بی روح را 
غنا می بخشد و حالت عرفانی، خیالی و حس ملموس تری را 
به بنا می بخشد؛ مثاً کلمه هایی همچون دریچه، پنجره و 
چهارچوب، کلمات کاربردی در معماری و کلمات روح بخش 
در ادبیات تلقی می شود. مدرس دانشگاه و کارشناس پژوهش 
هنر در معماری با اشاره به اینکه در حوزه نظری ادبیات، 
معماری بافرهنگ و طبیعت ارتباط دارد که فرهنگ ساخته 
بشر و طبیعت وجود ازلی داشته است، پس معماری می تواند 
یک نسخه کوچک از جهان باشد، عنوان می کند: معماری 
استعاره ای از ساختار و چارچوب های شناخته شده و درک 
انسان است؛ طوری که بنا به نظریه هایدگر، خانه را یک 
جهان کوچک تلقی می کند؛ در کل در نقد ادبی جهان خیالی، 
یک جهان یا فضا یا بنای داستانی است و فضاسازی ادبیات 

با استفاده از معماری شکل داده می شوند.

پای بیونیک پیشرفته ترین پای مصنوعی هوشمند
پای بیونیک کنترل شده توسط ذهن انسان، به افرادی که به 
قطع عضو دچار هستند این امکان را می دهد که سریع تر راه بروند، 

از پله ها به سادگی بالا بروند و موانع را به راحتی پشت سر بگذارند.
به گزارش ایسنا و به نقل از گاردین، آزمایش های انجام شده 
نشان می دهند که در افرادی که به قطع عضو دچار هستند، پای 
بیونیک، باعث سهولت در راه رفتن می شود. کنترل پای مصنوعی 
هوشمند توسط ذهن انسان منجر به راه رفتن طبیعی تر و حرکتی 
پایدار بر روی پله ها و زمین های ناهموار می شــود. این پیشرفت 
جدید به فرد این امکان را می دهد تا تنها با استفاده از ذهن و افکار 
خود، پای پروتز شده را خم کرده و حرکت دهد. این امر منجر به 
راه رفتن طبیعی تر و حرکتی پایدار در پله ها و زمین های ناهموار و نیز 
افزایش ۴۱ درصدی سرعت حرکت در مقایسه با پروتزهای سنتی 
شده است. پای بیونیک با فعالیت عضات موجود در پای بیمار کار 
می کند و از این سیگنال ها برای کنترل مچ پا باانرژی الکتریکی 
استفاده می کند. پروفسور hugh herr، یکی از مدیران مرکز 
بیونیک در مؤسسه فناوری ماساچوست )Mit( و نویسنده ارشد 

این مطالعه می گوید: تاکنون هیچ روشی برای ایجاد یک راه رفتن 
طبیعی از طریق کنترل ذهن وجود نداشته است و در روش کنونی 
)بیونیک(، این سیســتم عصبی انسان است که حرکت را کنترل 
می کند، نه یک الگوریتم کنترل شده رباتیک. این پژوهشگر افزود: 
افراد با پای بیونیک عاوه بر اینکه می توانند روی یک ســطح 
صاف راه بروند، می توانند به پیاده روی های طولانی یا رقص نیز 
بپردازند، چرا که آن ها بر روی حرکات خودکنترل کامل خواهند 
داشت. در آزمایشی که نتایج آن در nature MeDiCine منتشر 
شده است، هفت بیمار با پای بیونیک با هفت بیمار دیگر با قطع 
عضو مقایسه شدند. افراد با پای بیوتیک، درد کمتر و نیز آتروفی 
عضانی کمتری را پس از جراحی به منظور کنترل پای بیونیک و 
اتصال طبیعی بین عضات پا، گزارش کردند. عاوه بر این، این 
بیماران بیشتر احساس می کردند که اندام مصنوعی آن ها بخشی 
از بدن آن هاست. در یک پروتزی که توسط ذهن کنترل نمی شود، 
بیمار آن پروتز را به عنوان یک شی و ابزار می بیند، مانند احساس 
نجار به چکش خود، اما زمانی که فرد بتواند مستقیماً حرکت پروتز 

را کنترل و احساس کند، او پروتز را بخشی از آناتومی و اندام خود 
می داند. برای داشتن پای بیونیکی، بیماران تحت نوع جدیدی از 
جراحی قطع عضو قرار می گیرند که آن رابط میونورال آگونیست 
- آنتاگونیست )aMi( نامیده می شود. هدف این جراحی حفظ دو 
جفت اتصال عضانی است که در یک پای سالم، برای خم کردن 
و مایل کردن پا به پهلو استفاده می شود. در طول یک آمپوتاسیون 
معمولی )جراحی جهت قطع قسمتی از اندام(، این اتصالات قطع 
می شوند، اما در جراحی aMi، ماهیچه های باقی مانده دوباره به 
هم متصل می شــوند. این بدان معناست که حتی اگر پای بیمار 
از بین رفته باشــد، می توان انقباضات عضانی او را با استفاده از 
یک الگوریتم به حرکات مچ پا باانرژی الکتریکی تبدیل کرد. تیم 
دانشــگاه Mit امیدوار است که در عرض پنج سال آینده یک 
نسخه تجاری از پای بیونیکی در دسترس قرار بگیرد تا بیماران 
بیشتری بتوانند از آن بهره مند شوند. این پیشرفت منجر به برداشتن 
گامی مهم و مؤثر در زمینه مراقبت های بالینی برای بســیاری از 

بیماران در سراسر جهان خواهد بود.  


